
جدیت در اجرای قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز
خریدار  این روزهــا و پس از ابــلاغ اصلاحیه 
قانون مبارزه با قاچــاق کالا و ارز، روند برخورد با 

قاچاقچیان ارزی شدت بیشتری گرفته است.
 قاچاق ارز همواره یکی از آسیب های اقتصاد ایران 
بوده است و با اختصاص ارز ترجیحی برای واردات 
کالاهای اساسی و وجود نظام چند نرخی در بازار 
ارز ایران این آســیب به شــکل بحرانی بر اجزای 
مختلف اقتصاد ایران اثرگذار بوده است. در همین 
راستا با اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز گام 

مهمی در مبارزه با این پدیده شوم برداشته شد.
در همین راستا و بنا بر اعلام رئیس پلیس امنیت 
اقتصــادی ناجا، پلیــس امنیت اقتصــادی بازار 
ارز قاچاق را تحت رصد داشــته و طی انجام چند 
عملیات در هفته گذشته، تعدادی از قاچاقچیان 

ارز را دستگیر و ارز ایشان را مصادره نموده است.
پلیس امنیت اقتصادی ضمن هشدار به قاچاقچیان، 
از هموطنان خواســت تا جهت تهیــه ارز مورد نیاز 

خود صرفاً از مسیرهای قانونی اقدام نمایند.

قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز مصادیق 
قاچاق را شفاف کرده است

با ابلاغ قانون اصلاح قانــون مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز مصادیق قاچاق ارز به صورت شفاف مشخص 
شده اســت. و امکان تفســیر و دور زدن قانون از 

متخلفان سلب شده است.
پیش از این بر اســاس بند )خ( مــاده )۲( قانون 
مبارزه بــا قاچاق کالا و ارز »عــدم رعایت ضوابط 
تعیین شده از ســوی دولت یا نداشتن مجوزهای 
لازم از بانک مرکزی بــرای ورود، خروج، خرید، 
فروش یا حواله ارز« تخلف محســوب می شد. با 
تصویب »قانون اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز و تصویب شورای نگهبان« و در ذیل ماده ۱۲ 
این قانون بند خ ماده )۲( قانون حذف و یک ماده 
به عنوان قانون مــاده )۲ مکرر( بــه قانون الحاق 
شده است:براساس ماده ۲ مکرر: موارد زیر قاچاق 

ارز محسوب می شود:
الف: ورود ارز از کشــور و خروج ارز از کشــور، بدون 
رعایت ضوابط مربوط که در حدود اختیارات قانونی 
توســط شــورای پول و اعتبار تعیین می شود. ب: 
هرگونه اقــدام به خروج ارز از کشــور، بدون رعایت 
ضوابط مربوط که در حدود اختیارات قانونی توسط 
شورای پول و اعتبار تعیین می شود. پ: انجام معماله 
ارزی در کشور، تحت هر عنوان نظیر خرید، فروش، 
حواله، معاوضه یا صلــح، مگر آنکــه حداقل یکی 
از طرفین معاملــه صرافی مجاز، بانک یا مؤسســه 
اعتباری دارای مجوز از بانک مرکزی باشد. حکم این 
بند شامل مواردی اســت که در زمان انجام معامله، 

حداقل یکی از طرفین در داخل کشور باشد.
معاملاتی کــه با مجوز بانک مرکــزی و در حدود 
ضوابط تعیین شــده این بانک توســط اشخاصی 
نظیر واردکنندگان یا صادرکننــدگان و معامله 

کنندگان در بورس های کالایی صورت می گیرد 
از شــمول این بند و بنــد »ت« این مــاده خارج 
هســتند.ت- هرگونه معامله ارز توســط صرافی 
یا غیر آنکه تحویــل ارز و مابــه ازای آن به روز یا 
روزهای آینده موکول شــده ولی منجر به تحویل 
ارز نمی شــود یا از ابتدا قصد تحویــل ارز وجود 
نداشته اســت و قصد طرفین تنها تسویه تفاوت 

قیمت ارز بوده است.
ث- انجام کارگــزاری خدمــات ارزی در داخل 
کشور برای اشخاص خارج از کشور، بدون داشتن 

مجوز انجام عملیات صرافی از بانک مرکزی.
ج- عدم ثبت معاملات ارزی در سامانه ارزی یا ثبت 
ناقص یا خلاف واقع اطلاعــات مربوط به معاملات 
مذکور در این ســامانه توســط صرافــی، بانک یا 

مؤسسه مالی- اعتبار دارای مجوز از بانک مرکزی
چ- عدم ارائه صورتحســاب خریــد معتبر یا ارائه 
صورتحساب خرید خلاف واقع یا دارای اطلاعات 
ناقص به مشتری توسط صرافی، بانک یا مؤسسه 

مالی- اعتباری دارای مجوز از بانک مرکزی
ح- عرضه، حمل یا نگهداری ارز فاقد صورتحساب 
خرید معتبر یا فاقد مجوز ورود توسط اشخاصی غیر 
از صرافی، بانک یا مؤسســه مالی- اعتباری دارای 
مجوز از بانک مرکزی. ورود ارز به کشــور تا سقف 
تعیینی توسط بانک مرکزی از شمول این بند خارج 
اســت. مالکان ارز در خصوص ارزهایــی که قبل از 
لازم الاجرا شــدن این قانون در اختیار داشته اند و 
مازاد بر میزان معافیت ارز قابــل حمل و نگهداری 
اعلامی از ســوی بانک مرکزی و فاقد صورتحساب 
معتبر موضوع تبصره )۲( این ماده اســت، مکلفند 
ظرف ســه ماه نســبت به ثبت اطلاعات در سامانه 

مذکور در تبصره )۳( این ماده اقدام کنند.

به سپرده های ارزی با منشأ اسکناس در 
بانک ها، سود نقدی ارزی پرداخت می شود

در ادامه اجــرای مفاد اصلاحیه قانــون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز، بانک مرکزی نیز روز گذشــته از 
پرداخت سود نقدی ارزی به سپرده های ارزی در 

بانک ها خبر داد.بر اســاس اعلام بانک مرکزی از 
تاریخ ۱۰ اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۱ هنگامی که 
سپرده گذاری با تحویل اســکناس ارز انجام شده 
باشــد، بانک ســپرده پذیر در صورت درخواست 
ســپرده گذار، مکلف و متعهد به عودت همان نوع 
ارز اسکناس به مشــتری بوده و علاوه بر این سود 
ســپرده ارزی نیز باید به صورت نقدی )اسکناس 
ارز( پرداخت شــود.همچنین در راســتای ایجاد 
اطمینان کافی بــرای ســپرده گذاران ارزی در 
شبکه بانکی کشور و ایجاد فرصت سپرده گذاری 
توســط بانک ها نزد بانک مرکزی، وفق مقررات و 
بخشنامه های صادره از سوی بانک مرکزی موارد 

ذیل مورد تاکید قرار گرفته است:
۱-بانک های عامل در زمان برداشــت یا بســتن 
حساب توسط مشــتریان، ملزم به پرداخت عین 
اسکناس ارز هســتند. به عبارت دیگر در صورتی 
که ســپرده گذاری با تحویل اســکناس ارز انجام 
شده باشد، بانک سپرده پذیر در صورت درخواست 
سپرده گذار مکلف و متعهد به عودت همان نوع ارز 
اســکناس بوده و علاوه بر این سود سپرده ارزی آن 

نیز باید به صورت اسکناس ارز پرداخت شود.
۲-بانک ها مکلف شــده اند هنگام سپرده پذیری 
ارزی از مشتریان، در رســید تحویلی به مشتری 
مواردی نظیر نوع ارز، نحوه وصول ارز از مشــتری 
)اســکناس(، تعهد به بازپرداخت ارز به اسکناس، 
پرداخت سود به صورت اســکناس را قید کنند. 
در ایــن ارتبــاط شــایان ذکر اســت در صورت 
ســپرده گیری ارزی بــه صــورت اســکناس از 
اشخاص توسط بانک ها به نیابت از بانک مرکزی، 
بازپرداخت اصل و سود مبلغ سپرده گذاری شده، 

توسط بانک مرکزی تضمین شده است.
بانک مرکزی در اطلاعیه خود اعلام کرده اســت 
با اطمینان خاطر ایجاد شده برای سپرده گذاران 
ارزی در قالب بخشنامه های ابلاغی از سوی بانک 
مرکزی و همچنین خطرات زیاد نگهداری وجوه 
ارزی به صورت اســکناس، انتظار می رود که این 

منابع در بانک ها سپرده گذاری و نگهداری شوند.

رهبـر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از کارگران :
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سیاست های امنیت غذایی در الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت

 محمد حســن روزی طلب  کشــاورزی در ایران نقش اساســی در 
تأمین امنیت غذایی در طول تاریخ داشــته و موجب ظهور و شکوفایی 
تمدن های بزرگ شده است. امروزه نیز توسعه همه  جانبه و پایدار کشور 
بدون توســعه کشــاورزی با  بهره وری بالا از منابع و عوامل تولید )آب، 
خاک، انرژی، کود، سم،   بذر و نهال و...( و ســازگاری آن با شرایط اقلیم 
خشک و نیمه خشک و پیامدهای ناشــی از تغییر اقلیم مقدور نخواهد 
بود. در راســتای تحقق تدابیر ســند الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت 
و همچنین در ارتباط با ضرورت حفظ محیط زیســت، مدیریت پایدار 
منابع طبیعــی و تأمین امنیت غذایــی با تأکید بــر تولید محصولات 

کشاورزی در داخل کشور، اقدامی ضروری است.
در حال حاضر ایران بــا چالش های جدی در ارتباط بــا تخریب منابع 
طبیعی از جمله خاک و آب و همچنین بهره وری پایین از منابع و عوامل 
تولید در کشــاورزی روبرو اســت. دولت های مختلف در ایران به علت 
حجیم بودن دیوان سالاری دولتی حاصل از تصدیگری ها و برنامه ریزی 
از بالا به پایین، در مقابله با این چالش ها چنــدان موفق نبوده اند. ادامه 
این روند می تواند کشــور را با مخاطرات جــدی اجتماعی،  اقتصادی و 

سیاسی مواجه نماید.
در این راستا باید گفت که لازم اســت پس از بررسی مشکلات موجود 
توسعه پایدار کشــاورزی و مدیریت منابع طبیعی، برخی از راهکارها و 

برنامه های کلان مورد نیاز مورد توجه قرار گیرد.از جمله:
-  تحول اساســی در نظام اجرایی و پژوهشــی کشــور بــرای افزایش 
بهره وری از منابع و عوامل تولید در کشــاورزی و مدیریت صحیح منابع 

طبیعی
-  اصلاح و پیاده سازی الگوی کشــت متناسب با شرایط اقلیمی مناطق 

مختلف
-  اصلاح سازوکارهای فروش و بازاریابی محصولات کشاورزی

-  افزایــش نقش و مشــارکت مردم و بخــش خصوصی بــرای ایجاد 
شرکت های فنی و تخصصی جهت تولید و توزیع نهاده های کشاورزی

در این باره باید این نکته را اضافه کرد که رعایت کامل اســتانداردهای 
کیفیت و سلامت غذا توسط کشــاورزان و تولیدکنندگان مواد غذایی 
برای حفظ سلامت مردم و توســعه صادرات، پشتیبانی و سیاست های 
حمایتی دولت برای توسعه تأسیسات و زیربناهای مورد نیاز کشاورزی 
و سرمایه گذاری مورد نیاز بخش خصوصی در توسعه صنایع و خدمات 

فنی و تخصصی از جمله اقدامات بسیار مهم محسوب می شود.
 لازم به ذکر است که توســعه اقتصادی و اجتماعی ایران بدون سازگار 
کردن توسعه کشاورزی با شــرایط اقلیمی خشک و نیمه خشک مقدور 
نخواهد بود.همچنین این امر ضروری اســت بــا نهادینه کردن ارتباط 
دانشگاه ها و مؤسسات پژوهشی با کشــاورزان و صنایع، تولید و انتقال 
دانش و فناوری های ســازگار با شــرایط ایــران و با مشــارکت فعال 
کشــاورزان و بهره برداران، باید نســبت به پیاده ســازی الگوی کشت 

متناسب با شرایط اقلیمی و منابع خاک و آب هر منطقه اقدام کرد.
 بــرای موفقیت آمیــز بــودن برنامه هــا، اقداماتــی ماننــد کاهش 
تصدی گری های دولت، مشارکت بیشتر بخش خصوصی، آموزش های 
مورد نیاز کشــاورزان و افزایش ســرمایه گذاری های دولت در جهت 
توســعه زیربناها و حمایت از تولیدکنندگان محصولات کشــاورزی، 

بسیار حیاتی می باشد.

بهادری جهرمی: 

اقتصاد رانتی را عادلانه و مردمی می کنیم
ســخنگوی دولت با تأکید بر اینکه سیاســت های اقتصادی ناکارآمد 
گذشته اثری جز تورم فزاینده و فشار بیشتر به مردم ندارد، متذکر شد: 
دولت مصمم به اصلاح نظام اقتصادی کشــور از اقتصاد رانتی به اقتصاد 
مردمی و عدالت محور است. »علی بهادری جهرمی« در حساب کاربری 
خود در توییتر نوشت: سیاســت های اقتصادی ناکارآمد گذشته اثری 

جز تورم فزاینده و فشار بیشتر به مردم ندارد.
وی با تأکید بر اینکــه دولت مصمم به اصلاح نظام اقتصادی کشــور از 
اقتصاد رانتــی به اقتصاد مردمــی و عدالت محور اســت، تصریح کرد: 
اقتصاد کشور باید به مسیر صحیح بازگردد و فشار به مردم به ویژه اقشار 

ضعیف تر جبران شود.
سخنگو و رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت چندی پیش در برنامه 
»صف اول« شــبکه خبر دربــاره برنامــه دولت برای رفع مشــکلات 
اقتصادی گفته بود »دولت ثابت ترین معضل اقتصادی کشــور را تورم 
می داند که متأســفانه به یک بیماری مزمن تبدیل شده و تمرکز ویژه 

دولت هم کنترل تورم و ثبات اقتصادی است«.

سخنگوی شورای نگهبان:
شورای نگهبان نگاه ویژه ای به حقوق مردم دارد

ســخنگوی شــورای نگهبان با بیان اینکه شــورای نگهبان در بررسی 
مصوبات، همواره نگاه ویژه ای به »حقوق مردم« داشته است، گفت: این 
اجحاف در حق شورای نگهبان اســت که به صلاحیت و تلاش های این 
شورا در زمینه بررسی دقیق مصوبات پرداخته نشده است لذا باید تلاش 
کنیم که این ماموریت شــورای نگهبان نیز برای مردم بیشــتر تبیین 

شود.
 به نقل از شــورای نگهبــان، هادی طحــان نظیف عضــو حقوقدان 
و سخنگوی شورای نگهبان با ســفر به اســتان البرز، از دفتر نظارت و 
بازرسی انتخابات این استان بازدید و در جریان روند فعالیت های دفتر 

نظارت استان قرار گرفت.
طحان نظیف در جریــان بازدید از این دفتر، در جمع مســئولین دفاتر 
شهرستانی و رابطین مناطق شهرستان کرج طی سخنانی با بیان این که 
من به سهم خودم قدردان زحمات ناظران و مسئولان دفاتر شهرستانی 

هستم، گفت: حقیقتا شما عزیزان چشم بصیر شورای نگهبان هستید.
وی افزود: افتخار شــورای نگهبان این اســت که با یک شبکه مردمی و 
ســاختار چابک وظایفش را در انتخابات انجام می دهد؛ در واقع از آنجا 
که نظام انتخاباتی کشــورمان مردمی است، شورای نگهبان نیز با کمک 
یک شبکه موثر تحت عنوان شبکه ناظران مردمی که بیش از ۳۰۰ هزار 
نفر از مردم عزیز در آن عضویت دارند، فرآیند نظارت بر انتخابات را انجام 
می دهد.طحان نظیف با بیان اینکه شورای نگهبان در بررسی مصوبات، 
همواره نگاه ویژه ای به »حقوق مردم« داشته است، گفت: این اجحاف در 
حق شورای نگهبان است که به صلاحیت و تلاش های این شورا در زمینه 
بررسی دقیق مصوبات پرداخته نشــده است لذا باید تلاش کنیم که این 

ماموریت شورای نگهبان نیز برای مردم بیشتر تبیین شود.

یادداشت

تریبون

خریدار   ســخنگوی وزارت امور خارجه با 
بیان اینکه امیر قطر به زودی به تهران سفر 
می کند، افــزود: رئیس جمهور نیز در آینده 
به یکی از کشورهای حاشــیه خلیج فارس 

و همسایه سفر خواهد کرد.
 سعید خطیب زاده در نشست هفتگی خود 
با خبرنگاران داخلــی و خارجی که در محل 
وزارت خارجه برگزار شــده بود در پاســخ 
به ســوالی در مورد ســفر روز گذشته بشار 
اسد به تهران و نتایج این ســفر گفت:  سفر 
آقای بشار اســد به تهران چند وقتی بود که 
در حال تنظیم بود. ایشــان برای انجام این 
سفر اعلام آمادگی کرده بودند و شرایط باید 
مهیا می شد که این سفر انجام شود. ایشان 
روز گذشــته در رأس هیئــت بلندپایه ای 
وارد تهران شدند. دو ملاقات با آقای رئیس 
جمهور داشــتند و با مقام معظم رهبری نیز 

دیدار کردند.
خطیب زاده افزود: در جریان این سفر آقای 
فیصل مقداد وزیر خارجه ســوریه نیز آقای 
بشار اســد را همراهی می کردند و در همین 
راستا روز گذشــته دیداری کاری بین آقای 
امیرعبداللهیــان و همتــای سوری شــان 
انجام شــد. همچنین ملاقات سه جانبه ای 
بیــن وزرای خارجه ایران و ســوریه و آقای 
رســتم قاســمی وزیر راه به عنوان رئیس 
کمیســیون اقتصادی مشــترک دو کشور 
برگزار شــد و دربــاره جزئیــات پروژه ها، 
برنامه ها و تفاهم نامه های بین دو کشور که 
باید پیگیری شــود در این جلسه سه جانبه 

گفت وگوهای خوب و مفصلی انجام شد.
خطیب زاده در بخش دیگری از صحبت های 
خود با بیان اینکه در حال حاضر ســوریه از 
فضایی که تروریســت ها بر آن کشور حاکم 
کرده بودند خارج شده و در مسیر بازسازی 
قرار گرفته اســت،  افزود: حضور آقای بشار 
اســد در تهران و انجام این سفر پیام مهمی 
داشــت و اینکه ســوریه بعد از ســفرهای 
منطقه ای وارد فاز جدیدی شــده است. در 
همین چارچــوب می بینیم کــه برخی از 
ســفارتخانه های خارجی در دمشــق نیز 
کار خود را آغــاز کرده اند و شــاهد دوران 

عادی سازی شرایط در این کشور هستیم.
وی با بیان اینکــه ایران به عنــوان یکی از 
نزدیک تریــن کشــورهایی که به ســوریه 
کمک کــرد کــه توطئــه افراطی گری و 
تروریســم در این کشور شکســت بخورد، 
طبیعی اســت که یکی از مقاصد رایزنی ها 

باشــد، افزود: در این سفر در مورد گسترش 
روابط دو کشــور به خصوص در حوزه های 
اقتصادی، تجاری و انجام پروژه ها رایزنی  و 
گفت وگو شد و گفت وگوهای خوبی در این 

سفر در این حوزه انجام شد.
خطیب زاده افزود: امیدوارم این سفر بنیان 
جدیدی را برای ارتقای روابط راهبردی دو 
کشــور در ابعاد مختلف از جمله حوزه های 

اقتصادی و تجاری ایجاد کند.
این دیپلمات ارشــد کشــورمان در ادامه 
گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاســخ به 
ســوال دیگری در مورد اخبار منتشر شده 
در ارتباط با ســفر مورا به تهران و جزئیات 
این سفر خاطرنشان کرد:  مذاکرات مربوط 
به رفع تحریم ها علیــه ایران و احیای برجام 
بین طرف های مذاکره کننده تا امروز بدون 
وقفه ادامه داشــته اســت. مکثی در حضور 
در وین رخ داده ولــی رد و بــدل پیام ها از 
طریق هماهنگ کننده گفت وگوها در حال 
انجام اســت. ســفر آقای مورا به تهران در 
هفته جاری بعــد از تماس تلفنی اخیر آقای 
امیرعبداللهیان و آقای بورل انجام می شود. 
این به این معنا نیســت که بعــد از وقفه ای 
ایشــان با پیام جدیدی می آیــد. پیام ها به 
صورت مستمر بین ایران و آمریکا از طریق 
اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده گفت وگوها 

در حال رد و بدل شدن است.
خطیب زاده با بیان اینکــه لازم بود با توجه 
به پیشــنهاد آقای بورل و اســتقبال آقای 
امیرعبداللهیــان دیداری حضــوری انجام 
شــود، افزود: مورا در این سفر با آقای باقری 
مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران 
در مذاکرات وین دیدار خواهند کرد. دستور 
کار گفت وگوها در تهران مشخص و روشن 
اســت و امیدواریم بتوانیم بعد از انجام این 

گفت وگوها نتیجه را بهتر اعلام کنیم.
وی همچنین در پاسخ به ســوال خبرنگار 
پرسش کننده درباره بدعهدی های آمریکا 
در اجرای تعهداتش و اتخاذ تصمیم سیاسی 
لازم گفت: سفر آقای مورا نشان می دهد که 
ما گفت وگوها را در مســیری که باید انجام 
شــود همچنان پیگیری کردیــم و به رغم 
اقدامات ضد دیپلماسی که بعضا توسط سنا 
و کنگره آمریکا انجام شده ایران و گروه ۴+۱ 
به مسیر دیپلماتیک و دســتیابی به توافق 

خوب، پایدار و قابل اتکا متعهد بوده اند.
خطیــب زاده تأکید کرد:  اگــر همین امروز 
آمریکا تصمیــم لازم را بگیــرد و آنچه که 

از حقــوق و جیب ملــت ایران برداشــته 
برگرداند، حقوق ضایع شــده ملت ایران را 
بپذیرد و بــه آن احترام بگــذارد می توانیم 
فردای بعد از بازگشت مورا به وین بازگردیم 

و توافق را جلو ببریم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ 
به ســوال دیگری در مورد آخریــن اخبار و 
اطلاعات در مــورد گفت وگوهــای ایران و 
عربستان و برخی از اخبار منتشر شده مبنی 
بر اینکه احتمالا در آینــده نزدیک وزیران 
امور خارجه ایــران و عربســتان با یکدیگر 
دیدار می کنند، تصریح کرد:  تحول جدیدی 
در این حوزه نداریم. اگر تحول جدیدی رخ 

دهد آن را اعلام می کنیم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در مورد 
اخبار منتشر شده در ارتباط با سفر امیرقطر 
به تهران گفت:  این ســفر بــه زودی انجام 
می شــود و در جریان این ســفر مقامات دو 
کشور در مورد مسائل دوجانبه و منطقه ای 
رایزنــی و گفت وگو می کنند. این ســفر در 
پاســخ به ســفر چندی پیش آقای رئیسی 
رئیس جمهور به دوحه انجام می شود. قرار 
است در آینده و بعد از این سفر آقای رئیسی 
به یکی از کشــورهای حوزه خلیج فارس و 

همسایه سفر کنند.
ســخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به این 
ســوال که برخی مقامات اروپایی می گویند 
یکی از مشکلات در ارتباط با موضوع احیای 
برجــام و توافــق در وین اختــلاف ایران و 
آمریکا در مورد رفع تحریم  ســپاه است و آیا 
ایران ممکن اســت توافقی را قبول کند که 
بخشی از تحریم های ســپاه برداشته شود و 
همچنین ادعای این خبرنگار مبنی بر اینکه 
سخنگوی وزارت خارجه پاسخ صریحی در 
مورد این گونه ســوالات نمی دهد، گفت:  به 
طور معمول در مذاکرات بین المللی تا زمانی 
که به نتیجه برســد در آن بده بستان وجود 

دارد و تا زمانی که به نتیجه برسند نمی شود 
خیلی از ابعاد آن را در فضای عمومی مطرح 
کرد چون ممکن است مخل مذاکرات باشد.

خطیب زاده گفت:  آنچــه که برای ما و مردم 
مهم است این اســت که چرخه کامل انتفاع 
اقتصادی ایران رعایت شــود، حقوق ملت 
ایــران محقق شــود و آنچه که مــن از این 
تریبون بارها گفتــه ام و اکنون نیز می گویم 
این اســت که این مذاکرات باید باعث شود 
که چرخه انتفاع اقتصــادی ایران و حقوق 
ملت ایران محقق شود و از طرف دیگر اجازه 
نمی دهیم که مولفه فشــار حداکثری که از 
سوی دولت پیشین آمریکا برای از بین بردن 
هر گونه انتفاع اقتصادی ایران و از بین بردن 
فرصت دیپلماســی ایجاد شــده همچنان 

باقی بماند.
وی همچنین در پاســخ به این ســوال که 
امروز برخی از رســانه های عراقی به نقل از 
مقامات عراقی اعــلام کردند که ایران انجام 
رایزنی در ارتبــاط با آب های مشــترک را 
رد کرده اســت، گفت:  ایــران در خصوص 
آب های مشــترک و آب های مــرزی نگاه 
جامعی داشته است و تصور ما این است که 
هیچ کدام از کشــورهای منطقه نمی تواند 
مدیریت آب های مشترک را به تنهایی انجام 
دهند. چه ایران، چه ترکیه، چه افغانســتان 
و چــه عراق.خطیب زاده گفت:  در مســیر 
رودخانه ها، در مورد برخــی از رودخانه ها 
ایران بالادست است و در مورد برخی دیگر 
عراق و یا ترکیه. ما تأکیــد داریم که باید در 
ارتباط با این آب های مشــترک به صورت 

مشترک با هم کار کنیم.
وی با اشــاره به موضوع ریزگردها و مسائل 
محیط زیســتی ایجاد شــده در این زمینه 
گفت:  وضعیت مردم در این زمینه مناســب 
نیســت و این ثابت می کند که مــا باید به 
صورت مشــترک با هم کار کنیم و بدترین 
کار سیاسی کردن موضوعی چون آب است.

سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ 
به ســوالی در مورد حج و اقدامــات وزارت 
خارجه برای بازســازی اماکن متبرکه بقیع 
افزود: براســاس گفت وگوها و توافقاتی که 
با طرف ســعودی داشته ایم امســال اتباع 
ایرانی در حج حضور خواهند داشــت. یکی 
از موضوعات مورد توجه مــا حفظ حرمت 
اماکن متبرکه بوده و هیچ گاه این موضوع از 

دستور کار ما خارجه نشده است.
خطیب زاده همچنین در پاســخ به ســوال 

دیگری در مورد روابط تجاری ایران و سوریه 
و اقدامات ایران برای اینکه بازارهای سوریه 
را از دست ندهد و از دیگر رقبا در این زمینه 
عقب نماند، خاطر نشان کرد:  روابط ایران و 
سوریه در ابعاد مختلف تجاری مسیر خود را 
طی می کند. البته به خاطر فضای امنیتی و 
نظامی که در چند ســال اخیر در این کشور 
حاکم بوده در این زمینه مشــکلاتی وجود 
داشته که در حال رفع شدن است. ما اکنون 
شاهد این هســتیم که از برخی از شهرهای 
ایران زوار به ســوریه سفر می کند. مراودات 
مردمی بین دو کشور دوباره آغاز شده است.

وی با اشــاره به حضور برخی از شرکت های 
دانش بنیــان دولتی و خصوصــی ایران در 
ســوریه گفت:  تلاش می شود که پروژه های 
این شــرکت ها به جلو بــرود. البته ممکن 
است در مســیر اجرای این موضوع به خاطر 
کمبود منابع و پول در پــی وقوع جنگ در 
این کشــور با مشــکلاتی روبرو باشیم ولی 
تلاش داریم که این مســائل را حل کنیم و 
معتقدیم روابط دو کشــور ایران و سوریه در 
مسیر درست خود در حال حرکت به سمت 

جلو است.
ســخنگوی وزارت خارجــه همچنین در 
پاسخ به سوال دیگری در ارتباط با اظهارات 
جوزپ بــورل مســئول سیاســت خارجه 
اتحادیه اروپا مبنی بر اینکه در مذاکرات وین 
بن بستی ایجاد شده و ســفر جاری مورا به 
تهران برای از بین این بن بســت است و آیا 
تهران نیز معتقد است بن بستی در مذاکرات 
ایجاد شــده اســت، گفت:  آنچه که متوقف 
اســت در بعُد تصمیماتی اســت که باید از 
سوی واشنگتن اتخاذ شــود.وی با اشاره به 
روند مذاکرات بین ایران و گروه ۱+۴ افزود:  
در معدود مورد نکات باقی مانده آمریکا باید 

پاسخ دهد و تصمیم سیاسی لازم را بگیرد.
خطیــب زاده گفــت:  آمریکا قرار نیســت 
هدیه ای بــه ایران بدهد و یــا رضایتی برای 
انجام چیزی فراتر از تعهداتش بدهد. آن ها 
حقوقی از ملت ایران ضایع کردند و از جیب 
ملت ایران چیزهایی را برداشــته اند که باید 
ســرجای خودش بگذارند و به حقوق ملت 
ایران احتــرام بگذارند و اگر چنین شــود 

می توان گفت توافق در دسترس است.
ســخنگوی وزارت خارجــه افــزود: مــن 
نمی گویــم بن بســت و فکــر می کنیم که 
تصمیم واشنگتن به راحتی می تواند توافق 

در وین را محقق کند.

خریدار   رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
دیدار جمعی از کارگران با اعلام اینکه دولت 
برنامه های اقتصــادی مهمی در پیش دارد، 
تاکید کردنــد که همه کمک کننــد تا این 

برنامه ها به نتیجه دست یابد.
 حضرت آیــت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از کارگران، 
آنان را ســتون اصلی خیمه تولید خواندند و 
با اشاره به سه موضوع اصلیِ »لزوم افزایش 
فرصت های شغلی«، »تنظیم عادلانه رابطه 
کار و ســرمایه« و »تأمین امنیت شــغلی« 
کارگران گفتنــد: واردات بی رویه خنجری 
به قلب »تولید ملی« و »اشتغال کارگران« 
اســت، بنابراین باید به صورت جدی از آن 
جلوگیری شــود و در داخل نیز ضمن تولید 
محصولات با کیفیت، مردم و دستگاههای 
دولتــی مقیّد بــه خرید تولیــدات داخلی 

باشند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای همچنین با 
اشــاره به برنامه های مهم دولــت در زمینه 
مســائل اقتصادی تأکید کردند: همه قوا و 

دستگاهها و مردم به دولت کمک کنند.
رهبــر انقلاب هــدف از دیدار بــا کارگران 
را قدرشناســی و تشــکر از آنان و تأکید بر 
ارزش نفسِ کار برشمردند و با اشاره به نگاه 
اســلام به »کارگر« و موضوع »کار« گفتند: 
برخلاف نگاه استثماریِ نظام سرمایه داری 
و نگاه شعاریِ نظامِ فروپاشیده کمونیستی، 
نگاه اســلام بــه کارگــر، قدرشناســانه و 
ارزش مدارانه اســت و بر همین اساس است 
که پیامبر اســلام)ص( بر دســتان کارگر 

بوسه می زنند.
ایشــان با تأکید بر لزوم فرهنگ ســازی در 
جامعــه دربــاره »ارزش کار«، مســئولان 
مربوط را به اهمیت دادن به موضوع بســیار 
حیاتی مهارت افزایــی در کارگران توصیه 

کردند.
رهبر انقلاب با اشــاره به انگیزه های ملیّ و 
درخشان کارگران در عرصه های نظامی، 
اقتصادی و سیاســی، گفتنــد: نمونه بارز 
عرصه نظامــی، تقدیم ۱۴ هزار شــهید 
کارگر در دوران دفاع مقدس اســت و اگر 
بار دیگر نیز مســئله نظامــی پیش بیاید، 
جامعه کارگری قطعاً جــزو صفوف مقدم 

خواهد بود.
ایشان درخصوص انگیزه های ملی کارگران 
در عرصــه اقتصــادی افزودنــد: یکــی از 
سیاستهای اصلی استکبار از ابتدای پیروزی 
انقلاب اسلامی از کار انداختن تولید کشور 
بود که در سالهای اخیر و تشدید تحریم ها، 
این هدف کاملًا روشــن شــده اســت اما 
کارگران با ایســتادگی خود مانع از تحقق 
این هدف شدند و در این عرصه ستون اصلی 

خیمه تولید بودند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با اشــاره به 
تحریکات کارگری که از ابتــدای پیروزی 
انقلاب وجود داشــته اســت، خاطرنشان 
کردنــد: هدف از ایــن تحریــکات، تبدیل 
جامعه کارگری به تابلو و نشــانه اعتراضات 
مردمی بود اما کارگران در عرصه سیاســی 
نیــز بینــی تحریک کننــدگان را به خاک 
مالیدند و همواره در کنار نظام و انقلاب بوده 

و هستند.
ایشــان افزودند: البته در مواردی همچون 
واگذاری های نادرست کارخانه ها، اعتراض 
کارگران به حق بوده است اما در همین موارد 
نیز کارگران مرز خود را با دشمنان مشخص 

کرده اند که این موضوع بسیار مهمی است و 
باید از این مجموعه آگاه، با بصیرت و متعهّد 

عمیقاً تشکر کرد.
رهبر انقلاب با اشــاره به مشــکلات جامعه 
کارگــری ابــراز امیــدواری کردنــد که با 
سیاســتهای دولت جدید، این مشکلات به 

تدریج برطرف شود.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای »افزایش 
فرصت های شغلی«، »تنظیم عادلانه رابطه 
کار و ســرمایه« و »تأمین امنیت شــغلی« 
کارگران را ســه موضوع اساسی در مسائل 
کارگری برشــمردند و گفتند: مســئولان 
باید تــلاش کنند تا فرصت های شــغلی را 
افزایش دهند و این موضوع با سرمایه گذاری 
بخش خصوصی و مدیریــت صحیح دولت 
در هدایت ســرمایه ها به ســمت ظرفیتها 
و احیــای فرصت های شــغلی، امکان پذیر 

است.
ایشــان تأکید کردند: یکی از مــواردی که 
می توانــد فرصت هــای شــغلی را احیاء و 
مشکل بیکاری دانش آموختگان را برطرف 
کند، افزایش شرکت های دانش بنیان است 
البته این شــرکت ها باید بــه معنی واقعی 

کلمه دانش بنیان باشــند که در این صورت 
می توان اشتغال را افزایش داد.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای، کارگــر و 
کارآفریــن را دو بال پــرواز و دو نیاز قطعی 
دانســتند و گفتند: تنظیــم عادلانه رابطه 
کار و ســرمایه و یا رابطه کارگر و کارآفرین، 
نیازمند فکر، تدبیر، مجاهدت، شــکیبایی و 

نرفتن به سمت کارهای نسنجیده است.
»امنیت شغلی کارگران« نکته دیگری بود 
که رهبر انقلاب دربــاره آن گفتند: مواردی 
همچون قراردادهــای موقت کار که موجب 
ناامنی شغلی اســت، به گونه ای اصلاح شود 
که بر اســاس قانونی عادلانه، هم کارگران 
آسوده خاطر باشــند هم کارآفرینان قادر به 

برقراری  انضباط در محیط کار.
ایشان، ناامنی شــغلی را منحصر در مسئله 
قراردادهای کار ندانستند و افزودند: با ضربه 
خوردن تولید ملی، کار و اشتغال کارگر نیز 
ضربه می خورد و علــت تأکیدهای مکرر بر 

تقویت تولید ملی همین مسئله است.
حضرت آیت الله خامنه ای، قاچاق و واردات 
بی رویــه کالاهایــی را که تولیــد داخلی و 
با کیفیت دارنــد، خنجری بــر قلب تولید 

کشور خواندند و گفتند: بر اساس آمارهای 
کارشناســان، هر یک میلیارد دلار واردات 
از اجناس دارای تولید داخلی مانند کفش، 
پوشــاک و لوازم خانگی، بــه تعطیلی ۱۰۰ 

هزار فرصت شغلی در کشور منجر می شود.
ایشــان در ایــن زمینــه افزودنــد: البته 
خودروســازها از این حرف سوءاســتفاده 
نکنند زیرا وضع آنها تعریفی ندارد و مقصود، 
آن جاهایی است که تولید خوب و با کیفیت 

دارند.
رهبر انقلاب، ترجیــح دادن جنس خارجی 
به جنس داخلــی را ضربه زدن بــه کارگر 
داخلــی به نفــع کارگر خارجی دانســتند 
و گفتند: بر این اســاس اســت که از مردم 
می خواهیم بــه خرید تولیــد داخلی مقیّد 
باشــند البته بزرگ ترین خریدار در کشور، 
دستگاههای دولتی هســتند که باید سعی 

کنند هیچ جنس خارجی مصرف نکنند.
ایشــان در ادامه اتقــان و اســتحکام کار و 
زیبایی محصول را از جمله وظایف کارگران 
و کارآفرینــان برشــمردند و گفتند: نظام 
آموزشی کشــور باید هر چه بیشتر به حالت 
عملی و کاربردی نزدیک شــود و در بخش 
تولید نیز مهارت کارگران به گونه ای افزایش 
یابد که با ابتکار و ســلیقه خوب، ارزش کار و 

محصول در چشم مشتریان بالاتر برود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشــکر مجدد 
از ایســتادگی کارگران در مقابل تحریکات 
دشــمنان، گفتنــد: مســئولان و مدیران 
مرتبط با جامعه کارگری باید به برنامه های 

خود طبق وعده های داده شده عمل کنند.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان با اشاره به 
برنامه های اقتصادی دولــت تأکید کردند: 
کارهایی که امروز دولت در زمینه اقتصاد در 
پیش دارد، کارهای مهمی است و همه اعمّ 
از قوا و دســتگاههای مختلف و آحاد مردم 
باید کمک کنند که ان شــاءالله دولت بتواند 

به این نتایج دست پیدا کند.
در ابتدای ایــن دیدار، آقــای عبدالملکی 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، گزارشــی 
از برنامه هــا و اقدامات ایــن وزارتخانه در 
بخش های اشتغال، تســهیل کسب وکار، 
تأمین اجتماعی و مدیریت شــرکت ها بیان 

کرد.
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معاون وزیر اقتصاد:
ارتقای فرهنگ مالیاتی با مشارکت اهالی 

فرهنگ و هنر میسر می شود
معــاون وزیر امــور اقتصــادی و دارایــی با بیــان اینکه گســترش و 
نهادینه ســازی فرهنگ مالیاتی در جامعه یــک تکلیف مهم و ضروری 
است، گفت: ارتقای فرهنگ مالیاتی با مشــارکت اهالی فرهنگ و هنر 

میسر می شود.
به گزارش ســازمان مالیاتی ایران، »داود منظور« در نشســت جمعی 
از تهیه کنندگان برجســته ســینما و تلویزیون اظهار داشت: درصدد 
هستیم تا با توسعه زیرســاخت ها و فناوری های اطلاعاتی و همچنین 
بهره گیری موثــر از اطلاعات جامع و اجــرای فرآیندهای اثربخش، در 
کنار اصلاح و شفافیت قوانین و مقررات و ایجاد پایه های جدید مالیاتی، 
بســتر لازم برای تحقق اقتصاد پویا و بالنده با تکیه بر نهادینه ســازی 
فرهنگ مالیاتی در ســطح جامعه را فراهم کنیم کــه این امر به عدالت 
اقتصادی و اجتماعی و انجــام وعده های دولت در خدمت رســانی به 

مردم کمک شایانی می کند.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشــور در ادامه به لزوم ارتقای فرهنگ 
مالیاتی درســطح جامعه و تغییر نگرش مردم نســبت به مقوله مالیات 
پرداخت و گفت: در کنار برنامه ریزی ها و اهتمام ســازمان امور مالیاتی 
کشور با رویکرد تحول آفرینی، نیاز هست تا با زبان و شیوه های دیگر و 
توسط شخصیت هایی که با جامعه ارتباط نزدیک تر و تنگاتنگی دارند، 
نوع نگاه به مالیات تغییر یابد و این امر بدون شــک با مســاعدت اهالی 
فرهنگ و هنر بویژه تهیــه کنندگان و کارگردانان ســینما و تلویزیون 

بهبود می یابد.
منظور با بیان اینکه در شرایط امروزی، برخی اوقات تاثیر یک فیلم و اثر 
کوتاه از ده ها کتاب بیشتر است، افزود: مضامین و پیام های متعدد این 
نوع آثار اعم از خانوادگی، اجتماعی و فرهنگی نقش بسزایی در فرهنگ 
سازی یک موضوع دارد و ما بنا داریم از این ظرفیت برای یک ماموریت 

مهم و ملی یعنی ارتقای جایگاه مالیات استفاده بهینه داشته باشیم.
وی در ادامه، از تهیه کنندگان ســینما خواســت با اتخــاذ روش های 
مناسب و به کارگیری شــگردهای هنری، مشکلات، دغدغه ها و گلایه 
های مودیان و مردم در حوزه مالیات را ترســیم و بــا ارایه راهکارهای 
مناسب و شــناخته شــده به نظام مالیاتی انعکاس دهند تا ضمن رفع 
موانع موجود و کمک به تســهیل امور و تکریم مودیان، به گســترش 

فرهنگ مالیاتی در سطح جامعه نیز کمک نمایند.
معاون وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به اینکه یکی از دستورات کار اصلی 
سازمان، هوشمندسازی مالیاتی است، افزود: بخش اعظمی از خدمات 
مالیاتی به صورت الکترونیکی قابل ارایه به مودیان است و با ساماندهی 
و یکپارچه ســازی ســامانه های مالیاتــی و الکترونیکی شــدن کلیه 
فرآیندهای مالیاتی تحت یک پنجره واحد خدمــات مالیاتی، علاوه بر 
تسهیل خدمات رسانی و کاهش هزینه ها، افزایش بهره وری و کارآیی 

سازمان به حداکثر ممکن خواهد رسید.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در ادامه به نشست دو هفته پیش 
با جمعی از اصحاب مطبوعات هم اشاره کرد و گفت: ما به تعامل با اهالی 
فرهنگ و هنر اعتقاد راسخ داریم و مصمم هســتیم این نوع نشست را 
تداوم ببخشــیم تا علاوه بر ارتقای فرهنگ مالیاتی، مشکلات و دغدغه 
های مالیاتی این قشر نیز را نیز بشــنویم و گام عملی برای رفع این نوع 

معضلات برداریم.
در ادامه این جلسه سه ساعته، اصحاب هنر و دست اندرکاران سینما و 
تلویزیون به طرح مسائل و مشکلات مالیاتی خود پرداختند و مقرر شد 
تا با ایجاد یک کمیته فنی مشــترک، دغدغه های مالیاتی مطرح شده 

مورد بررسی کارشناسی و رسیدگی شوند.

عضو شورای عالی بورس اعلام کرد
تصمیم ارزشمند و شجاعانه دولت سیزدهم 

برای حذف ارز ترجیحی

عضو شــورای عالی بورس گفت: ســاماندهی ارز ترجیحی، حذف آن و 
نیز بهره مندی اقتصاد کشور از جمع آوری رانت های ایجاد شده تحت 
تاثیر استفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی، اقدامی ارزشمند و شجاعانه از سوی 

دولت سیزدهم است.
»حسین سلاح ورزی« به حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی و تاثیر آن در اقتصاد 
کشــور اشــاره کرد و افزود: ارز ترجیحی به عنوان یک تجربه گسترده 
ناموفق و بلندمدت در همه دنیا محسوب می شــود که هیچگاه منافع 
استفاده از این نوع یارانه در قالب تامین و توزیع ارز ارزان نصیب مصرف 

کنندگان نهایی نمی شود. 
وی اظهار داشت: در ایران هم در سال های گذشته شاهد بودیم که سود 
پرداخت ارز ترجیحی و با قیمت پایین فقط در جیب برخی از واســطه 

گران وارد شده و همیشه زمینه ساز توزیع رانت بوده است.
ســلاح ورزی تاکید کرد: هدف اصلی از اســتفاده این ارز، اقشار آسیب 
پذیر بودند که هیچگاه نیاز این قشــر ضعیف جامعه را پوشــش نداد و 
به عبارتی تاکنون ارائه چنین یارانه هایی بــه هدف اصلی خود اصابت 
نکرده است.عضو شــورای عالی بورس اظهار داشــت: دست کم در ۳۰ 
سال گذشته و نیز بعد از ایام جنگ تحمیلی، دولت های مختلفی سعی 
کردند تا یارانه ها را ساماندهی و هدفمند کنند و همچنین زمینه سامان 
بخشــیدن ارز ترجیحی که به نوعی توزیع رانت در کشور بود را فراهم 
کنند، اما در عمل همیشــه به دلیل نیمه تمام شدن این اقدامات، منتج 
به نتیجه مثبت نشد.وی تاکید کرد: در کشور فرصت زیادی برای توزیع 
ارز ترجیحی و نیــز ارز ۴۲۰۰ تومانــی وجود ندارد و بیــش از این هم 

اقتصاد کشور توان و تحمل ارائه چنین ارزی را در کشور ندارد.
ســلاح ورزی به تصمیم دولت سیزدهم در راســتای حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی اشــاره کرد و گفت: اقدام دولت ســیزدهم برای ساماندهی ارز 
ترجیحی، حــذف آن و نیز بهره منــدی اقتصاد کشــور از جمع آوری 
رانت های ایجاد شده تحت تاثیراستفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی یک اقدام 
ارزشمند و شجاعانه اســت که تصمیم قاطعی را برای اجرایی شدن آن 

در دستور کار قرار داده است.
نایب رییس اتــاق بازرگانی ایران تاکید کرد: با توجــه به این تصمیم به 
موقع دولت ســیزدهم، امیدواریم که این اقدام به مرحله اجرا برســد و 
تصمیمات لازم به منظور تداوم آن اتخاذ شــود.وی افــزود: بهترین راه 
برای آن که جامعه بتواند به درســتی با این موضوع کنــار بیاید و آن را 
بپذیرد اطلاع رســانی نتایج و تبعات حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی به آحاد 
مردم اســت که این امر نیازمند کمک و اقدم گسترده مسوولان است.
سلاح ورزی تاکید کرد: بهتر است دولت به منظور اطلاع رسانی به آحاد 
جامعه، سیاست رفاهی که برای اقشار آســیب پذیر، قشر حقوق بگیر و 
افرادی که در فرآیند حذف ارز دچار فشار می شوند را به صورت شفاف 

اعلام کند.

بازار

وزیر اقتصاد با اشاره به وقفه ای که به خاطر شروع سال 
نو و مــاه رمضان در اجرای قانون اصــلاح ارز ترجیحی 
افتاده بود، گفت: از تمام ارکان اجرایی استان ها دعوت 

شد تا ابهامات طرح برطرف شود.
 سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصاد و دارایی در 
حاشیه نشست مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها 
که با حضور استانداران سراسر کشور برگزار شد گفت: 
بعد از تکلیف قانــون ۱۴۰۱ در قبال محدود شــدن 

ارز کالاهای اساســی، لازم بود سیاســتهای حمایتی 
مشــخص اتخاذ شــود و به همین منظور جلســات 
متعددی در ستاد اقتصادی دولت برگزار شد که منجر 
به طرحی بــرای اصلاح نظام یارانه کالاهای اساســی 

شد.
وی افــزود: با توجه به ایام شــروع ســال و ماه مبارک 
رمضان وقفه ای ایجاد شد و با توجه به اتمام ماه رمضان 
از تمام ارکان اجرایی دعوت شد تا نسبت به جزئیات و 

ابهاماتی که ممکن است در دستگاه ها و سطوح استانی 
صورت بگیرد شفاف سازی شود.

وزیر اقتصاد افزود: جلسه با حضور تمام وزرا و معاونین 
وزرا آقایان اســتانداران و مقامات اجرایــی مؤثر اجرا 
شد. در ابتدا رئیس ســازمان برنامه و بودجه به عنوان 
مرکز هماهنگی اصلاح یارانه کشــور ارائــه ای دادند، 
آقای مخبر به عنوان مســئول اجرایی نکاتی را مطرح 
کردند، بنده هم به عنوان مسئول اصلاح یارانه های آرد 

خبازی توضیحات و جزئیاتی مطرح کردم. انشــالله از 
فردا که استانداران برمیگردند بتوانیم با کمترین ابهام 

و حداکثر کارآمدی شاهد پیاده شدن این طرح باشیم.
وی در رابطــه بــا جزئیات ایــن طرح گفــت: اصلاح 
سیاست های حمایتی مخصوصاً در کالای استراتژیک 
ای مثل نان جزو اولویت های این طرح اســت. در مورد 
ســایر کالاها هم ارائه کالابرگ که مصوبه مجلس است 

در دستور کار قرار می گیرد.

وزیر

خریدار   رئیــس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اســلامی تغییر تخصیص 
یارانه را امــری ضروری خوانــد و گفت که 
در مدل جدید اختصــاص ارز ترجیحی به 
مصرف کننــده، کارت اعتبــاری همچون 

مدل سوخت پیش بینی می شود.
محمدرضا پورابراهیمــی، در توضیح لزوم 
تغییر نظــام پرداخت یارانه گفت: شــکی 
نیســت که باید روش تخصیص یارانه تغییر 
پیدا کنــد چون بخش عمــده ای از مصرف 
کشــور به دلیل عدم مدیریــت و نظارت در 
حــوزه تصمیم گیــری تبدیل بــه مصرف 
غیرواقعی شــده اســت. در حــال حاضر 
متوسط مصرف دهک های کم درآمد پایین 
آمــده و در عین حــال میــزان مصرف کل 
واردات افزایش یافته اســت. فرض کنید در 
ســال های قبل به ۸ میلیون تن گندم نیاز 
داشتیم اما اکنون این میزان به ۱۲ میلیون 
تن رسیده اســت این یعنی گندم با نرخ ارز 
ترجیحی وارد می شــود اما معلوم نیســت 
کجا مصرف شده و به صورت واقعی مصرف 

نمی شود.
وی ادامه داد: این وضعیت درباره گوشــت، 
مرغ و نهاده های دامی هم وجود دارد، سرانه 
مصرف در کشور پایین آمده اما تخصیص ارز 
به واردات کالا زیاد شده حال این که متوسط 
مصرف در دهک ها پایین آمده است این به 
معنای قاچاق اســت و این که کالا در جای 
خود مصرف نمی شود پس شکی نیست که 
باید نظام پرداخت یارانــه تغییر کند اما در 
این بین موضوع مهم روش اجراست که باید 

دولت آن را تعیین کند.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: دولت در صورت اتخاذ 
روش جدیــد باید زیرســاخت های خود را 
فراهم کند چون در صورت تعیین نشــدن 
زیرساخت ها ما هم چوب و کتک خوردیم و 
هم سیاست را اصلاح نکردیم پس بهتر است 
در این صورت همــان روش قبلی تخصیص 
ارز اتخاذ شود. حال از ســوی دیگر با فراهم 
شدن زیرســاخت ها اتفاقی به نفع مردم رخ 
خواهد داد. در ایــن روش به مردم کالابرگ 
داده می شــود که مــدل آن همچون کارت 
سوخت اســت در مورد کارت سوخت مردم 
دچار تلاطم افزایش قیمت جهانی سوخت 
نمی شوند بلکه آنها می دانند ماهانه ۶۰ لیتر 
بنزین با نرخ ۱۵۰۰ تومان دارند و در صورت 
مصرف بیشتر از این میزان می توانند بنزین 
را به نرخ آزاد ۳۰۰۰ تومانی اســتفاده کنند 

حالا قیمت جهانی بنزین هرچه هم شــود 
برای مردم تفاوتی ندارد آنها خیال شــان از 
بابت بنزیــن راحت اســت. کارت اعتباری 
کالاهای اساسی چیزی شــبیه مدل کارت 

سوخت است.
پورابراهیمی اضافه کرد: در کارت اعتباری 
کالاهــای اساســی، فــلان مقــدار مرغ و 
تخم مــرغ و گوشــت پیش بینی می شــود 
که مردم آن را با قیمت شــهریورماه ۱۴۰۰ 
می خرند و مازاد آن بــا نرخ تعرفه ای تعریف 
می شود در این شــرایط خیال مردم راحت 
اســت یعنی آنها همچون کارت ســوخت 
کارت اعتبــاری کالاهــای اساســی در 

دست شان است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی در توضیحات تکمیلی یادآور شد: 
مجلــس در بودجه ســال ۱۴۰۱ اختیاری 
درباره اختصــاص ارز ترجیحی به کالاهای 
اساســی داد و این که یا مســیر ســال های 
گذشته را ادامه دهد یا این که سیاست خود 
را تغییر دهــد. در روش قبلــی منابع برای 
واردات کالا داده می شد منتها انتظار ما این 
اســت که اگر دولت همچنان قصد استمرار 
روش ســال های قبــل را دارد، کالاها را به 
گونه ای در اختیار مردم قرار دهد که قیمت 

کالاها به کمترین میزان برسد.
وی ادامــه داد: در صورتی که دولت بخواهد 
سیاست خود را در پرداخت یارانه تغییر دهد 
ارز را به جای واردات به مصرف کننده نهایی 

می دهد. پس مجلس شــورای اسلامی در 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ دست دولت را باز 
گذاشته است و ما چیزی تحت عنوان حذف 
ارز ترجیحی نداریم بلکــه روش تخصیص 
منابع ناشی از ارز ترجیحی یا تغییر می کند 
یا همچون گذشــته اســتمرار پیدا خواهد 
کرد. در روش تغییر یافتــه، یارانه به انتهای 
چرخه مصرف کننده نهایی داده می شــود 
پس مــا در قانون اختیار را بــه دولت دادیم 
اما انتظارمان از دولت این است که اگر قصد 
تغییر رویه دارد زیرساخت های اجرای آن را 
ایجاد کند که این زیرساخت به معنای ایجاد 
کارت های اعتباری خرید برای آحاد جامعه 

است.

تصمیم گیری نان و دارو شامل همه 
آحاد کشور می شود

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی با بیان این که هرگونه تصمیم گیری 
برای نان و دارو شــامل همه آحاد کشــور 
می شود، گفت: نان و دارو به عنوان دو کالای 
مهم بوده که برای آحاد کل کشــور است و 
در این مورد تصمیم برای دهک های خاص 
در نظر گرفته نمی شود اما در مورد کالاهای 
دیگر مانند مرغ، تخم مــرغ، روغن و امثال 
آن که کالاهای اساســی مردم محســوب 
می شــود، تصمیم گیری طبق قانون بودجه 
است بدین صورت که اگر دولت می خواهد 
یارانه را بــه انتهای چرخــه مصرف منتقل 

کند، روش اعطــای آن یارانه همچون مدل 
کارت ســوخت در کارت اعتبــاری تعبیه 
می شود. باز هم برای چندمین بار می گویم 
که کارت اعتباری کالاهای اساســی مدلی 
همچون کارت سوخت اســت که براساس 
آن یک سرانه مشــخص برای این کالاهای 
اساســی با قیمت ثابت شــهریورماه سال 
۱۴۰۰ در نظــر گرفتــه می شــود و مردم 
براساس آن کالاهای اساســی را خریداری 
می کنند مابه التفاوت ایــن قیمت را دولت 
پرداخت می کنــد تا پایــان دوره مالی این 
قیمــت ثابت می مانــد و مــردم آن میزان 
مشــخص و تعیین شــده در قالــب کارت 
اعتباری در اختیــار دارد و می تواند مصرف 

کند.
وی در عین حــال گفــت: دغدغه مجلس 
شورای اسلامی این اســت که در وهله اول 
دولت باید سیاست و روش خود را مشخص 
کند یعنی بگوید کــه می خواهد روش قبلی 
در پرداخت ارز ترجیحی را اســتمرار داده 
یا روش جدیــدی را دنبال کنــد. اگر بنای 
دولت روش جدید اســت پس فراهم شدن 
زیرساخت ها امری ضروری است اقدامی که 
نیازمند پای کار آمدن بانک مرکزی است و 
پیش بینی کارت هــای اعتباری برای مردم 

نیازمند است.
پورابراهیمی با یــادآوری این که دولت 
دوازدهــم اعتقادی به تغییــر روش در 
پرداخت ارز ترجیحی نداشــت، گفت: 

مجلــس شــورای اســلامی بــا دولت 
ســیزدهم توافقی کرد و اختیار را برای 
نحوه ارز ترجیحی بــه دولت داد اکنون 
دولت باید ضمن برنامــه ریزی مدون به 
صورت ریز و شفاف با مردم صحبت کند 
در این صورت مردم به آرامش می رسند 
و می دانند که کالاهای اساسی با قیمت 
تعرفه ای در اختیارشــان قرار می گیرد 
و در صــورت نیاز بــه مازاد ایــن میزان 
می تواننــد آن را با قیمــت غیرتعرفه ای 

خریداری کنند. 
پس در وهلــه اول سیاســت دولــت باید 
مشخص شود و زیرساخت ها را فراهم کند. 
مجلس شورای اســلامی هم باید بداند که 
چه کسی متولی اجرای این سیاست است تا 
بر آن نظارت کند. امیدوارم هرچه سریع تر 

دولت این ابهامات را روشن کند.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: تا زمانی که سیاست 
مشخص نشــده باشد سیاســت قبلی در 
پرداخت ارز ترجیحی به کالاهای اساســی 
اســتمرار پیدا خواهد کرد پــس مردم از 
جهــت تامین کالاهــای اساســی نگران 
نباشند. تاکید ما این است که دولت باید به 
صورت شفاف اطلاع رسانی کند تا خدایی 
نکرده دشمنان ما از این عدم اطلاع رسانی 
سوء اســتفاده نکــرده و مردم هــم دچار 

اضطراب نشوند.

مجلس درباره کالاهای اساسی چک 
سفید امضاء به دولت داده است

پورابراهیمــی بــا تاکید بر این کــه »بانک 
مرکــزی و وزارتخانه ها باید بــرای اجرای 
سیاســت های جدید به میــدان بیایند«، 
اظهار کــرد: بــرای دادن کالابــرگ ایجاد 
زیرســاخت ها ضروری اســت حرف ما در 
مجلس این اســت که اگر اختیار را به دولت 
برای اصلاح نظام پرداخــت یارانه و تعیین 
تکلیف ارز ترجیحی دادیم پس در وهله اول 
باید زیرساخت ها ایجاد شود و این اطمینان 
هم به مردم داده شــده که در صورت فراهم 
نشــدن زیرســاخت ها کالاهای اساسی به 
همــان روش قبلــی در اختیار مــردم قرار 
می گیرد البته که مجلس شــورای اسلامی 
درباره کالاهای اساسی به دولت چک سفید 
امضاء داده اســت. ما از دولت انتظار داریم 
که سیاســت و برنامه اش را هــم به مجلس 
شــورای اســلامی هم به دولت اعلام کند و 

سپس آن را اجرایی نماید.

ح هوشمندسازی یارانه نان برای تمام ارکان اجرایی تشریح شد وزیر اقتصاد:جزئیات طر

کارشناس اقتصادی:

خ تورم و وابستگی کشور شد ارز ۴۲۰۰ تومانی باعث افزایش نر
خریدار  کارشناس اقتصادی با بیان اینکه 
ارز ترجیحی باعث افزایش وابستگی کشور 
و کسری بودجه شده است، گفت: بخشی از 
کالاهایی که با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد کشور 
شده، به دلائل متعدد به کشورهای منطقه 
صادر )قاچاق( می شود که در همین زمینه 

قاچاق معکوس شکل گرفته است.
»احمد صالحی« اظهار داشت: رانت و فساد 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی در چنــد نقطه صورت 
می گیرد، اولاً اینکه کالاهــا با ارز ترجیحی 
وارد می شود ولی به دســت مصرف کننده 
واقعی نمی رســد و بــه خــارج از مرزهای 
کشور؛ رستوران های و دهک های برخوردار 
کشور می رسد.وی افزود: بعضی از موافقان 
ارز ۴۲۰۰ که اقتصاد خوانده های شــریف و 
خوش نیت نیز می باشــند، معتقد هستند 
اختصــاص ایــن ارز باعث کاهــش قیمت 
کالاهای اساسی شــده که کم وبیش سخن 
درســتی اســت؛ البته اختصاص این ارز از 
لحاظ توزیع، دقتی در اصابت به هدف ندارد 

و شاهد مشکلاتی در این خصوص بوده ایم.
کارشــناس اقتصادی ادامــه داد: کالاهای 
اساسی باید در اختیار کسانی قرار می گرفت 
که مســتحق باشــند، درحالی که مردم با 
طبقه هــای درآمدی بــالا و ضعیف جامعه 
کالاهای اساســی را با یــک قیمت دریافت 
می کنند، یعنی رســتوران های منطقه یک 
تهران و خانواده های روســتایی استان های 
مرزی هر دو مرغ، نان و گوشت را به یک نرخ 

خریداری می کننــد، درحالی که یارانه باید 
به کسانی اختصاص یابد که نیازمند باشند. 
این منطــق را در زمینه یارانــه نقدی همه 
کارشناسان قبول دارند؛ لذا همان منطق در 
یارانه های غیرمستقیم نیز باید جاری شود. 

وی با بیان اینکــه اصــلاح ارز ۴۲۰۰ باید 
با روش درســت انجام شــود، گفــت: باید 
پیش از هر اقدامی در خصــوص حذف ارز 
ترجیحی به مردم اطلاع رســانی شــود، در 
این باره باید وزرا و معاونان رئیس جمهوری 
در گفت وگوهــای تلویزیونــی برنامه ها و 
طرح هایشــان را در اصلاح ارز به مردم بیان 
کنند.صالحــی ابراز داشــت: اقنــاع افکار 
عمومــی و برنامه ریزی دقیق نیاز اســت تا 
مردم از آثار اصــلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی آگاه 
شــوند و با ذهن آمــاده از تبعــات رانت ارز 

ترجیحی اطلاع پیدا کنند.

بخشی از گرانی ها به خاطر افزایش 
قیمت های جهانی است

ایــن کارشــناس اقتصــادی با اشــاره به 
اصــلاح ارز ۴۲۰۰ تومانــی در قیمت آرد، 
گفت: بخشــی از گرانی ها به خاطر افزایش 
قیمت هــای جهانی اســت کــه در اقتصاد 
کشــورمان تأثیر گذاشته اســت. دولت در 
سال ۹۸ دولت برای واردات ۲۵ قلم کالای 
اساســی ۱۸ میلیارد دلار ارز تخصیص داد، 
اما در ســال ۱۴۰۰ برای ۵ قلم ۱۷ میلیارد 
دلار اختصــاص یافت. این ارقــام مجدد با 

تعامل بیشتر بررسی شود.
وی اضافه کــرد: اگــر دولــت می خواهد 
یارانه ای اختصاص بدهد، بهتر اســت که در 
ابتدای زنجیره ندهــد، بلکه در پایان چرخه 
توزیع شــود تا به هدف برسد، چراکه دولت 
توان نظارت را در تمام زنجیره ندارد. تصور 
کنید که در کنار هر خرید در خارج از مرزها 
باید یک ناظر باشــد تا مأمــور خرید دولت 
)شــرکت های واردکننده( فاکتورســازی 
نکند و ســپس تا انتهای مســیر یعنی تنور 
نانوایی ها و انبــار مرغداری هــا همراه این 
غلات باشــد تا در جایی از زنجیره این اقلام 
به بازار سیاه و کشــورهای همسایه راه پیدا 
نکنند؛ آیا شــدنی اســت؟، نه تنها دولت ما 

نمی تواند، بلکه هیچ دولتی نمی تواند. 
کارشــناس اقتصادی با بیــان اینکه اکنون 
فرصت جراحی اقتصادی است، گفت: چند 
سال است که قرار شــده جلوی این شکاف 

گرفته شود و هر بار با دلایلی که منطقی هم 
هســتند، این اصلاح به تأخیر افتاد. تا کی 
قرار است این روند را ادامه دهیم؟، آیا زمان 
به نفع ماســت؟. امروز اختــلاف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی با نرخ بــازار آزاد )۲۸ هزار تومان( را 

باید پر کنیم.

ارز 4200 تومانی باعث افزایش 
وابستگی کشور شد

صالحی ادامه داد:  در دو ســاله بعد این شکاف 
چقدر عمیق تر و کار چقدر ســخت تر خواهد 
شــد؟،  اکنون شــاهد خنثی ســازی نسبی 
تحریم ها هستیم، لذا بهتر است پیش از اینکه 
نظام سلطه پیچ تحریم ها را سفت کند، درمان 
را آغاز کنیم؛ پیش از اینکه شــرایط سخت تر 
شود. بدانیم که شــاید زمان و صبر کردن به 
نفع ما نباشد.وی خاطرنشــان کرد: بعضی ها 
معتقد بودند کــه حــذف ارز ترجیحی روند 
واردات را دچار اختلال می کند و یا در تأمین 
دچار مشــکل می شویم که ســخن درستی 
بود. در همین راســتا ظاهراً دولت تمهیداتی 
را اندیشــیده و ذخیره ســازی ایــن پنج قلم 
کالای اساســی به نحو مطلوبی رخ داده است. 
صالحی بــا تاکید بر حمایــت از چرخه تولید 
گفت: باید به مرحله ای در کشــور برسیم که 
در کالاهای اساسی مانند گندم، ذرت، گوشت 
و بنزین خودکفا باشیم و این کاملًا متفاوت با 

خودکفایی در همه چیز است.
وی بیان داشت: باید حمایت ها و سیاست ها 

به گونه ای باشــد تا تولید رونق بگیرد که با 
حجم عظیم واردات چند میلیون تنی فعلی 
در کالاهای اساسی این مهم محقق نخواهد 
شــد. از طرف دیگر بر اســاس اخبار موثق 
اکنون یکسری از کشــورها تولیدات غلات 
کشــورهای دیگر را پیش خریــد می کنند 
تــا آن را با قیمت بالاتر به ســایر کشــورها 
بفروشند که در نتیجه در باید موضوع تولید 
داخلی را جدی بگیریم و همان طور که امام 
علــی )ع( فرمودند خداونــد ذلیل می کند 
امتی را که غذای خــود را از بیگانگان تأمین 

کند.
این کارشناس اقتصادی با اشــاره به اینکه 
ارز ۴۲۰۰ تومانی باعث وابستگی  و افزایش 
واردات کالاهای اساســی شــده اســت، 
گفت: بر اســاس آمارها، در ســال ۱۴۰۰ 
نســبت به ســال ۱۳۹۹، ۳۱ درصد از نظر 
وزنی، افزایش واردات در کالاهای اساســی 
داشتیم؛ همچنین واردات ذرت در سال ۹۷ 
حدود، ۶ میلیون تن بود که این آمار در سال 
۱۴۰۰ به ۱۱ میلیون تن رسید یعنی حدود 
دوبرابر شده است. به اعتراف همه ی مصرف 
سرانه گوشــت مرغ توســط مردم کاهش 

داشته، خب این ارز چه شده است.
وی گفت: موضوع دیگــر ارز ترجیحی عمق 
بخشیدن به کسری بودجه و رشد پایه پولی 
اســت که خود منجر به افزایش قیمت ارز و 
عمیق تر شدن شکاف بین ارز ترجیهی و ارز 

آزاد می شود.
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افزایش توزیع روغن از روزهای آینده
 کمبودی در کالاهای اساسی نداریم

رئیــس اتحادیه ســوپرمارکت داران تهــران گفت: بــا تمهیداتی که 
اندیشــیده شــده طی روزهای آینده وضعیت توزیــع روغن مثل قبل 

خواهد شد و قفسه ها پر از روغن می شود.
داود فکوری در مورد وضعیت عرضه روغن در بازار، اظهار کرد: در حال 
حاضر روغن در بازار وجود دارد اما مثل ســابق عرضه نمی شود؛ وقتی 
مردم به فروشگاه ها و ســوپرمارکت ها مراجعه می کنند با کمبود روغن 

مواجه نمی شوند اما تعداد و تنوع روغن ها کاهش یافته است.
رئیس اتحادیه ســوپرمارکت داران تهران افزود: در واقع قبلًا قفســه 
فروشگاه ها و مغازه ها پر از روغن بود اما هم اکنون عرضه به گونه ای است 

که هر خانوار برای میزان مصرفی که دارد می تواند روغن بخرد.

روغن برای رفع نیاز مردم وجود دارد
وی ادامه داد: در حال حاضــر روغن های موجود به رفع نیاز مردم کمک 
می کند اما با تمهیداتی که اندیشیده شده و صحبت هایی که با مقامات 
مســئول داشــتیم طی روزهای آینده وضعیت توزیع روغن مثل قبل 

خواهد شد و قفسه ها پر از روغن می شود.
فکوری گفت: توزیع روغن از طرف تولیدکننده کاهش یافته ولی قطعاً 

در روزهای آینده، اوضاع به روال قبل بر می گردد.

هیچ مشکلی در بخش عرضه ماکارونی نداریم
وی در مورد عرضه ماکارونی هم گفت: در حال حاضر دیگر هیچ مشکلی 
در بخش عرضه ماکارونی نداریم و ماکارونی با قیمت های جدید در حال 

توزیع است و هیچ کمبودی نداریم.

آخرین قیمت برنج وارداتی
رئیس اتحادیه ســوپرمارکت داران تهران به برنج و شکر هم اشاره کرد 
و افزود: در شــکر و برنج هم کمبود نداریم و قیمت ها نیز هنوز تغییری 
نکرده است؛ در حال حاضر شــکر با قیمت ۱۶ هزار و ۳۵۰ تومان، برنج 
تایلندی ۱۲ هزار و ۵۰۰ تومان، برنــج هندی ۱۷۸ هزار و ۵۰۰ تومان و 

برنج پاکستانی ۲۰ هزار و ۵۰۰ تومان فروخته می شود.

دبیر مجمع کارآفرینان ایران:
 استفاده بخش خصوصی از نماینده حقوقی 

در دعاوی به نفع تولید و اشتغال است
 دبیر مجمــع کارآفرینان ایران گفت: محقق شــدن اســتفاده بخش 
خصوصی از نماینده حقوقی در دعاوی، به نفع تولید و اشــتغال بوده و با 

اجرایی شدن آن، یکی از موانع کسب و کار برداشته می شود.
 طرح اصلاح قانون اســتفاده برخــی از دســتگاه ها از نماینده حقوقی 
در مراجع قضایی با حضور مســوولانی از قوه قضاییــه و کانون وکلا در 
کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس شــورای اســلامی مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت.قانون برای برخی از اداره های دولتی این حق را قائل 

شده که در محاکم قضایی، نماینده حقوقی داشته باشند.
نمایندگان مجلس در طرح اصلاح قانون استفاده برخی از دستگاه ها از 
نماینده حقوقی در مراجع قضایی، به دنبال آن بودند که دســتگاه های 
عمومی مانند شهرداری ها و بنیاد شهید و همچنین واحدهای تولیدی 
و بخش خصوصی هم بتواننــد از نماینده حقوقــی در محاکم قضایی 
استفاده کنند. حتی می توان فارغ التحصیلان دانشگاهی رشته حقوق 
را به این منظور استخدام کرد که البته شاخص ها و شرایط این افراد باید 
از سوی کانون وکلا و دستگاه قضا تعیین شود.در این زمینه، دبیر مجمع 
کارآفرینان ایران افزود: سال گذشــته مجمع کارآفرینان ایران به اتفاق 
همه انجمن های تولیدکننده، این موضوع را طی نامه ای به رییس وقت 
قوه قضاییه مطرح کرد، همچنین موضوع در مجلس پیگیری شــد که 
در نهایت روز گذشــته کلیات این طرح در کمیسیون حقوقی و قضایی 

مجلس به تصویب رسید.
»حمیدرضا غزنوی« بیان داشــت: مطابق با شــاخص های کسب و کار 
بانک جهانی، پنج شــاخص مربوط به بخش حقوقی و قضایی است که 
از جمله آنها شــاخص »هزینه، زمان و کیفیت رســیدگی به اختلافات 

تجاری و بازرگانی در دادگاه های یک کشور« مطرح است.
وی گفت: تــا پیــش از این شــرکت های بخــش عمومــی و دولتی 
می توانســتند از نماینــده حقوقــی در دعاوی اســتفاده کننــد، اما 

شرکت های بخش خصوصی نمی توانستد و باید وکیل می گرفتند.
غزنــوی ادامــه داد: هرچند شــرکت های بزرگ بخــش خصوصی از 
توانمندی مالی برخوردار بودند و برایشــان صرفه اقتصادی داشت، اما 
شــرکت های کوچک و متوســط به دلیل هزینه بر بودن گرفتن وکیل، 
دیگر پیگیر پرونده های خود نمی شدند یا مدت ها به طول می انجامید و 

این موضوع مخل کسب و کار است.
وی خاطرنشان کرد: این شــرایط به طور قطع به نفع اهالی و کارگزاران 
نظام حقوقی نیز خواهد بود، زیرا علاوه بر ایجاد یک فضای رقابتی، حتی 
فارغ التحصیلان دانشــگاهی رشــته حقوق و حقوق خوانده ها تشویق 
به کار می شــوند؛ همچنین تبعیض در این زمینه بین بخش خصوصی 
و دولتــی از بین می رود و خدمــات بهتر و با هزینه هــای پایین تری به 
واحدها ارائه خواهد شد.دبیر مجمع کارآفرینان ایران خاطرنشان کرد: 
نزدیک به ۹۰ هزار بنگاه و کارگاه کوچک، متوســط و بزرگ در کشــور 
وجود دارد کــه به جز کمتــر از ۱۰۰ ابرکاخانه، حدود ســه هزار بنگاه 
بالای ۱۰۰ نفــر کارکن دارند و بقیه در زمــره بنگاه های خرد و کوچک 

طبقه بندی می شوند و چنین موضوعی مخل کسب و کار آنها بود.
وی در پایان درخصوص رفع موانع تولید در سال ۱۴۰۰، تصریح کرد: به 
نظر می رسد سال گذشته اولویت ها جابه جا شد و به طور نمونه تغییرات 

ساختار سازمانی جایش را به رفع مشکلات بخش تولید داد.
غزنوی گفت: در ســالی که گذشت مشــارکت کمتر نهادهای مدنی و 
حقوقی، همچنین کارآفرینان، تولیدکنندگان، تشــکل ها و اتحادیه ها 
در تصمیم گیری ها را شــاهد بودیم که چنین وضعی نمی تواند مناسب 
تولید و اقتصاد باشــد؛ این در حالی است که در کشــورهای صنعتی و 
پیشرفته، شرکت های بزرگ و تشــکل ها در تصمیم سازی ها مشارکت 

می کنند و تاثیرگذار هستند.

تولید

وزیر جهاد کشاورزی با اعلام اینکه دو ماه قبل از اجرای 
هدفمندســازی ارز ترجیحی، واریز نقدی یارانه آغاز 
می شــود، گفت: تا زمانی که زیرساخت های لازم برای 
اختصاص کالابرگ کالاهای اساســی فراهم نشــود، 

یارانه این اقلام به صورت نقدی واریز خواهد شد.
سید جواد ســاداتی نژاد در گفتگو با بخش خبری ۲۱ 
ســیما، درباره زمان توزیع کالابرگ برای اقلام اساسی 
اظهار داشت: طبق قانون باید به سمت کالابرگ برویم، 
اما چون در حال حاضر زیرســاخت های لازم برای این 
کار فراهم نیست،   فعلًا یارانه ها با واریز نقدی پرداخت 

می شود.

وی افزود: فراهــم کردن زیرســاخت های 
توزیع کالابــرگ الکترونیک زمان بر اســت 
و هر زمان که این زیرســاخت ها آماده شود، 

طبق قانون پیش خواهیم رفت.
ســاداتی نژاد درباره لــزوم هدفمند کردن 
یارانه ها گفــت: عواملی مانند دســتمزدها، 
تورم، افزایــش بهای انرژی و خشکســالی 

که کمبود جهانی مواد غذایی را در پی داشــته، باعث 
افزایش قیمت ها شده و اخیراً نیز بحران اوکراین به آن 

دامن زده است.
وی با بیان اینکه مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها 

موضوع مهم موردنظر مجلس و دولت اســت 
و باید اجرا شــود، به برخی از آسیب های ارز 
ترجیحی اشــاره کرد و افزود: حذف این نوع 
اختصــاص ارز یک اصلاح بــزرگ اقتصادی 
اســت که دولت ها باید آن را انجام می دانند 
و دولت سیزدهم این کار را اصلاحی به سود 

مردم می داند.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: مردم اطمینان داشــته 
باشــند که دولت قبل از حذف این ارز، مبلغ جبرانی را 

واریز خواهد کرد.
ساداتی نژاد با بیان اینکه مردم دغدغه ای از این لحاظ 

نداشته باشــند،  تصریح کرد: دو ماه قبل از اجرای این 
طرح، واریز نقدی یارانه آغاز می شــود تا قدرت خرید 
مردم بالا برود.وی تاکید کرد: یارانه نــان و دارو تغییر 
نمی کند و در مــورد آرد صنــف و صنعت نیــز مبلغ 

جبرانی واریز خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی تعیین مهلت بازپرداخت ۳ ماهه 
برای هزینه گندم بخش صنــف و صنعت را از اقدامات 

دولت برای کمک به این بخش خواند.
ساداتی نژاد با تاکید بر اینکه یارانه ها حذف نمی شود،  

تصریح کرد:  هدف اصلی از اجرای این طرح، عدالت در 
حوزه یارانه هاست و از کالاها به افراد منتقل می شود.

دبیر ستاد تســهیل از تدوین ســند حمایت از تولید 
دانش بنیان، خبر داد و گفت: حدود ۷ هزار واحد دانش 
بنیان به مفهوم واقعی داریم که طبق برنامه ها، باید این 

تعداد به ۲ برابر افزایش یابد.
صدیف بیک زاده اظهــار کرد: با توجه بــه نام گذاری 

امســال به عنوان ســال تولید دانش بنیان و اشتغال 
آفرین، وزارت صمــت برنامه هایی برای افزایش میزان 
واحدهــای دانش بنیان با اســتفاده از سیاســت های 
حمایتی دارد.دبیر ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید 
افزود: پیش بینی شــده معاونت امور صنایع و معاونت 

تجارت و خدمــات وزارت صمت ســندی را شــامل 
ابزارهای حمایتی از واحدهای دانش بنیان در ســطح 
کشور تدوین کنند. در این سند کل ابزارهای حمایتی 
و تشــویقی را در یک قالب مشــخص، تدوین خواهیم 
کرد که تفاهم نامه هایی هــم در این رابطه امضا خواهد 

شــد.بیک زاده گفت: در حال حاضر تعداد واحدهای 
دانش بنیان در کشــور محدود اســت و حدود ۷ هزار 
واحد دانش بنیان به مفهوم واقعی داریم و طبق تاکید 
رهبری این تعداد باید ۲ برابر شــود که وزارتخانه های 

متعددی در این موضوع دخیل هستند. 

وزیر

دانش بنیان

زهره رضایی   مســئولان سازمان توسعه 
تجــارت می گوینــد، فعــالان اقتصادی 
فرصت دارند تا از مســیر تجارت با سوریه، 
محصولات خود را به ســایر کشــور ها هم 

صادر کنند.
 بشار اسد رئیس جمهور ســوریه، به ایران 
ســفر کرد و دیدار هایی را با رهبر انقلاب و 
رئیس جمهور کشــورمان داشــت. ششم 
اردیبهشت نیز، ســردار نوعی اقدم فرمانده 
قرارگاه حضــرت زینب )س(، در نشســت 
توســعه مبادلات تجاری با محور ســوریه 
گفــت: فعــالان اقتصــادی می توانند در 
بخش هــای هتلــداری، رســتوران داری، 
ساخت وســاز، بازیافت زباله، ایجاد خدمات 
نرم افزاری، انرژی های تجدیدپذیر، مونتاژ 
و صنعت پلاســتیک، با تعرفه گمرکی صفر 

درصد کالای خود را به سوریه صادر کنند.
ســوریه از اوایــل بهمــن ســال ۱۳۸۹ با 
آغاز جنگ هــای داخلی و ظهــور داعش، 
ویرانی های گســترده ای را شــاهد بوده و 
اکنون بازســازی این کشــور، مورد رقابت 
فعالان اقتصادی کشــور های مختلف قرار 

گرفته است.

تراز تجاری ایران و سوریه، مثبت 
اما ناکافی

آخرین آمار گمرک نشــان دهنده این است 
که تراز تجــاری ایــران در فروردین مثبت 
شــده؛ آقای فرود عســگری معــاون امور 
گمرکی گمرک ایــران گفت: بــا توجه به 
صادرات سه میلیارد و ۶۹۹ میلیون دلاری 
و واردات دو میلیــارد و ۸۲۴ میلیون دلاری 
در فروردیــن ۱۴۰۱، تراز تجاری کشــور، 

مثبت ۸۷۵ میلیون دلار را نشان می دهد.
میزان تــراز تجاری ایران و ســوریه نیز، در 
۷ ماه نخســت ســال ۱۴۰۰، با افزایش ۲۴ 
میلیون دلاری نســبت به مدت مشابه سال 
قبل آن، به حدود ۸۹ میلیــون دلار به نفع 

ایران رسید؛ طی این مدت، ارزش صادرات 
کالای بدون نفت خام ایران به این کشــور، 
۱۰۶.۲ میلیــون دلار و در مقابــل، واردات 
کالایی ایران از این کشــور ۱۷۶.۸ میلیون 

دلار بوده است.
تراز تجاری ایران و ســوریه در ســال ۹۹ به 
علت شــیوع کرونا ۱۸ میلیون دلار کاهش 
یافته و از ۸۳ میلیون دلار هفت ماه نخست 
ســال ۹۸، به ۶۵ میلیون دلار در این سال 

رسیده بود.
به گفتــه فعالان اقتصــادی از جمله رئیس 
اتاق بازرگانی مشترک ایران و سوریه، ترکیه 
کشوری اســت که بازار ســوریه را به شدت 
تحت تاثیر قــرار داده و در رقابت اقتصادی 
بازسازی این کشور در حال پیشی گرفتن از 

بسیاری از کشورهای دیگر است.
صادرات ترکیه به سوریه طی ۹ ماه نخست 
۲۰۲۱، برابر با ۱.۱۸  میلیارد دلار و واردات 

ترکیه از سوریه حدود ۹۹  میلیون دلار بوده 
که نسبت به مدت مشابه پارسال، صادرات 
۴۳ درصد افزایش و واردات از ســوریه ۱۵ 

درصد کاهش داشته است.
مقایســه عملکرد صــادرات کالایی ترکیه 
و ایران نشــان می دهد که ایران طی هفت 
ماهه نخست ۱۴۰۰ به طور متوسط، ماهانه 
۱۵.۲ میلیون دلار و ترکیه به طور متوسط 
ماهانــه ۱۳۱ میلیــون دلار کالا به مقصد 
ســوریه صادر کرده اند که رقــم صادراتی 

ترکیه، ۸.۶ برابر رقم مشابه ایران است!

نبود مرز مشترک و فشارهای 
اقتصادی خارجی موانع توسعه تجارت 

با سوریه هستند
کاشــفی رئیس اتــاق بازرگانی مشــترک 
ایران  و ســوریه گفت: در گمــرگات ترکیه 
آمار هایی بــرای صادرات به ســوریه وجود 

دارد، اما عمدتا ارســال کالا از مسیر قاچاق 
اتفاق می افتد. در مورد کشــور خودمان، در 
۹ ماهه نخست پارســال، ۱۶۰ میلیون دلار 
کالا از ایران به سوریه صادر شده که نسبت 
به مدت مشابه پارسال با رشد ۹۰ درصدی 
همراه بوده؛ در دو سال آینده یکی از اهداف 
کشــورمان تبادل اقتصادی با سوریه است، 
اما هنوز برای رســیدن به افق ۵۰۰ میلیون 
دلاری تبادل اقتصادی با این کشور، فاصله 

داریم.
به گفته  آقــای او، بعد از ایجــاد آرامش در 
سوریه اقدامات زیر ساختی انجام داده ایم، 
اما هنوز در حوزه حمل و نقل و گشایش های 
بانکــی ضعف هایی داریــم. همچنین برای 
صادرات به سوریه باید ظرفیت و فشار های 
اقتصادی آمریکا و اروپا به این کشــور را نیز 
در نظــر بگیریم. تجارت با ســوریه به دلیل 
نداشتن مرز و همســایگی با ایران، به اندازه 

تبادل با کشورهایی مانند عراق و افغانستان 
نیست.

صادرات محصولات ایرانی به سوریه 
از مرز عراق 

مهدی نجاتی نیا رایزن بازرگانی کشور های 
عربی گفــت: به علــت ناامنی در ســوریه 
صادرات ایران در چند سال گذشته کاهش 
پیدا کرده؛ امــا به دلیل اینکــه عراق اجازه 
ترانزیــت و عبور کالا هــای صادراتی ایران 
به ســوریه را از مرز خود داده است، مشکل 
زمان رسیدن کالا به سوریه حل و صادرات 
کالا از ایران به سوریه با مزیت نسبی همراه 

می شود.
به گفته او، ایران فقط با ســوریه تجارت آزاد 
دارد؛ در این نــوع مبادله، تجــارت کالا ها 
و خدمات بــدون محدودیت هایــی مانند 
مالیات و تعرفه صورت می گیــرد. ایران در 
مصالح ســاختمانی و پتروشــیمی دارای 
مزیت نســبی اســت و کارخانه های ایرانی 
با ۳۰ درصد از ظرفیــت خود، اقدام به تولید 
می کنند؛ بنابراین ایران بــرای صادرات به 
تمامی کشــورها از جمله ســوریه ظرفیت 

بالقوه دارد.

تجارت به سوریه مسیری برای 
افزایش تجارت با سایر کشورهاست

طبق آمار منتشــر شده از ســوی گمرک، 
عمده کالا های صادر شده به سوریه از سوی 
ایران، مربوط به صنایع مهندسی، قطعات و 
اجزا توربین، مواد غذایــی و صنایع دارویی 

است.
به گفته علیرضا پیمان پاک رئیس سازمان 
توســعه تجارت، باید به ازای صادرات ایران 
به ســوریه، مقداری نیز به کشور ثالث صادر 
شود تا  فرصتی برای تولیدکنندگان ایرانی 
باشدکه محصولات خود را از سوریه به سایر 

کشور ها هم صادر کنند.

خریدار  در همایش هم اندیشــی صنعت 
فولاد ایران عنوان شــد کــه از ۴۸ میلیارد 
دلار صادرات کشــور در ســال گذشــته، 
۱۳ درصد ســهم فولاد بوده است. در سال 
۱۳۸۹، قریــب به ۹ میلیــارد دلار واردات 
فولاد داشــته ایم کــه امروز ایــن عدد به 

صادرات تبدیل شده است.
 در دوازدهمیــن همایــش و نمایشــگاه 
چشم انداز صنعت فولاد و سنگ آهن ایران 
با نگاهی به بازار کــه در محل هتل المپیک 
تهران آغاز شــده، قرار است »توازن توسعه 
زیرســاخت ها )حمل ونقــل، گاز، برق، آب 
و...( و طرح جامع فولاد«، »سیاســت های 
حاکمیتــی در نظام قیمت گــذاری ارکان 
زنجیره ی فولاد«، »بررســی و ارائه راهکار 
تضاد اســتراتژی و منافع نهادهای مختلف 
)منابع طبیعی، محیط زیست و...( با بخش 
معــدن«، »اهمیــت اکتشــافات و احیای 
معادن راکد در چشم انداز بلندمدت تامین 
منابع مواد اولیه«، »بررســی اهمیت و تاثیر 
امنیــت ســرمایه گذاران و فعــالان بخش 
خصوصی در معــدن و صنایــع معدنی«، 
»احیا برجام، اصلاح سیاســت های ارزی و 
صادراتی« و همچنین »بررسی طرح جامع 
اســتراتژی توســعه صنعتی؛ تدوین، اجرا 
و پیاده ســازی«،  در ســه روز متوالی مورد 

بررسی  قرار گیرد.
در ابتدای ایــن گردهمایی بزرگان صنعت 
فولاد و ســنگ آهن، ســروش فولادچی- 
دبیر دوازدهمیــن همایش و نمایشــگاه 
چشــم انداز صنعت فولاد و ســنگ آهن 
ایران بــا نگاهی به بــازار- با بیــان اینکه 
فولاد صنعتی اســتراتژیک و صنعتی مادر 
محسوب می شود که اهمیت توجه به رفع 
چالش های آن را پررنــگ می کند، اظهار 
کرد: در طــول تاریخ فــولاد همواره نقش 
بســیار مهم و کم نظیری در زندگی بشــر 
داشته اســت. خودرو، ســاختمان، لوازم 
خانگی، ماشین آلات و بسیاری موارد دیگر 
همگی مبتنــی بر فولاد هســتند. کاربرد 
بســیار وســیع فولاد از لوله هــای انتقال 
گاز گرفته تــا خطوط انتقال بــرق، ادوات 
ماشینی، ساخت کارخانه ها، سیستم های 
حمل ونقل و... نشــان از اهمیت بالای این 

صنعت دارد.  
وی تاکید کرد: از سویی دیگر صنعت فولاد 
از جمله صنایع با ارزش و دارای پتانســیل 
بالا در زمینه صادرات و اشــتغال زایی برای 
هر کشــور اســت که سبب شــده آن را در 
زمره مهم ترین صنایع مادر محســوب کند. 
بدین جهت پیشــرفت این صنعت در رشد 
صنایع پایین دست زنجیره تولید نیز بسیار 

تاثیرگذار است. امید اســت با زمینه سازی 
برای امکان حضور موثر ایــران در بازارهای 
بین المللی، انتقال دانش و تکنولوژی و توجه 
صحیح به بهره مندی از ظرفیت های بخش 
خصوصی، بســتر لازم برای بسط آگاهی از 
فرصت هــا و چالش های ایــن بخش فراهم 

آید.
محمــد اتابک- معــاون اقتصــادی بنیاد 
مســتضعفان- نیز در این در همایش ضمن 
تاکید بر اینکــه صنعت نقــش پررنگی در 
اشــتغال، تولید و صــادرات کشــور دارد، 
اظهار کرد: صنعت همواره بــه عنوان یکی 
از موثرتریــن بخش های تولیدی کشــور، 
نقش پررنگی در اقتصاد داشــته و دولت ها 
از ظرفیت های بخش صنعت برای پیشبرد 

برنامه های خود بهــره می گیرند. طی یک 
دهه اخیر ســهم صنعت و معــدن از تولید 
ناخالص داخلی از روند افزایشــی برخوردار 
بوده و از حدود ۱۵ درصد به بالای ۲۲ درصد 
رسیده اســت.وی با بیان اینکه بالغ بر یک 
سوم اشتغال کشور در بخش صنعت، نفت و 
گاز کشور است، گفت: صنعت فولاد جهان 
)تولید فولاد خام( طی یک دهه اخیر بالغ بر 
۳۲ درصد رشد داشــته و میانگین تولیدات 
ســالیانه آن نســبت به دهه قبل ۵۱ درصد 

افزایش پیدا کرده است.
اتابک افزود: ســهم صنعت فــولاد از تولید 
ناخالــص داخلی ۹۵ هــزار میلیارد دلاری 
جهان حــدود ۲.۱ درصد اســت؛  بنابراین 
می توان آن را از شاخص های توسعه یافتگی 
دانســت.  صنعت فــولاد ایران یکــی از پر 
شتاب ترین توسعه ها را در جهان داشته که 

با مشارکت دولت و مدیران وقت بوده است.
معاون اقتصادی بنیان مستضعفان انقلاب 
اسلامی ضمن اشاره به اینکه از ۴۸ میلیارد 
دلار صادرات کشــور در ســال گذشــته، 
۱۳ درصد ســهم فولاد بوده است.  در سال 
۱۳۸۹، قریب بــه ۹ میلیــارد دلار واردات 
فولاد داشــته ایم که امــروز ایــن عدد به 

صادرات تبدیل شده است.
وی در ادامه مشــکل در صنعت بــرق را از 

جملــه بزرگترین مشــکلات صنعت فولاد 
دانســته و گفت: متأســفانه به دلیل عدم 
سرمایه گذاری یا حداقل سرمایه گذاری کم، 
در این زمینه، رشد سالیانه برق که پیش تر ۹ 
درصد بوده اکنون به دو درصد کاهش یافته 
و در حقیقت این رشد حجم تقاضا، بی پاسخ 
مانده است. زمانیکه برق صنایع قطع و تولید 
کاهشی می شود، تبعات تورمی آن در سفره 
مردم مشاهده خواهد شد بنابراین نباید برق 
کولر گازی را به برق کوره ترجیح داد.معاون 
اقتصادی بنیان مستضعفان،  ضمن تاکید بر 
اینکه افزایش هزینه ها، مانع توسعه خواهد 
شــد، تصریح کرد: قطعی بــرق و افزایش 
بها در ســال گذشــته باعث افزایش هزینه 
تولید برای فولادســازان شــد. هزینه های 
حمل ونقل به طور رســمی ۳۰ تا ۴۲ درصد 
اما در واقعیــت حدود ۸۰ درصــد افزایش 
یافته اســت. همچنین افزایش بیش از ۵۰ 
درصدی حقوق و دســتمزد نیروی انسانی 
توســط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
نیز هزینه قابل توجهی بر دوش فولادسازان 
گذاشته اســت. افزایش هزینه ها و به ویژه 
قطعی های برق ســبب شــد علیرغم اینکه 
تولید فــولاد طی یک دهه اخیر افزایشــی 
باشد، ســال گذشــته کاهش تولید را رقم 

بزند.

ونیکی واریز یارانه نقدی تا زمان ایجاد زیرساخت کالابرگ الکتر

باید ۱۴ هزار واحد دانش بنیان داشته باشیم
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 مشاهده لحظه ای قبض برق امکان پذیر شد
 نسخه جدید برنامه برق من با قابلیت پردازش تصویر که باعث می شود، 
خوداظهاری مصرف برق )قرائت کنتور( توســط مشــترکان به راحتی 

امکان پذیر شود، راه اندازی شد.
به گزارش پایگاه خبری شــرکت تولیــد، انتقال و توزیــع نیروی برق 
)توانیر(، نســخه جدید نرم افــزار موبایلی برق من )اپلیکیشــین( که 
قابلیت نصب روی تلفن های همراه IOS و Android  را دارد، به امکان 

پردازش تصویر مجهز و بروزرسانی شد.
با این امکان، تبدیل تصویر اعــداد مصرف برق به متن و در نهایت صدور 
صورت حساب انجام و مشترکان می توانند هرگاه تمایل داشته باشند از 

میزان مصرف و هزینه برق مصرفی خود اطلاع پیدا کنند.
همچنین راه اندازی ایــن امکان جدیــد برای مشــترکان موجران و 
مستأجران نیز بسیار مؤثر و باعث تسهیل در تسویه هزینه برق مصرفی 

به صورت لحظه ای در هنگام جابه جایی می شود.
برای استفاده از این قابلیت، مشــترکان می توانند با نصب و راه اندازی 
نرم افزار برق من، در همان صفحه نخست از طریق آیکون خوداظهاری، 
یا شماره درج شــده روی کنتور که میزان مصرف را نشان می دهد وارد 
کنند و یا پس از واردشــدن به بخــش خوداظهــاری، از طریق  آیکون  

تطبیق اطلاعات اشتراک نسبت به ثبت تصویر اقدام کنند.
همچنین در همین صفحه، راهنمای قرائت کنتــور نیز وجود دارد که 

مشترکان می توانند در صورت نیاز نسبت به مطالعه آن اقدام کنند.
 این امکان در حال حاضر برای کنتورهای آنالــوگ )قدیمی که دارای 
محوری چرخشی اند( راه اندازی شده و تا پایان اردیبهشت ماه نسخه ای 
که بتواند کنتورهای دیجیتال را نیز روئیــت و پردازش کند، راه اندازی 

خواهد شد.
کنتورهای دیجیتال دارای انواع مختلفی هستند و توسط شرکت های 
متفاوتی تولید و در شبکه برق ایران وجود دارند که همین موضوع دقت 

بیشتر در طراحی را نرم افزار را الزامی می کرد.
ســامانه و یا برنامه کاربردی »برق من«، راه هــای انتخاب پله مصرف 
مشترکان هستند. مشــترکان برق با ورود به سامانه برق من می توانند 
گزینه »انتخاب پله مصــرف« را برگزیده و پله مصرفشــان را انتخاب 
کنند؛ دراین رابطه مشترک می تواند با مراجعه به گزینه قبض، جزئیات 
قبض الکترونیک دوره قبل خود را مطالعه کرده و بر مبنای آن نسبت به 

انتخاب پله دوره آتی خود تصمیم گیری کند.
این امکانات در نســخه موبایلی برق من نیز به راحتی در دسترس بوده 
و مشــترکان با نصب آن از فروشــگاه های معتبر اینترنتی می توانند به 

بخش خدمات اپلیکیشن مراجعه و پله مصرفشان را انتخاب کنند.

وگاه کوچک برای تولید برق در کشور  ۲۷۵ نیر
آماده می شود

تازه تریــن اطلاعات شــرکت توانیر نشــان می دهــد، ۲۷۵ نیروگاه 
مقیاس کوچک برای تولید برق در کشــور در حال آماده شدن است که 

امسال شاهد رشد تولید برق این نیروگاه ها خواهیم بود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو، در حال حاضر ۲۷۵ نیروگاه 
مقیاس کوچک در کشور وجود دارند که اغلب آن ها با مشوق دولت برای 
سرمایه گذاری بخش خصوصی از طریق ســازوکار عقد قرارداد خرید 

تضمینی برق با شرکت های برق منطقه ای، تولید برق را به عهده دارند.
علاوه بر خرید تضمینی با نرخ هایی که به صورت ماهانه بر اســاس نرخ 
روز ارز و تورم، تعدیل می شوند، تسهیلاتی همچون در اختیار قراردادن 
زمین در ســاختگاه های قابل اســتفاده، تعرفه ســوخت نیروگاهی و 
تضمین آن، معرفی بــه نهادهای تأمین مالی برای اخذ تســهیلات نیز 
از جمله راهکارهای افزایش مشــوق های توسعه سرمایه گذاری در این 

حوزه است.

۵ اقدام موثر وزارت نیرو برای تولید حداکثری این مولدها
برای افزایش ظرفیت تولید برق در ماه های گرم پیش رو در سال ۱۴۰۱، 
وزارت نیرو و شــرکت های زیرمجموعه، اقدام های موثری برای تولید 
حداکثری این مولدها برنامه ریزی و در حال اجرا دارند که از جمله آنها 
می توان به بازنگری و اصلاح نرخ خرید برق، تزریق نقدینگی مناســب 
برای پوشش هزینه های تولید، تعمیرات، رویت پذیری و پایش مستمر 

این نیروگاه ها در مراکز کنترل و دیسپاچینگ اشاره کرد.
 با توجه به رشــد ۸ درصدی تولید برق نیروگاه های مقیاس کوچک در 
مقایسه با زمان مشــابه سال گذشته، پیش بینی می شــود در ایام گرم 
سال جاری رشد قابل توجهی در تولید برق نیروگاه های مقیاس کوچک 
و حتی نســبت به ظرفیت قابل تولید این نیروگاه ها محقق شود و سهم 
محسوســی از تأمین برق هموطنان در ماه های پیش رو از طریق تولید 

پراکنده تأمین شود.
 )Distributed Generation-DG( نیروگاه های تولیــد پراکنــده
معمولاً به دو دســته حرارتی و تجدیدپذیر تقسیم بندی می شوند و در 
کشــورمان، نیروگاه های تولید پراکنده حرارتی با عنــوان مولدهای 

مقیاس کوچک شناخته می شوند.
کاهش تلفــات و تعویق یا عــدم نیاز به توســعه ظرفیت شــبکه برق 
بالادست، به عنوان مزایای استفاده از این نیروگاه ها که در نزدیکی نقاط 
مصرف برق احداث می شوند، از ســال ۱۳۸۷ در دستور کار وزارت نیرو 
قرار گرفت و از آن سال تاکنون به صورت ســالانه بر میزان ظرفیت این 
نیروگاه ها در سبد تولید برق کشور افزوده شــده به طوری که در سال 
۱۴۰۰ با تولید ۷.۴ میلیارد کیلووات ساعت، بیش از ۲ درصد تولید برق 

در کشور را به خود اختصاص داده است.

در کمیسیون برنامه و بودجه:
ح نحوه محاسبه هزینه برق و گاز  کلیات طر

شهرک های کشاورزی تصویب شد
 عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاســبات مجلس شورای اسلامی از 
تصویب کلیات طرح نحوه محاســبه هزینه آب و برق و گاز شهرک های 

کشاورزی در نشست امروز این کمیسیون خبر داد.
جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت و عضو کمیسیون برنامه بودجه و 
محاسبات مجلس شورای اسلامی با اشاره به نشست کمیسیون بودجه 
مجلس گفت: در جلسه امروز نحوه محاسبه هزینه آب در مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت.وی افزود: در این طرح به تصویب اعضای کمیسیون 
رســید آمده اســت که هزینه آب و برق و گاز شــهرک های کشاورزی 

همانند شهرک های صنعتی محاسبه شود.
عضو کمیســیون برنامه بودجه و محاســبات مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشت: کمیته ای متشــکل از تعدادی از اعضای کمیسیون برای 

بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه تشکیل شد.

و نیر

خریدار  وزیــر نفت دولت ســیزدهم به 
خاطر شعار مرگ بر آمریکا که جزو باورهای 
استکبارســتیزانه ایران به شــمار می رود 
مورد هجمــه منتقدانی قــرار گرفته که با 
این انتقادات، به دنبال کــم اثر جلوه دادن 
دیپلماســی فعال انرژی دولت ســیزدهم 
هستند تا سرپوشــی بر ناکارآمدی وزارت 
نفت در دولت قبــل در عرصه های مختلف 
بگذارنــد. وزیــر نفــت هفته گذشــته به 
کشورهای آمریکای لاتین سفر کرد. سفری 
که آنقدر اهمیت داشت که حتی جواد اوجی 
برای شرکت در جلســه ماهانه اوپک پلاس 
نیز حاضر نشد و امیرحســین زمانی نیا، به 
عنوان نماینده ایران در آن جلسه به صورت 

ویدئو کنفرانس شرکت کرد.
اولین مقصد این ســفر کشــور ونزوئلا بود. 
کشــوری که در کنار ایران در ســال های 
اخیر با شــدیدترین تحریم هــا آمریکا رو 
به رو بــوده و همین موضــوع باعث افزایش 
همکاری های دو کشــور به ویژه در صنعت 
نفت و گاز شــده اســت.اهمیت این ســفر 
برای طــرف ونزوئلایی نیز بســیار بالا بود. 
نیکلاس مــادورو، رئیس جمهوری ونزوئلا 
با انتشــار پیامی توییتری نوشت : پذیرای 
جناب جواد اوجی، وزیر نفت کشــور خواهر 
جمهوری اســلامی ایران بودم. نشســتی 
ســازنده برای تعمیق پیوندهای برادری و 
همکاری در زمینه انرژی بود. همچنین بار 
دیگر بر قدردانی خود از مــردم ایران و ابراز 
محبتم به آنهــا تاکیــد کردم.پیوندی که 
در شــرایط تحریم عمیق تر شده بود حتی 
ایران با وجود تهدیدهــای آمریکا، صادرات 
بنزین را در بدترین شــرایط ونزوئلا با پرچم 
جمهوری اسلامی انجام داد.ایران تا پیش از 
روی کار آمدن دولت سیزدهم حجم بالایی 
از میعانات گازی ذخیره شــده بر روی آب 
داشــت. ذخایری که عمــلا در حال تبدیل 
شدن به زنگ خطری برای تولید حداکثری 
گاز کشــور بود و می توانســت در زمستان 

باعث کمبود گاز شود.

قرارداد بزرگ نفتی میان ایران
 و ونزوئلا با وجود تحریم های آمریکا

در آستانه پاییزسال گذشته نخستین اقدام 
مشترک دو کشور در دولت سیزدهم، انجام 
شــد. خبرگزاری رویترز ۴ مهرماه ســال 
گذشــته به نقل از ۵ منبع آگاه از انعقاد یک 
قرارداد بزرگ نفتی میــان ایران و ونزوئلا با 

وجود تحریم های آمریکا خبر داد.
این در شــرایطی بــود که تا قبــل از دولت 
ســیزدهم رقمی معــادل ۸۵-۸۷ میلیون 
بشکه میعانات گازی ایران روی آب و مخازن 
خشــکی ذخیره شــده و میــزان صادرات 
میعانات گازی قبل از دولت سیزدهم روزانه 

بین ۲۰ تا ۶۰ هزار بشکه متغیر بود.
با افزایش صادرات میعانــات گازی ایران به 
ونزوئلا و همچنیــن افزایش مصرف داخل، 
صادرات میعانات گازی در دولت ســیزدهم 

به ۲.۵ تا ۳ برابر افزایش یافت.
از ســوی دیگر، ونزوئلا توانســت با اتکا به 

میعانــات گازی ایرانف تولیــد نفت خود را 
افزایش دهد. طبق آمــار اوپک، تولید نفت 
ونزوئلا بعد از امضای این قــرارداد نفتی از 
۵۶۰ هزار بشــکه در روز به ۷۵۰ هزار بشکه 
افزایش یافت. همچنیــن صادرات میعانات 
گازی ایران نیز افزایش چشمگیری داشته 
است.آمارهای رسانه های مختلف از رویترز 
گرفته تا تانکر ترکرز نشان می دهد که در ۷ 
ماه گذشته، ۷ محموله ۲ میلیون بشکه ای 
از میعانات گازی ایران به ونزوئلا صادر شده 
اســت که معادل صادرات روزانــه ۶۷ هزار 

بشکه میعانات گازی است. 
نکته جالب توجه اینکه در دولت گذشــته 
کل صادرات میعانــات گازی ایران بین ۲۰ 
تا ۶۰ هزار بشــکه در روز بود کــه حتی در 
پیک صادرات نیز بــه رقم صادرات میعانات 
گازی ایران به ونزوئلا در دولت ســیزدهم 
نمی رســید.نکته مهم در جریان این ســفر 
آن است که قرارداد صادرات میعانات گازی 
ایران بــه ونزوئلا ۶ ماهه بــوده و به نظر می 
رسد شــاید یکی از اهداف سفر وزیر نفت به 

ونزوئلا تمدید این قرارداد باشد.

استفاده از تمامی ظرفیت ها برای 
توسعه روابط و  همکاری های مشترک

جواد اوجی وزیر نفت ایران نیز بر اســتفاده 
از تمامــی ظرفیت ها برای توســعه روابط 
دو کشــور تاکید کــرده اســت. اوجی در 
صفحه توئیتر خود در پاســخ بــه توئیت 
رئیس جمهــور ونزوئــلا درباره ســفرش 
به این کشــور نوشــت: امروز دیدارهایی 
با رئیس جمهــور محتــرم ونزوئلا، جناب 
آقــای مــادورو و دیگــر مقامــات عالی 
ونزوئلا داشــتیم. روابط ایــران و ونزوئلا 
ســابقه تاریخی دارد و مــا می خواهیم از 
تمامی ظرفیت هــا برای توســعه روابط و 

 همکاری های مشترک بهره گیری نماییم.
علاوه بر دیــدار اوجی با رئیــس جمهوری 
ونزوئلا، وزیر نفت ایران با همتای ونزوئلایی 
خود نیز دیــدار کرد. وزیر نفــت ونزوئلا در 

صفحه اینســتاگرام خود به این دیدار اشاره 
کرد و نوشــت: جواد، بــرادرم. حالت چطور 
است؟ چه قدر از حضور تو در اینجا خرسندم.
وزارت نفت ونزوئلا پــس از انجام این دیدار 
با انتشــار بیانیه ای اعلام کرد که این سفر با 
هدف »تعمیــق همکاری هــای دوجانبه« 
و »دســتیابی به راهکارهایی بــرای غلبه بر 
تحریم های یکجانبه تحمیلی از سوی دولت 
ایالات متحــده و متحدانش« انجام شــده 
اســت. با این حال ونزوئلا تنها مقصد جواد 

اوجی در سفر به آمریکای لاتین نبود.

تلاش ایران برای تضمین تامین 
سوخت نیکاراگوئه

وزیر نفت بعد از ونزوئلا راهی نیکاراگوئه شد 
و در این ســفر علاوه بر دیدار و گفت وگو با 
دانیل اورتگا، رئیس جمهوری وگوســتاوو 
پــورراس کورتــس، رئیس مجلــس ملی 
مشــترک  کمیســیون  در  نیکاراگوئــه 
اقتصــادی دو کشــور بــا حضــور ۶ وزیر 
کابینــه نیکاراگوئه حضور یافــت و درباره 

همکاری های دوجانبه رایزنی کردند.
وزیر نفت همچنین در ســفر به این کشور 
آمریکای مرکزی با وزیــران وزارتخانه های 
انرژی و معادن، صنعت و تجــارت، دارایی 
و اعتبارات عمومی و کشــاورزی دیدار و در 
زمینه های مشــترک در حوزه های انرژی و 
کشــاورزی مذاکره کرد.در جریان این سفر 
رســمی، وزیر نفت ایــران و رئیس جمهور 
نیکاراگوئه، یادداشت تفاهم و قراردادهایی 

در زمینه نفت و کشاورزی امضا کردند.
بر اســاس اعــلام هاناتایمــز، اوجی گفته 
که امکان ســرمایه گذاری در پالایشــگاه 
»بولیــوار ســوپریم ســوئنو« را بررســی 
خواهند کرد؛ پروژه ۴ میلیــارد دلاری که 
در سال ۲۰۰۷ توســط هوگو چاوز، رئیس 
جمهور وقت طراحی شــد و بعدا طرح آن 
به یــک کارخانه ۵۱۰ میلیــون دلار نزول 
پیــدا کرد.وزیر نفت ایران بدون مشــخص 
کردن مقدار یا شــرایط توافــق تامین نفت 

نیکاراگوئــه، اطمینــان داد، تمــام تلاش 
خود برای تضمین تامین ســوخت به کشور 
نیکاراگوئه را به کار خواهند بســت.وی در 
این رابطه گفت: بــه محض دریافت مدارک 
مرتبط با پالایشــگاه، در مورد مشــارکت 
کشــورمان در در ادامه این پــروژه تصمیم 
خواهیم گرفت. به علاوه ما تمام تلاش خود 
را به کار خواهیم بســت تــا بتوانیم در این 
پالایشگاه و پالایشــگاه های آتی مشارکت 
کنیــم. امیدواریم یــک ســرمایه گذاری 
مشــترک میان ایران، نیکاراگوئه و ونزوئلا 

برای تکمیل این پالایشگاه انجام شود.
همچنین وزیر نفت ایران متعهد شده است 
تا مشتقات نفتی به این کشــور ارسال کند 
و به دنیل اورتگا، رئیس جمهور نیکاراگوئه 
اطمینــان داد که بــا یکدیگر مــی توانند 

»تجاوزها و تحریم ها« را خنثی کنند.

امضای 8 قرارداد و تفاهم نامه در ۵ محور
 در مجموع در جریان ســفر وزیــر نفت به 
کشــورهای آمریکای لاتیــن در ۵ محور 
قــرارداد و تفاهم نامه بین ایــران ونزوئلا و 
نیکاراگوئه امضا شــد که شــامل توسعه و 
تولید از میادین نفت و گاز، ارتقا و نوســازی 
پالایشــگاه ها و بهره گیری از ظرفیت های 
پالایشــگاهی، آمــوزش نیروی انســانی 
و کارشناســی در صنایــع نفــت، گاز و 
پتروشیمی، صدور خدمات فنی-مهندسی 
و انتقــال تکنولــوژی و توســعه بازارهای 
صادراتی نفــت خــام، میعانــات گازی و 
فرآورده های نفتی اســت.بر اساس آنچه که 
وزارت نفت ایران اعلام کرده، در ســفر وزیر 
نفت ۴ تفاهم نامه و ۲ قرارداد در حوزه نفت 
و ۲ تفاهم نامه نیز در حوزه کشــاورزی بین 

ایران و ونزوئلا و نیکاراگوئه منعقد شد.
با وجــود آنکه این ســفر دســتاوردهای 
بســیار زیادی برای ایران داشــته و خواهد 
داشــت اما باز هم منتقدان به جای آنکه به 
اصل این ســفر بپردازند، درگیر حاشیه ها 
شــدند تا فعالیت های دولت سیزدهم را در 

حوزه دیپلماســی انرژی زیر ســوال ببرند.
موضوعی کــه باید ریشــه آن را در صحبت 
های معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر 
نفت در دولت سیزدهم جستجو کرد.احمد 
اســدزاده، معاون امور بین الملل و بازرگانی 
وزیر نفــت دی ماه پارســال در گفت وگوی 
تفضیلی با وزارت نفت در پاسخ به پرسشی 
درباره همــکاری با کشــورهای آمریکای 
جنوبی اظهار کرده بود: متأســفانه درباره 
بازار آمریکای جنوبی فرصت ســوزی های 
بدی در دولت گذشــته و همــکاری با این 
کشورها انجام شد که ان شاءالله در این دولت 
جبران می شود و توافق های خوبی با بعضی 
از کشورهای این منطقه انجام شده است که 

آثار آن به زودی آشکار خواهد شد.

کوبا به بخش انرژی ایران نیاز دارد
مقصــد بعــدی وزیــر نفــت در ســفر به 

کشورهای آمریکای لاتین کوبا بود.
جواد اوجــی وزیر نفت ایــران و میگل دیاز 
کانـِـل، رئیس جمهــوری کوبا بــا امضای 
تفاهم نامه هایی بر گســترش همکاری دو 
کشــور در بخش های مختلــف اقتصادی 
تأکید کردنــد. در این دیدار بــا امضای دو 
تفاهم نامه در بخش انرژی و کشــاورزی بر 
گســترش همکاری دو کشور در بخش های 

مختلف اقتصادی تأکید شد.
وزیر نفت همچنین در ســفر به این کشــور 
آمریکای لاتین با ریکاردوکابریساس روس، 
معــاون اقتصــادی رئیس جمهــوری کوبا، 
وزیران نفت و انرژی این کشــور گفت وگو و 
راه های همکاری دو کشــور در بخش انرژی 
را بررســی کردند.آلبرتو گونزالس کاسالس، 
سفیر کوبا فروردین ماه امســال در دیداری 
با رئیس اتــاق بازرگانی ایــران اعلام کرده 
بود: روابــط اقتصادی کوبا و ایــران به  خوبی 
روابط سیاسی دو کشــور پیش نرفته است 
و این رونــد باید اصلاح شــود. کوبــا آماده 
همکاری با ایران است و به بخش انرژی ایران 
نیاز دارد. همکاری دو کشــور بــه دور زدن 
بیشــتر تحریم ها منجر خواهد شد.در واقع 
منتقدانی که به صحبت هــای وزیر نفت در 
دیدرا با همتای ونزوئلایــی تکیه می کنند، 
فراموش کرده اند کــه وزارت نفت در دولت 
قبل حتی توان برقــرار ایــن دیدارها برای 
فروش میعانات گازی را نیز نداشت.در دولت 
دوازدهم مشــکل میعانات گازی روی آب 
مونده فشاری بر تولید گاز کشور بود و بیژن 
زنگنه برای ذخیــره میعانات گازی هر چند 
ماه یک بار نفتکش جدیــد میخرید یا اجاره 
میکــرد در حالی که در دولت ســیزدهم نه 
تنها حجم میعانات گازی افزایش پیدا نکرد 
بلکه کمتر هم شــد و درآمد کشور از این راه 
افزایش پیدا کرد.علاوه بر آن دولت سیزدهم 
توانســت فروش نفت خام را نیز سامان دهد. 
در حالی که در دولت قبل نهایت تلاش برای 
فروش نفت به نامه نوشــتن به مقامات ارشد 
کشور خلاصه می شد که نمی توانیم بیش از 
این نفت بفروشــیم و همین فروش فعلی نیز 

به زودی صفر می شود. 

آگهیقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیحوزهثبتیتنکابن
شناسه آگهی: 1307624

نظــر بــه مــواد 1 و 13 قانون تعییــن تکلیف وضعیــت اراضی و 
ساختمان های فاقد ســند رسمی مصوب مرحله 55 1390/09/20 
املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی تنکابن مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض 
آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل 

آگهی می گردد.. مرحله 55
املاک متقاضیان واقع در قریه طاهرک محله پلاک 6 اصلی بخش4

69 فرعی آمنه شــادمان بــه کد ملی 2219550036 نســبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین مشــتمل بر ساختمان مساحت 299.03 

مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی.
املاک متقاضیان واقع در قریه توره سرا پلاک 118 اصلی بخش4

502 فرعی زین العابدین گلین شریف دینی به کد ملی 2279518376 
نسبت به ششدانگ یک قعطه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت 

328 مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی.
503 مفــروزی از 5 فرعــی علی اکبــر حکیمی جاوید بــه کد ملی 
0041954521 نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر 
بنای احداثی به مساحت 235.82 مترمربع خریداری مع الواسطه از 
مالک رســمی املاک متقاضیان واقع در قریه احمدســرا پلاک 125 

بخش 4
325 فرعی حســن کیوان مهر به کد ملی 2219487555 نسبت به 
ششــدانگ یک قطعه زمین مشجر و محصور مشــتمل بر انباری به 

مساحت 1000مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی.
326 مفــروزی از 90 فرعــی سوســن رادمنــش بــه کــد ملی 
2870177968 نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر 
ساختمان به مساحت 293.59مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک 

رسمی.
327 مفروزی از 94 فرعی سحر امیرپور به کد ملی 1285854871 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت 

233.97 مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی
املاک متقاضیان واقع در قریه لشتو پلاک 126 بخش 4

359مفروزی از 275 فرعی عباس بی پروا به کد ملی 2218299283 

نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت 
1000مترمربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی.

املاک متقاضیان واقع در قریه پشت جوب پلاک 127 اصلی بخش 4
181 مفــروزی از 148 فرعــی مصطفــی محمدی نیــا بــه کد ملی 
2218316994 نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر 
ساختمان به مســاحت 350متر مربع خریداری مع الواسطه از مالک 

رسمی.
لــذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی / کثیرالانتشار 
در شهر منتشر و در روســتا علاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق 
تا درصورتی که اشخاص ذی نفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تــا دو ماه اعتراض خود را بــه اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یــک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم درخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد با معترض 
گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت. بدیهی اســت برابر ماده 
13 آیین نامــه مذکور در مورد قســمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه 
ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه 
حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به 
صورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در جریان 
ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به 

صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار اول: 1401/02/06
تاریخ انتشار دوم: 1401/02/20

هادیملاحسینی،سرپرستثبتاسنادواملاکتنکابن

برنامه همکاری فناورانه با عمان
 اشتراک نوآوری های حوزه نفت و گاز

مدیر کل توسعه کسب و کار مرکز تعاملات بین الملل معاونت علمی و فناوری 
گفت: اکنون زمینه توســعه مضاعف همکاری دانش بنیان های ایرانی با عمان 
فراهم شده امیدواریم امسال به نتیجه برسد.روح اله استیری درباره همکاری 
ایران و عمان در زمینه صادرات محصولات دانــش بنیان اظهار کرد: همکاری 
با عمان می تواند زمینــه  صادراتی را برای محصــولات و فناورانه دانش بنیان 

ایرانی فراهم کند و تلاش ما این است که این همکاری ها آغاز شود.
مدیر کل توسعه کسب و کار مرکز تعاملات بین الملل معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه همکاری با کشور عمان 
بیشــتر می تواند در چه زمینه ای باشد، گفت: این کشــور در حوزه نفت و گاز 
فعالیت می کند و شــرکتهای دانش بنیان ایرانی حوزه نفت، گاز و پتروشیمی 

می توانند دستاوردهای نوآورانه خود را با آنها اشتراک بگذارند.
استیری با تاکید بر اینکه از ســوی دیگر شرکتهای دانش بنیان فعال در عرصه 
محیط زیســت می توانند به صورت مشــترک با قطر و عمان در ارتباط باشند 
و موضوعات مرتبط با آب را به اشــتراک بگذارند، ادامه داد: شــرکتهای دانش 
بنیان حوزه محیط زیست علاوه بر حوزه های نفت، گاز و پتروشیمی که دارای 
فناوری های پیشرفته بوده و از نظر کیفیت محصولی قابل رقابت با محصولات 

خارجی هستند می توانند با این کشورها وارد همکاری شوند.
وی ادامه داد: عمان و قطر زمینه خوبی برای تبدیل شدن به هاب منطقه خلیج 
فارس دارند و شرکتهای دانش بنیان می توانند از زیرساخت های تولیدی این 
کشور با هدف کسب سهم بازار حوزه خلیج فارس محصولات خود را به مرحله 
تجاری سازی در ســطح سایر کشورها برســانند.مدیر کل توسعه کسب و کار 
مرکز تعاملات بین الملل معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری با اشاره به 
سفر رئیس جمهور به کشــورهای قطر و عمان ادامه داد: سفر رئیس جمهور به 
قطر و دیدار با عمانی ها زمینه توســعه مضاعف همکاریهای دو کشور خصوصا 

در حوزه علم و فناوری را ایجاد می کند که این می تواند به نفع کشور باشد.
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وزیر کشور: 
و و نان به صورت مستقل  پرداخت یارانه بخش دار

انجام می شود
 وزیر کشــور با بیان اینکه سیاســت دولت در پرداخت یارانه  ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، مردمی ســازی و توزیع عادلانه آن اســت، اعلام کرد: پرداخت 

یارانه در بخش دارو و نان به صورت مستقل انجام می شود.
 احمد وحیدی در حاشیه نشست هم اندیشی استانداران سراسر کشور 
در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: اصلاحی در سیاست های یارانه ای 
در حال انجام اســت که در راســتای مردمی ســازی و عادلانه کردن 

پرداخت های یارانه ای است.
وی افزود: این سیاست به این شکل است که اگر تاکنون یارانه در ابتدای 
زنجیره به وارد کننده یا تولید کننده پرداخت می شد، حالا قرار است به 

آخر زنجیره یعنی دست مصرف کننده و خود مردم برسد.
وزیر کشور با بســیار مهم و مترقیانه خواندن سیاســت رایانه ای اظهار 

داشت: این امر در دستور کار دولت و مجلس قرار دارد.
وحیدی خاطرنشان کرد: طبیعی است که همکاران ما در استان ها باید 
به طور کامل در جریان جزئیات سیاســت  دولت در عادلانه سازی نظام 
پرداخت یارانه ها و نحوه اجرای آن قرار بگیرند و تاکنون چند نشســت 
نیز در این خصوص با حضور استانداران برگزار شده تا هم از جزئیات کار 

مُطلّع شوند، و هم اگر ابهامی بود از مسئولان مربوطه بپرسند.
وزیر کشــور با بیان اینکه در نشست امروز مســئولان بانک مرکزی و 
وزارت صمت دربــاره نحوه اجرای اصلاح نحــوه پرداخت ارز ترجیحی 
توضیح دادند تا با تدبیــر لازم و آمادگی کامــل وارد مرحله اجرای کار 
شــویم، تأکید کرد: همانطور که قبلًا اعلام شده، درباره نحوه تخصیص 
یارانه نان و دارو به شــکل مســتقلی عمل خواهد شــد که جزئیات آن 

توسط سخنگویان اقتصادی دولت در زمان خودش تبیین خواهد شد.

معاون اول قوه قضاییه:
وهای مسلح از سالم ترین اقشار جامعه هستند نیر

معاون اول قوه قضاییه گفت: هنر دادستان این است مجرم را شناسایی 
و تنبیه کند، چه معنایــی دارد کارخانه به دلیل تخلف یک نفر تعطیل و 
کارگران آن کارخانه بیکار شــوند. به نقل از قوه قضاییه، مراسم تودیع 
و معارفه معاون اول رئیس ســازمان قضایی نیروهای مســلح، معاون 
توســعه مدیریت و منابع ســازمان قضایی نیروهای مسلح و سرپرست 
ســازمان قضایی نیروهای مســلح اســتان تهران صبح امروز با حضور 
حجت الاســلام و المســلمین محمد مصدق معاون اول قوه قضاییه و 
حجت  الاسلام و المسلمین احمدرضا پورخاقان رئیس سازمان قضایی 

نیروهای مسلح و نمایندگان نیروهای مسلح برگزار شد.
معاون اول قوه قضاییه در این مراســم، بیان کرد: امروز نظام قضایی در 
گام دوم انقلاب در مرحله بسیار حساســی قرار دارد، که اسم  آن را دوره 
تحول و تعالی در قــوه قضاییه نامگذاری کردیم کــه نیازمند اقدامات 
علمی است، بنای ما بر این اســت تا از این پس تمام برنامه های اجرایی 

در قوه قضاییه سند علمی داشته باشد.

وی افــزود: حدود یک مــاه قبــل از برنامــه کاربــردی عملیاتی در 
دادگستری های کشور رونمایی و تکلیف هر دادگستری مشخص شد.

حجت الاسلام والمسلمین مصدق اظهار کرد: سازمان قضایی نیروهای 
مسلح در تمام دوره های کاری خود جزو سازمان های پاک و منظم قوه 
قضاییه بوده اســت.وی افزود: برنامه جدید مبارزه با فســاد، حمایت از 

تولید شرکت های دانش بنیان و حمایت از اشتغال زایی است.
معاون اول قوه قضاییه ادامه  داد: قوه قضاییه به هیچ وجه راضی نیســت 
که کارخانه ای بــا ۴۰۰ الی ۵۰۰ نفر به دلیل تخلــف یک مدیر تعطیل 
شود بنابراین هنر دادستان این اســت مجرم را شناسایی و تنبیه کند، 
چه معنایی دارد کارخانه ای به دلیل تخلــف یک نفر تعطیل و کارگران 

آن کارخانه بیکار شوند؟
وی با بیان اینکه نیروهای مســلح کشــور از ســالم ترین قشــرهای 
جامعه هســتند، افزود: قضات ســازمان قضایی نیروهای مسلح باید از 
ویژگی های خاصی برخوردار باشند، باید به جرم فرد نظامی رسیدگی 
و در عین حال اقتدار نیروهای مسلح را حفظ کنند لذا احضار متخلفان 
نظامی و انتظامی باید بر اساس اصول باشــد. نیروهای مسلح کشور از 

سالم ترین قشرهای جامعه هستند.
حجت  الاســلام و المســلمین مصدق با بیان اینکه اســاس تشــکیل 
دادگاه های نظامی، حراست از نیروهای نظامی و انتظامی است، گفت: 

انجام دقیق ماموریت های نیروی انتظامی مایه مباهات است.
رئیس ســازمان قضایی نیروهای مســلح نیز در این مراسم بیان کرد: 
انتصاب یعنی بار ســنگین مســئولیت را بر دوش فرد گذاشتن و دادن 
برگه امتحانی بــه وی است.حجت الاســلام والمســلمین احمدرضا 
پورخاقان تصریح کرد: مراسم تکریم برای این است که به افرادی که بار 

سنگین را به منزل رساندند، تبریک گفته شود.

پرست موثر درخانواده  ۱۸ هزار کودک فاقدسر
جایگزین، تحت حمایت بهزیستی

 سازمان بهزیســتی کشــور اعلام کرد: ۱۸ هزار کودک و نوجوان فاقد 
سرپرســت موثر در خانواده جایگزین تحت حمایت سازمان بهزیستی 

کشور قرار دارند.
 بیــش از ۵۰۰ مرکز مثبت زندگی مســئولیت رســیدگی به وضعیت 
کودکان فاقد سرپرســت موثر که به خانواده جایگزین واگذار شده اند را 
بر عهده دارند که از سال گذشــته نظارت های تخصصی بر این کودکان 
از طریق آموزش همتایان توسط سرتیم های مددکاری )سوپروایزران( 

کشوری آغاز شده است.
براســاس این گزارش، روز دوشــنبه آزمون ویژه مددکاران اجتماعی 
مراکز مثبت زندگی در راســتای ارتقای دانش مــددکاران تخصصی 
حوزه کودکان فاقد سرپرست و پیرو آموزش های سرپرستی مددکاری 
)ســوپروایزری( شــیوه نامه مراقبت از کودکان در خانواده جایگرین 
برگزار شــد.براین اســاس، دفتر امور کودکان و نوجوانان در همراهی 
با حوزه مراکز مثبت زندگی ســتاد بهزیستی کشــور و نیز با مشارکت 
بهزیستی استان ها و مراکز مثبت زندگی، آزمون الکترونیک ویژه ۶۰۰ 

نفر از مددکاران اجتماعی را برگزار کرد.
 خانواده های جایگزین با قبول مســئولیت حضانت فرزندان در جهت 
تربیت، رشد و بالندگی فرزندان تلاش خواهند کرد و با این اتفاق بخش 

قابل توجهی از وظایف مراکز را خانواده ها بر عهده خواهند گرفت.
بهزیســتی برای کودکانی که به خاطر نداشــتن سرپرســت یا فقدان 
سرپرســت مؤثر، در شــرف ورود به مراکز شــبانه روزی تحت نظارت 
بهزیستی هستند خانواده های جایگزین در نظر می گیرد که در محیط 

خانواده زندگی کنند.  

شهر

مهشید جعفری معظم  شــهردار تهران 
گفت: تراکــم فروشــی نمی کنیــم و این 
موضــوع را خط قرمز خــود می دانیم و تا به 

امروز هم این کار را انجام نداده ایم.
علیرضا زاکانی شــهردار تهــران در اولین 
نشســت خود با اصحاب رســانه گفت: ما 
در آســتانه تغییر و تحول بزرگ هســتیم 
و شــعارهای انقــلاب در ســطح جهانی با 
اســتقلال رو به رو شده اســت و بر همین 
اســاس امروز نیازمند الگویی انقلاب برای 

شکل گیری تمدن اسلامی هستیم.
وی ادامه داد: تمام تلاشــی که دشــمنان 
انقلاب در این ســال ها انجــام دادند برای 
این بود که نگذارند مســیر انقلاب استمرار 
یابد و امروز می خواهند انقــلاب را در مقام 
حرف خلاصــه کنند.زاکانی بــا بیان اینکه 
تغییر و تحول ضرورتی اساسی است، گفت: 
هرکسی به این ساختن کمک کند تلاشش 
در جهت توســعه و ســاخت تمــدن نوین 
خواهد بود و هرکســی ســنگ اندازی کند 

عملًا آب به آسیاب دشمن می ریزد.
شهردار تهران با بیان اینکه در ایران اسلامی 
تلاش ما ساختن الگویی درست است گفت: 
بر همین اساس تمام تلاش دشمن معطوف 
به این است که جنگی را مبنی بر ناکارآمدی 
ایجاد کند و امید را در جامعــه و بین مردم 
خشــک کند و به دنبــال این اســت که به 
موازات ماحصل ایــن یاس آفرینی که انجام 

می دهد مردم را مقابل انقلاب قرار دهد.
وی ادامه داد: توجه بــه کارآفرینی و ایجاد 
امید در جامعــه وظیفه همه ما اســت و هر 
فردی که به ایران و انقــلاب علاقه دارد باید 
امید را در جامعه احیا کند و بداند که هر نقد 
و ســخن او باید برای تقویت انقلاب باشــد.
زاکانی تصریح کرد: اگر ایران را دوست داریم 
و به مردم علاقه مند هســتیم و می خواهیم 
آنها را در آرامــش ببینیم باید کمک کنیم تا 

تحول بزرگ در کشور رقم بخورد.

کشور در حال جراحی اقتصادی است
وی با بیان اینکه کشــور در حــال جراحی 
اقتصادی اســت، گفت: امــروز این دولت 
انقلابی می خواهد ایــن کار را انجام دهد و 
کمک به قوای سه گانه امری قهری و قطعی 
هم برای ما مدیران شــهری هم برای شما 

اصحاب رسانه است.
شــهردار تهران اظهار کرد: مسئولان باید از 
نقد و گفتگو بهره ببرند و شما نیز باید بدون 
ســویه و نگاه های رقابت مآبانه دنبال کنید 
ایران بر دوش همه مردم ســاخته می شود و 
همه ما باید به درک بالایی برســیم و بدانیم 

رقابت بین جریانات نباید مانع ما شود.
وی ادامه داد: امروز اقدام شــجاعانه دولت و 

مجلس و قوه قضائیه باید پاس داشته شود.
زاکانی با اشاره به شــهر تهران گفت: تهران 
با یک پیشــینه و کهن چند صد ساله مواجه 
است و بیش از ۲۰۰ ســال است که پایتخت 
است و بر همین اســاس بزرگترین کلانشهر 
غرب آسیا اســت و زمینه جدی کار و تلاش 
در آن فراهم اســت.وی با بیان اینکه شــهر، 
شهروند و مدیریت شهری سه جزئی هستند 
که باهم معنا پیدا می کنند گفت: همه تلاش 
ما در ســاخت شــهر برای خدمت به مردم و 
آبادی شهر است و در این مسیر توفیق داشته 

ایم ۸ ماه و ۸ روز در خدمت مردم باشیم.

اجرای برنامه های کوتاه مدت 
در سال جاری

زاکانی ادامه داد: ۶ ماهه اول ما برای استقرار 
مدیریت شــهری انتخاب کردیم و امسال 
کارهای کوتاه مــدت را انجام می دهیم و در 
ســال بعد اقدامات میان مدت خود را انجام 
می دهیم و بر همین اســاس ۱۲ سیاست و 
۹۰ پروژه کلان را دنبــال می کنیم و ۴۸۵ 

پروژه را در دستور کار قرار داده ایم.
زاکانی اظهار کرد: تلاش ما این است که در 
سال جاری تمام این پروژه ها را فعال کنیم و 

بخشی از آنها را امسال افتتاح کنیم.
شــهردار تهران با بیان اینکه تمام تلاش ما 
کمک به مردم اســت گفت: بر همین اساس 
خبرنگاران و اصحاب رسانه می توانند هم ما 
را نقد کنند و هم اتفاقات به وقوع پیوسته را 
برای مردم تبیین کنند زیرا چشــم انداز ما 
گفتمان شهرداری خدمت و پیشرفت است 
و شعار ما تهران شــهر، زندگی و سرزندگی 
است و جنس مدیریتی که انتخاب کرده ایم 
مشارکتی اســت.زاکانی گفت: در راستای 
مدیریت مشارکتی، می خواهیم مشکلات را 
با کمک مردم برطرف کنیم درست است که 
در تهران مشکلاتی وجود دارد اما هیچ یک 
از این مشکلات امید ما را ناامید نکرده است.

وی گفت: به دنبال تأسیس خانه خبرنگاران 
هستیم تا مسیری را برای آینده فراهم کنیم 
بنده سال ها نشریه داشتم و انشاالله در آینده 

نیز با یکدیگر همکاری داشته باشیم.

تراکم فروشی نمی کنیم و آن را خط 
قرمز خود می دانیم

شهردار تهران در پاســخ به سوالی مبنی بر 

اینکه در تهران شــاهد ســاخت و سازهای 
بلند مرتبه هســتیم و شهرداری گفته است 
که این اقدام انجام نمی شود گفت: ما تراکم 
فروشی نمی کنیم و این موضوع را خط قرمز 
خود می دانیــم و تا به امروز هــم این کار را 

انجام نداده ایم.
وی ادامه داد: البته به دنبال ســاخت و ساز 
هستیم و اگر ساخت و ســاز را رونق ندهیم 
تهران بــه مشــکل می خورد و بــر همین 
اساس اعلام کردیم سالیانه ۱۸۰ هزار واحد 
می سازیم و این هم براســاس تعهد قانونی 

است که به شهرداری داده شده است.
زاکانی گفت: ما به دنبال انجام مســئولیت 
خود هســتیم و اما اینکه در شهر بلند مرتبه 
ســازی وجود دارد مربوط به قبل هســتند 
البته بلند مرتبه ســازی در تهــران ممنوع 

نیست.
وی ادامه داد: ما تراکم فروشــی نمی کنیم 
اما به شــدت به دنبال نوسازی شهر هستیم 
زیرا مسکن تبدیل به بلای جان مردم شده 
است و شهروندان باید هزینه زیادی را برای 
خرید و اجاره مسکن بدهند اما شهرداری به 

دنبال نقش آفرینی جدی است.

۶۷ درصد درآمد شهرداری در حوزه 
ساخت و سازها است

زاکانی بــا بیــان اینکه ۶۷ درصــد درآمد 
شــهرداری در حوزه ساخت و ســازها بوده 
اســت گفت: به دنبال تغییر ایــن درآمد به 

سمت درآمد پایدار هستیم.
شهردار تهران در پاســخ به سوالی در رابطه 
با مشکلات موجود و شلوغی شهر و کمبود 
حمل و نقــل عمومی گفت: در این راســتا 
کار کوتــاه مدت و میان مــدت و بلند مدت 
در حــال تدویــن اســت و می خواهیم در 
کوتاه مدت تاکســی ها را توسعه ببخشیم و 
در میان مدت به حوزه مترو توجه داشــته 

باشیم.
وی ادامه داد: ۷ خط متــرو در تهران وجود 
دارد و نیازمند تکمیل هســتند و دو ســوم 
واگن های تهران نیازمند بازسازی هستند و 
در این ۷ خط، هزار واگن کمبود وجود دارد.

زاکانی با اشــاره به خطوط مترو گفت: بنای 
ما این اســت که تا ســال ۱۴۲۰ کار خود را 
انجام دهیم زیــرا ۲ کلان پروژه ما مربوط به 
مترو است و اولویت ما تکمیل خطوط مترو 
اســت و انجام این کار به ۷۰ هــزار میلیارد 

تومان بودجه احتیاج دارد.
شــهردار تهران ادامه داد: مطالعات ۴ خط 
دیگر مترو کلید خورده است و تلاش ما این 
است که ســقف تردد ۱۰ میلیون مسافر را 

زودتر از موعد مقرر انجام دهیم.
زاکانــی گفــت: می خواهیم هم شــهر را 
ســاماندهی کنیــم و هم خدمــات خود را 
افزایش دهیم بخشــی از منابع ما از طریق 
طلبی که از دولت داریم و بخشــی از طریق 

سرمایه گذاری تأمین می شود.

قرار داد 2 هزار میلیاردی برای 
بازسازی ۷00 واگن

وی با اشاره به واگن های مترو گفت: قرارداد 
۲ هزار میلیارد تومانی برای بازسازی ۷۰۰ 
واگن در حال انعقاد است و برای تأمین این 
واگن ها تمهیدات لازم را انجــام داده ایم و 
قرارداد ۸۰۰ میلیاردی را بانک شــهر انجام 
دادیــم و کاری را با کارگزاری شــهرداری 
انجام داده ایم و بر همین اســاس چرخ های 

مترو اکنون از مترو ترخیص شده اند.
وی ادامه داد: دولت مکلف بود که سهم خود 
را پرداخت کند و از طریق تهاتر برخی منابع 
خارج شدند و برای تعدادی واگن ملی وارد 
عمل شــدیم و قرار بر این اســت که دولت 

مبلغی را پرداخت کند.
زاکانی گفت: زمانی که وارد شهرداری شدم 
۲ هزار و ۲۲۵ اتوبوس به شهرداری تحویل 
داده شــد اما تعدادی از آنها مشکل داشت و 
بر همین اساس طی قرارداد با ایران خودرو 
۱۲۵ دســتگاه اتوبوس وارد تهران شــدند 
و اما ایــن عدد کفایــت لازم را برای حمل و 

نقل تهران ندارد و قرار اســت ۳ هزار و ۲۰۰ 
دستگاه اتوبوس را امسال وارد تهران کنیم.

زاکانی گفت: ۲ هزار دستگاه را وزارت کشور 
قرارداد بسته است که ۹۰۰ دستگاه متعلق 
به تهران اســت و هزار دســتگاه بازسازی 

خواهد شد و بخشی را قرار است وارد کنیم.
شــهردار تهران درباره نوســازی تاکسی ها 
گفت: تعداد زیادی از تاکســی های تهران 
فرسوده هســتند و به شدت دنبال بازسازی 

این خودروها هستیم.
زاکانی گفت: پیشــنهاد شناور شدن ساعت 
حضور کارکنان را مطرح کردیم و بر همین 
اســاس از ماه آینــده شــهرداری تهران ۳ 
شیفته می شــود.وی درباره دستگیری دو 
تن از شــهرداران تهران در مدیریت شهری 
ســابق و آخرین وضعیت پرونده آنها گفت: 

مفاسد در حال بررسی است.
شــهردار تهران در خصوص اصــلاح روند 
صدور پروانه های ســاختمانی اظهار کرد: 
در سال ۱۳۷۱ تصویب شــد که پروانه های 
ســاختمانی یک هفته ای صادر شــود اما 
اکنون برای انجــام ایــن کار ۱۲۰ مرحله 
وجــود دارد و همین فراینــد در مدت یک 
هفته زمانی ممکن می شــود کــه تمامی 

دستگاه ها وارد عمل شوند.
وی ادامه داد: به دنبال روان سازی امکانات 
شهرداری هســتیم تا بر اساس آن خدمات 
خود را تســریع کنیم و وعده داده ایم که تا 
پایان خرداد ماه زمان صدور پروانه به ۲ ماه 
برســد همزمان با انجام این کار می خواهیم 
کار را تسریع ببخشیم تا گلوگاه های موجود 

را کم کنیم.

شفاف سازی در امور شهرداری تهران
زاکانی با اشــاره به شــفافیت در شهرداری 
گفت: تمام امور خود را به ســمت شفافیت 
ســوق می دهیــم تــا امضــای طلایی در 
شهرداری صفر شــود و این کار با مجموعه 
سامانه ای گسترده ای که در ابتدای خرداد 

ماه افتتاح می شود محقق می شود.
شــهردار تهران درباره پرونده رسا تجارت 
بیان کرد: در این خصوص شــکایتی مطرح 
شده بود و باز پس گرفته شده بود اما مجدداً 
آن را به جریان انداختیم و سیر قضائی خود 

را دنبال می کند.
وی ادامه داد: ما به دنبال این هستیم تا طلب 
و حق و حقوق شــهر را بگیریــم و اقدامات 
کارشناســی این امر در حال انجام است و به 
زودی خبرهای خوشی در رابطه با استیفای 

حقوق شهر خواهیم داشت.
وی دربــاره پرونده فســاد مدیران ســابق 
شهرداری تهران گفت: شهردار این اختیار 
را دارد تا از چند طریق به تخلفات رسیدگی 
کند تعدادی پرونــده از دوره های ســابق 
وجود داشــت و عمده آنها شکلی بودند و بر 
همین اســاس قرار بر این شد این پرونده ها 
تعیین تکلیف شــوند و حدود ۴۰۰ پرونده 
بسته شــد.زاکانی گفت: ما مدافع مدیران 
خود هستیم و همانطور که فساد خط قرمز 
در شــهرداری اســت از طرفی هم گرفتن 

جرأت از مدیر هم خط قرمز ماست.

تعهد برای ساخت 180 هزار واحد 
مسکونی در تهران

شــهردار تهران درباره تعداد مســکن های 
تحویلی شــهرداری تهران گفــت: تعهد ما 
ســاخت ۱۸۰ هزار واحد ســالانه است اما 
مسکن در یک سال ساخته نمی شود و ۱۱۷ 
هزار واحد مســکن در قاعده جهش مسکن 
و بافت فرســوده اســت و بر همین اساس 

قرارگاهی در این حوزه تشکیل شده است.
وی ادامــه داد: ما بــه دنبال فعال شــدن و 
قبول مسئولیت هســتیم اینکه چقدر از آن 
اســتیجاری و چقدر ملکی است بستگی به 
قدرالسهم ما دارد زمین و پروانه از شهرداری 
است و ساخت با بنیاد مســکن است و پس 
از تعیین قدرالســهم برای نقش آفرینی در 

حوزه مسکن بهره می بریم.
وی با اشاره به ساختمان های نا ایمن گفت: 

این موضوع را به شــدت دنبــال می کنیم و 
مســئولیت بالایی در این حــوزه داریم در 
دوره آقای قالیباف یک طبقه از ســاختمان 
علاالدیــن تخریب شــد در دوره بعد از وی 
مجوز دو طبقه ساخت برای این ساختمان 
گرفته شــد و اکنون در ایــن دوره رأی این 

ساختمان لغو شد.
زاکانی ادامه داد: در این چنــد ماه موفق به 

احقاق حقوق شده ایم.
شــهردار تهــران با اشــاره به بــرج میلاد 
گفــت: این بــرج ۵ لکه قابل ســاخت دارد 
کارگروه های این پروژه فعال هستند و قرار 
است حداکثر بهره مندی را از این مجموعه 
داشته باشــیم و با پیگیری این طرح ها برج 

میلاد به بهترین نحو در خدمت مردم باشد.
زاکانی در پاســخ به سوالی درباره سرنوشت 
بررســی تخلفات املاک نجومی و هلدینگ 
یاس گفت: وظیفه ما شکایت در این موضوع 
بود که ایــن کار را انجام دادیم و اســتیفای 
حقوق شــهروندان را نیز خود شخصاً دنبال 

می کنم.

رسیدگی به املاک نجومی توسط 
دستگاه قضائی

وی ادامه داد: املاک نجومی توسط دستگاه 
قضائی رســیدگی شــد در حوزه مدیریتی 
نیز ۱۴۰۰ نفر وارد شــهرداری شده بودند 
اما تعدادی در آزمون ورودی نمره بســیار 
پایینی گرفته بودند و تمامــی این افرادی 
که جذب نشدند ۴۰ نفر هستند و مابقی در 

حال فعالیت هستند.
وی با اشــاره به میادین میوه و تره بار گفت: 
طراحی ما اضافه شــدن ۳۱ بازارچه بود که 

نقش آفرینی آنرا مشاهده کردیم.
وی با اشــاره به قــرارگاه اجتماعی و جمع 
آوری کــودکان کار اظهار کــرد: مدیریت 
ما مشــارکتی اســت و یک جنــس از این 
مدیریت، شــکل گیــری قرارگاه اســت و 
آســیب های اجتماعی در تهــران زیبنده 
شهر نیســت. یکی از این آسیب ها معتادان 
متجاهر بود، تعدادی از معتادان جمع آوری 
شدند و به کمپ منتقل شدند و مابقی نیز در 

حال جمع آوری هستند.
وی ادامه داد: در مدیریت شهری قبلی گفته 
می شد معتادان، زیستی مخصوص به خود 
را دارنــد و باید رها شــوند و همین موضوع 
باعث ایجاد خانه های قرمز و افزایش تعداد 

معتادان شد و ما رویکرد را تغییر دادیم.
زاکانی با اشــاره به دســتگاه های حاضر در 
قرارگاه اجتماعــی گفت: در ایــن قرارگاه 
اســتانداری، فرمانداری، بهزیســتی، ناجا، 
کمیتــه امــداد، ســازمان زندان هــا و… 
حضور دارند و کارگاه کودکان کار تأسیس 
می شود و کارگروهی برای خانواده معتادان 
و زندانیان نیز تشــکیل می شود و ظرف دو 
هفته پیش نویس اولیــه آن تعیین خواهد 
شد.شــهردار تهران با اشــاره به قــرارگاه 
جمعیت گفت: تهران را بــا هویت خانواده 
دنبال می کنیم و شــرایط کشــور در حوزه 

جمعیت ویژه است.
وی با اشــاره به اصــلاح عــوارض فرمول 
دریافت عوارض گفت: ایــن موضوع انجام 
شــده و در برخی از مناطق صفر است و در 
برخی مناطق تا ۴۰ درصــد افزایش یافته 

است و میانگین آن ۲۰ درصد است.

 بدنبال تغییر چهره شهر هستیم
 بی عدالتی در شهر موج میزند

زاکانی ادامــه داد: برای کاهش شــمال و 
جنوب به دنبال تغییر چهره شــهر هستیم 
بی عدالتی در شــهر موج میــزد و به دنبال 

تغییر آن هستیم.
شهردار تهران در پاســخ به سوالی مبنی بر 
اینکه برنامه های شــهرداری چقدر محقق 
شده اســت گفت: فراتر از برنامه هایی که به 
شورای شــهر داده ایم را دنبال می کنیم و 
دوســتان ما در شورای شــهر از برنامه های 
جدید اســتقبال کردند در ذیــل ۹۰ پروژه 
کلان ۴۰۰ پروژه دیگر مطرح شــده اند و به 

صورت هفتگی رصد می شوند.
وی ادامــه داد: بــرای مثال پروژه شــهید 
شوشــتری ۱ و نیم درصــد از کل ترافیک 
تهران و ۵ درصــد از ترافیک شــرق تهران 
را کاهــش می دهــد و وظایــف هریک از 
دستگاه ها مشخص است و تمامی اقدامات 

به صورت هفتگی رصد می شود.
وی با بیــان اینکه ســال گذشــته تحقق 
شــهرداری تهران بی نظیر بوده است گفت: 
این به معنای اقدام تمامی مجموعه ها است 
تعهد ما به شورا اصل اما اقداماتمان در حال 

تکمیل شدن است.
زاکانی با اشــاره به حضــور در هیأت دولت 
گفت: حضور در هیأت دولت مؤثر اســت و 
پیشنهاد ما برای نوســازی و واردات خودرو 
روز گذشــته در هیأت دولت تصویب شد ما 
وظیفه صیانت از حقوق شــهرداری و مردم 

را برعهده داریم.
شــهردار تهران بــا اشــاره بــه اقدامات 
زیرساختی شــهر گفت: ادامه اتوبان یادگار 
امام و بروجردی امســال انجام می شــود و 
همچنین ۹۸ تقاطع نیز اصلاح می شــوند 
و ایــن کار ۷۰۰ کیلومتر از مســیر را کوتاه 
می کنــد.وی با اشــاره به پــروژه آب های 
ســطحی گفت: ۵۳۰ کیلومتر جمع آوری 
آب های سطحی داریم که ۱۷۰ کیلومتر در 
آن کم داریم و پروژه ای در منطقه ۲۲ تهران 
برای آن ایجاد شــده اســت.زاکانی گفت: 
تأمین آســفالت و تبدیل ظرفیت ۲ میلیون 

تن از جمله اقدامات ما است.
شهردار تهران با اشــاره به پروژه متوسلیان 
گفت: این پــروژه ادامه اتوبان صیــاد را به 
اتوبــان آزادگان متصل می کنــد و طراحی 
آن صورت گرفته است و این اولین طراحی 
به شیوه جدید در غرب آســیا است و منابع 
آن از طریق مجموعه های خصوصی دنبال 
می شود و در مدت ۳ سال تکمیل می شود و 

دارای توجیه اقتصادی بسیار است.

استیفای ۵ هزار میلیارد تومان
 از حقوق مردم

وی درباره مبارزه با فســاد در شــهرداری 
تهران گفــت: ما متولی و مســئول شــهر 
هستیم و همیشه به ســراغ گردن کلفت ها 
رفتــه ام و به دنبال اســتیفای حقوق مردم 
بــوده ام نیازی نیســت مصاحبــه کنم و از 
مبازره با فساد بگویم بلکه باید با آن برخورد 
کنم امســال ۵ هزار میلیارد تومان از حقوق 

مردم را استیفا کردیم.
وی ادامه داد: شــهروند در گذشته به قیمت 
اندکی ارزش گذاری شــده بــود اما اکنون 
این موضوع در حال بررســی است و با هیچ 
فســادی اغماض نمی کنیم و فساد ستیزی 

وظیفه ما است.
زاکانی با اشــاره به قراردادهای شهرداری 
تهران با سپاه گفت: از پیش از دوره مدیریت 
آقای قالیباف قرارداد با سپاه و قرارگاه خاتم 
انجام می گرفت و در حال حاضر با بســیاری 

از کشورها در حال انعقاد است.
وی با اشــاره بــه حقــوق پایــه کارگران 
شــهرداری گفت: برخــی از پیمانکاران ما، 
حق و حقوق کارگران را نمی دهند در حال 
حاضر پرداخت مستقیم در دستور کار است 
و با انجام این کار ۳۰ میلیــارد در هزینه ها 

صرفه جویی شد.
شهردار تهران با اشــاره به خانه های خالی 
گفت: آنچه در این مــورد به ذهن می خورد 
خانه های خالی مناطق بالای شــهر و بزرگ 
مقیاس هســتند. برخی از سازه ها رها شده 
یا در مرحله ســاخت رها شــده اند که این 

موضوع برعهده شهرداری نیست.
وی ادامــه داد: ۳۰۰ خانه پــلاک قرمز در 
تهران شناسایی شد و در قرارگاه اجتماعی 
آنها نشانه گذاری شدند و در مجموعه های 
دادگســتری موضوع دنبال شــد تا هویت 
آنها مشخص شــود و عمده این هویت ها در 
دستور کار قوه قضائیه قرار گرفت تا برای آن 
حکم صادر شود.زاکانی تصریح کرد: همین 
امروز مجموعه جنگ افزار سازی پیروزی را 
تفاهم کردیم و در شورای شهرسازی با عدد 
۳۴ و ۶۶ تفاهم صورت گرفت و قدرالســهم 
شــهرداری ۱۱ هکتار اســت که تبدیل به 

فضای سبز می شود.
شهردار تهران در پاســخ به سوال خبرنگار 
مهر در رابطه با برنامه شهرداری برای تغییر 
چهره شــهر و هویت بخشــی به آن گفت: 
تهران جز هویــت پایتختی هویــت ثانویه 
ندارد و هویت شهرسازی در تهران گم شده 
است و هویت فرهنگی و اجتماعی و زیست 

در تهران قادر و برتر نیست.
وی با بیان اینکه برای نوسازی و ایجاد هویت 
از چند جهت حرکت می کنیم تا ســاخت و 
سازهای شــهر با هویت درست باشد گفت: 
انجام این کار چهره شهر را تغییر می دهد ما 
از طریق نوسازی پیرامون فضاهای ایستگاه 
متــرو می توانیم نقاط جدیدی را در شــهر 
ایجاد کنیم همچنین می توان با نوســازی 
شــهری در محلات الگوهای جدیدی را در 

شهر بسازیم.



ايستگاه مخابراتی بيمارستان صنعت نفت مسجدسليمان  افتتاح شد

استان

اهواز - محمد مجدم     ایستگاه مخابراتی بیمارستان صنعت 
نفت مسجدســلیمان به همت شــرکت بهره بــرداری نفت و گاز 

مسجدسلیمان راه اندازی و افتتاح شد .
 آیین راه اندازي رســمي و افتتاح این مرکز نوین مخابراتي با حضور 
کارشناسان مدیریت فناوري ارتباطات شرکت ملي مناطق نفتخیز 
جنوب - مدیر فني ، رئیس دفتر مدیرعامل ، رئیس فناوري اطلاعات 
و ارتباطات ، رئیس اداره مخابرات شــرکت بهره برداري نفت و گاز 
مسجدسلیمان و همچنین رئیس بهداشــت و درمان صنعت نفت 

بیمارستان امام خمیني )ره( نفت برگزار شد .
در مراسم افتتاح این ایســتگاه رئیس فناوري اطلاعات و ارتباطات 
شرکت بهره برداری نفت و گاز مسجدسلیمان طی سخنانی اظهار 
داشت : با توجه به قدمت بالاي مرکز تلفن پیشین که در زمره قدیمي 
ترین مراکز مخابرات صنعت نفت محســوب مي شد و با عنایت به 
فرسودگي شبكه کابل داخلي بیمارستان نفت، ارتباطات تلفني فاقد 
پایداري و امنیت لازم بوده و به دلیل نبود قطعات یدکي و پشتیباني 

فني هر لحظه بیم از کار افتادن مرکز تلفن بیمارستان وجود داشت .
مهندس رضا فتحي افزود : بنابراین مي بایست نسبت به خرید مرکز 
تلفن و اصلاح شبكه کابل داخلي بیمارستان اقدام میگردید که به 
علت تحریم ها و هزینه بالاي خرید یك مرکز تلفن کارآمد و مناسب 
و محدودیت منابع مالي شرکت ، عملًا خرید چنین مرکزي میسر 

نبود .
وی ادامه داد : طي جلســات متعدد که با آقاي هیهاوند مدیرعامل 
محترم و مدیریت محترم مالي برگزار گردید و با مساعدت مخابرات 
ستاد مناطق نفتخیز مقرر شد یك دســتگاه مرکز تلفن از امكانات 

موجود در مخابرات ستاد بازسازي گردد .
وی خاطر نشان کرد : براي این منظور بعضي از قطعات و تجهیزات 
مورد نیاز براي این شــرکت خریداري شــده و مابقي تجهیزات و 
کمبودها از طریق مخابرات مناطــق نفتخیز جنوب تأمین گردید 
و نتیجه این همكاري امروز به بار نشســت . ایشــان در پایان ضمن 
قدردانی از مســاعدت ها و عواملی که باعث شــدند این پروژه به بار 
بنشیند اظهار داشــت: جا دارد که از تلاش و پیگیري هاي مستمر 
آقاي رضائي سرپرست محترم مدیریت فناوري اطلاعات و ارتباطات 
مناطق نفتخیز جنوب و کارشناســان محترم اداره مخابرات ستاد 
قدرداني نموده و ان شاءالله که بتوانیم در آینده با همكاري و همدلي 
بیشتر دستاوردهاي بزرگتر و ارزشــمندتري براي این شرکت و در 
کل صنعت عظیم نفت کشــورمان به ارمغان آورده و تهدیدها را به 
فرصت مبدل سازیم . رئیس مخابرات شــرکت بهره برداری نفت و 
گاز مسجدسلیمان نیز طي سخناني اظهار داشــت : این ایستگاه 
مخابراتي شــامل مرکز تلفن دیجیتال 576 شــماره ای و 16 خط 

دیجیتال و یك ترانك دیجیتال PRI مي باشد.

اصفهان - مریــم مومنی مدیر دفترحراســت و امور 
محرمانه شــرکت توزیع بــرق اصفهان گفــت:4 هزار و 
768 دستگاه ماینر غیر مجاز از ابتدای طرح جمع آوری 
دستگاه اســتخراج رمز ارز تا کنون کشــف و ضبط شده 

است .
ایمان بخشعلی نژاد در این باره گفت :تعداد مراکز کشف 
شده رمز ارزها312 مكان بوده اســت که به صورت غیر 
قانونی اقدام به اســتخراج ارز دیجیتــال نمودند ومیزان 
محاسبه شده برای استخراج این رمز ارزها 54 گیگاوات 

ساعت بوده است .
وی تصریــح کرد :با افزایــش قیمت ارزهــای دیجیتال 
بعضی از افراد در تعرفه های تخفیفــی مختلف به دنبال 
اســتخراج رمز ارزهــا بوده انــد که با تــلاش همكاران 
حراســت ،لوازم اندازه گیری مناطق مختلف و همچنین 
پیگیری هــای نیــروی انتظامی از بســیاری از تخلفات 
پیشگیری شــده اســت و بیش از 4 هزار دستگاه کشف 

و ضبط شده است .
وی با قدردانی از نیروی انتظامی به نشست های مشترک 

با ایشان خبرداد و گفت :درســال1400 همكاری خوبی 
با کلانتری ها ،پلیــس و مراجع قضایی شــكل گرفت و 
همچنین اطلاع رســانی های مردمی نیــز نقش موثری 
داشت وی از شهروندان اصفهانی خواست که در صورت 
اطلاع از رمز ارزها با شــماره تلفن 34121335 تماس 

حاصل کنند و یا اینكه به سایت توانیر مراجعه نمایند .
بخشــعلی نژاد خاطر نشان کرد :توســعه رویت پذیری 
وکنترل پذیــری از طریق کنتورهای هوشــمند یكی از 
مهم ترین ابزار جلوگیری از رمز ارزها غیر قانونی است به 
طوری که مجموع توان ماینر های کشــف شده 9 هزار و 

846 کیلووات می باشد .
این مقام مسئول عنوان کرد :دستگاههای ماینر علاوه بر 
مصرف بالای برق ،فشار مضاعف بر شــبكه های توزیع و 

خسارت به لوازم برقی وارد می کنند .
وی ابراز داشت :هر شــخص حقیقی یا حقوقی که بدون 
اخذ مجوزهای تعیین شده اقدام به بهره برداری از شبكه 
های توزیع برق اصفهان داشــته باشــد به شدت اعمال 

قانون خواهد شد.

ارومیه-رحیــم جباردخت معاون نظارت، بازرســی و 
حمایت از حقوق مصرف کننــدگان اداره کل صنعت، معدن 
وتجارت استان آذربایجان غربی اظهار کرد: در راستای مبارزه با 
قاچاق و شناسایی کالاهای تقلبی، بی کیفیت و غیر استاندارد از 
سطح عرضه که در اولویت کاری وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با همكاری ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز آغاز گردید، لوازم 
یدکی خودرو، لوازم خانگی، محصولات آرایشــی و بهداشتی، 
پوشــاک و دخانیات پنج اولویت نخســت در اجرای این طرح 

خواهند بود.
به گزارش روابط عمومی اداره کل صنعت، معدن وتجارت استان 
آذربایجان غربی، ایرج مرندی گفت: در راستای مبارزه با قاچاق 
و شناسایی کالاهای تقلبی، بی کیفیت و غیر استاندارد از سطح 
عرضه که در اولویت کاری وزارت صنعــت، معدن و تجارت با 
همكاری ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز آغاز گردید، لوازم یدکی 
خودرو، لوازم خانگی، محصولات آرایشی و بهداشتی، پوشاک و 

دخانیات پنج اولویت نخست در اجرای این طرح خواهند بود.
وی افزود: ایجاد فرصت های شــغلی جدیــد در بخش تولید و 
دسترسی مصرف کنندگان به کالای اصل از جمله نتایج مثبت 

اقتصادی طرح مبارزه با کالاهــای قاچاق و تقلبی خواهد بود و 
اجرای تمامی اقدامات در نظر گرفته به صورت مستمر و هفتگی 
رصد و پایش شده و به صورت مرحله به مرحله با متناسب سازی 

اقتضایی طرح به اجرا در خواهد آمد.
مرندی تصریح کرد:  مرحله نخســت این طرح در حوزه لوازم 
یدکی خودرو  در مورد باتری و کمك فنر است که از قبل اعلام 
شــده بود این کالاها باید کد رهگیری داشته باشند و کالاهای 
قاچاق و یا تقلبی فاقد  کد رهگیری از سطح عرضه جمع آوری 

می شوند. 
معاون نظارت، بازرســی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
اداره کل صنعت، معدن وتجارت استان آذربایجان غربی  تأکید 
کرد: تولید کنندگان، عرضه کنندگان و توزیع کنندگان قطعات 
یدکی خودرو بایستی در سامانه جامع تجارت ثبت نام نموده  و 

برای کالاها و تولیدات خود کد رهگیری دریافت کنند.
مرندی عنوان کرد: اگر تولید کنندگان و توزیع کنندگان برای 
کالاهای خود کد رهگیری نگرفته و ورود و خروج کالاهای مورد 
معامله  در ســامانه جامع تجارت ثبت نگردد، کالاها تقلبی و 

قاچاق محسوب و از سطح بازار جمع آوری خواهند شد.

 آذربايجان غربیاصفهان

وميه  کشف بيش از 4 هزار دستگاه استخراج رمز ارز در اصفهان جمع آوری لوازم يدکی قاچاق و قلابی در ار

مسئول برنامه ریزی و کنترل تعمیرات شرکت گاز استان خوزستان:

   مانور بزرگ بازرسی و نظارت
 بر صنوف البرز انجام شد 

البرز - مظفری  مانور ویژه نظارتی و بازرسی تمام صنوف استان البرز با محوریت 
کنترل قیمت ها و کیفیت اجناس و خدمات برگزار شد.

این مانور بزرگ که با همكاری کارکنان  سازمان صمت، شرکت شهرکهای صنعتی، 
اتاق اصناف، اتحادیه ها و بسیح اصناف در راستای تحقق اهداف دولت در حوزه تنظیم 
بازار و با مشارکت همه عوامل موثر در این حوزه با حضور بیش از 100 اکیپ بازرسی 

در روز یكشنبه 18 اردیبهشت در مرکز استان و شهرستان های تابعه برگزار گردید.

  

وف سفالين تاريخی  ونمايی از المان ظر  ر
شهرستان ساوجبلاغ 

 البرز - مظفری  در حاشیه مراسم افتتاح هفتمین نمایشگاه گل و گیاه هشتگرد 
، از المان ظرف ســفالین 5700 ساله متعلق به شهرســتان ساوجبلاغ رونمایی شد 
.مهندس آلیانی رئیس اداره سیما ، منظر و  فضای سبز شــهرداری هشتگرد و دبیر 
برگزاری هفتمین نمایشگاه گل و گیاه : با حمایت و ترغیب مهندس یعقوبی شهردار 
هشتگرد و حمایتهای رئیس و اعضای محترم شورای اسلامی شهر و تصویب و پیگیری 
رئیس و اعضای کمیسیون فضای سبز و ســیما و منظر شهری ، این المان که نشانگر 
پیشینه تاریخی و فرهنگی شهرستان ســاوجبلاغ و نمادی از پیوند محیط زیست و 
تاریخ مشتمل بر تصویر یوزپلنگ ایرانی بعنوان یكی از گونه های حفاظت شده است 
همزمان با افتتاح نمایشگاه گل و گیاه رونمایی شــده و پس از پایان نمایشگاه برای 
آگاهی شهروندان با این اثر هنری و هویت بخشی در یكی از میادین اصلی شهر نصب 

خواهد شد .

 

رئیس انجمن کتابخانه های عمومی سنندج:

 اقدامات کتابخانه های عمومی
 در پيشبرد اهداف فرهنگی قابل ستايش است

سنندج - فاطمه ملایی فرماندار و رئیس انجمن کتابخانه های عمومی سنندج 
گفت: اقدامات و فعالیت کتابخانه های عمومی در پیشبرد اهداف فرهنگی اثرگذار و 

قابل تقدیر است.
حسن عسگری در دیدار مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان کردستان با اشاره 
به نقش مهم کتاب در ارتقای بصیرت و آگاهی جامعه، اظهار کرد: خوشبختانه نهاد 

کتابخانه های عمومی در سال های اخیر عملكرد مثبتی در این حوزه داشته است.
وی از کتابخانه های عمومی به عنوان زیربنای بخش فرهنگ نام برد و بیان کرد: آثار 
و نتایج فعالیت های فرهنگی در دراز مدت نمایان می شود، بنابراین فعالان این حوزه 

باید صبور باشند و به این مهم توجه داشته باشند.
عسگری انتخاب ســنندج به عنوان پایتخت کتاب ایران را بســیار مهم ارزیابی کرد 
و افزود: بایداز این فرصت به بهترین شــكل اســتفاده شــود و فعالان حوزه کتاب و 

کتابخوانی در این زمینه وظایف مهمی دارند.
فرماندار سنندج گفت: بهره گیری و اســتفاده از ظرفیت های موجود در حوزه کتاب 
و کتابخوانی امری ضروری است و در این میان باید از مشارکت سازمان ها و نهادهای 

مختلف و همچنین عموم مردم استفاده شود.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان کردستان نیز در دیدار با فرماندار سنندج از این 
نهاد به عنوان یك پاتوق فرهنگی اجتماعی نام برد و افزود: برگزاری برنامه های متنوع 
و مختلف در سال های اخیر نشان دهنده بسط وظایف و مسئولیت های کتابخانه های 

عمومی بوده است.
محمد مخدومی توجه به توسعه زیرساخت ها و نوســازی کتابخانه های عمومی را 
از اهداف مهم این نهاد فرهنگی ذکر کرد و عنوان کرد: افتتــاح و راه اندازی کتابخانه 

مرکزی سنندج با استانداردهای جهانی یكی از این اقدامات بوده است.

 کسب رتبه برتر کشوری 
توسط خانه هلال شهر انارستان 

بوشهر - رضا حیدری خانه هلال شــهر انارستان شهرستان جم   به عنوان خانه 
هلال برتر کشوری از سوی دبیرخانه کمیته هماهنگی ، راهبری و نظارت خانه های 

هلال انتخاب گردید.
دکتر غلامرضا حاجیانی مدیر عامل این جمعیت بمناســبت 18 اردیبهشت ماه روز 
جهانی هلال احمر وصلیب سرخ و آغاز هفته هلال احمر ، در مصاحبه با خبرنگار باشگاه 
خبرنگاران هلال احمر  عنوان  کرد؛ خانه هلال شهر  انارستان از  بخش ریز ، شهرستان 
جم با کسب رتبه برتر کشوری از سوی دبیرخانه کمیته هماهنگی ، راهبری و نظارت 

خانه های هلال به عنوان خانه هلال برتر کشوری انتخاب گردید .
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان بوشهر همچنین بیان نمود؛ این خانه هلال با 
انجام فعالیت های امدادی عامل المنفعه  و خیرخواهانه در طول سال گذشته و انجام 
عملیات های امداد و نجات مهم توانست رتبه برتر کشوری را در خصوص فعالیتهای 
جمعیت هلال احمر کسب نماید و از ســوی دبیرخانه کمیته ، هماهنگی و نظارت 
خانه های هلال جمعیت هلال احمر کشور یكی از سه خانه هلال برتر در سطح کشور 
انتخاب گردید. دکتر حاجیانی در ادامه تصریح نمود؛ در استان بوشهر خانه های هلال 
بازوان توانمند جمعیت هلال احمر هستند که ضمن آموزش کمك های اولیه و خود 
امدادی در سطح جامعه نسبت به کمك رســانی و امداد رسانی در شرایط حادثه نیز  
بســیار مثمر ثمر واقع گردیده اند. در سنوات گذشــته این مهم در چندین عملیات 
امدادی در سطح استان توسط خانه های هلال انجام شده است وی با اشاره به اینكه 
همواره خانه های هلال دارای جایگاه خوب و بارز در نزد مردم هســتند می طلبد که 
افراد محلی، شهری ،روســتا و بخش ها با عضویت در جمعیت هلال احمر و تكمیل 
فرم عضویت به صورت داوطلبانه به این خانه هــای هلال بپیوندند و در فعالیت های 

عام المنفعه بشردوستانه و امدادی  شرکت نمایند.

به همت شرکت عمران بهارستان ؛

هفتمين جلسه کميته تحول و پيشرفت 
شهربهارستان برگزارشد

اصفهان - مریم مومنی هفتمین جلسه کمیته تحول و پیشرفت شهربهارستان  
به همت شرکت عمران بهارستان برگزارشد

به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران بهارستان هفتمین جلسه کمیته تحول و 
پیشرفت این شهر با حضور اعضای کمیته برگزار شد.

در این جلسه گزارش کمیته اجتماعی در خصوص اولویت بندی مسائل و مشكلات 
شــهر ارائه و مورد بررســی قرار گرفت. در این جلســه همچنین با توجه به اهداف و 
ماموریت های تبیین شده در دستورالعمل های صادره از سوی شرکت مادرتخصصی 
عمران شهرهای جدید و با توجه به جلسات برگزار شده مقرر شد برنامه های قابل اجرا 

در کوتاه مدت در جلسات آینده مورد بحث و بررسی قرار گیرد.

ساوه - عباس کریمی سرپرست دانشكده علوم 
پزشكی شهرستان ساوه گفت: در حال حاضر تكمیل 
بیمارستان 250 تختخوابی این شهر به 500 میلیارد 
تومان اعتبار نیاز دارد اما با طولانی شدن روند ساخت 
هر سال شــاهد تورم و افزایش قیمت مصالح و اقلام 

موردنیاز هستیم.
»محمود کریمی«  به مناســبت هفته سلامت و در 
راســتای حمایت از خانواده و جوانی جمعیت که در 
سالن جلسات دانشكده علوم پزشــكی برگزار شد، 

گفت:
عدالت در ســلامت یكــی از اهــداف و برنامه های 
اساسی وزارت بهداشت اســت که در دوران کرونا نیز 

با واکسیناسیون فراگیر و توزیع ماسك شاهد تحقق 
این مهم بودیم.

وی بیان کرد: براســاس شــعارهای هر روز از هفته 
سلامت برنامه های متنوعی از جمله جلسه با سمن ها، 
تقدیر از صنایع با انرژی پاک و تولید محصولات پاک 
پیش بینی شده است؛ جوانی جمعیت و مشوق های 

افزایش جمعیت نیز جزو
دغدغه هــا و تاکیدات مقام معظم رهبــری و وزارت 

بهداشت در هفته سلامت محسوب می شود.
کریمــی با اشــاره به پیشــرفت هشــت درصدی 
بیمارستان 250 تختخوابی شهرستان ساوه گفت: 
امســال 49 میلیارد تومان اعتبار بــرای این پروژه 

مصوب شده اما کافی نیست؛ امیدواریم با سفر ریاست 
جمهوری به شهرســتان ســاوه این عقب ماندگی 

جبران شود.
سرپرست دانشكده علوم پزشــكی شهرستان ساوه 
عنوان کرد: در حال حاضر تكمیل این پروژه به 500 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد اما با طولانی شدن روند 
ساخت هر سال شاهد تورم و افزایش قیمت مصالح و 

اقلام موردنیاز هستیم، از
بابت تجهیزات نگرانی وجود ندارد چراکه تجهیزات 
پزشكی موردنیاز از طریق وزارت خانه تامین خواهد 
شد. وی ادامه داد: ایران از سال 85 وارد پنجره جمعیت 
شــده بدین معنا که جمعیت فعال نســبت به سایر 

گروه های سنی و جمعیت مصرف کننده بیشتر است 
و این فرصت طلایی باید در راستای توسعه اقتصادی 

و ایجاد زیرساخت ها استفاده شود.
کریمی عنوان کرد: سیاست های ابلاغی از سوی رهبر 
و مشوق های افزایش جمعیت در راستای رفع بحران 
جمعیت نقش بسزایی دارد و اصحاب رسانه نیز باید از 
دستگاه های اجرایی مربوط در راستای حمایت از این 

سیاست مطالبه گری کنند.
وی ادامه داد: حدود 14 میلیــارد تومان اعتبار برای 
ساخت مرکز ناباروری سطح 2 در شهرستان ساوه و 
ساخت خوابگاه های دانشجویی متاهلی در راستای 

سیاست افزایش جمعیت در نظر گرفته شده است .

سرپرست دانشکده علوم پزشکی شهرستان ساوه :

وژه بيمارستان ۲۵۰ تختخوابی ساوه ۵۰۰ ميليارد تومان اعتبار نياز دارد  تکميل پر

شــیراز -چراغی عبدالكریم ابراهیمی یگانــه اظهار کرد: 
»رالی پاریس تا پرســپولیس فرصتی برای اثبات امنیت ایران و 

مهمان نوازی مردم ایران و استان فارس بود.«
مســئول حوزه اتومبیل رانی اســتان فارس کانون جهانگردی و 
اتومبیل رانی کشــور افزود: »رالی پاریس تا پرسپولیس قدمت 
زیادی دارد و هرساله گروه های مختلف موتورسوار مسیر 14هزار 
کیلومتری را از پایتخت کشور فرانسه به مقصد پایانی خود یعنی 

مجموعه جهانی تخت جمشید پیمایش می کنند.«
او ادامه داد: »در رالی 2022 بیش از 24 موتورسیكلت 750 و هزار 
سی سی که مخصوص رالی است، به همراه چند خودرو مجهز به 

تجهیزات جانبی روز یكشنبه هفته گذشته وارد مجموعه جهانی 
تخت جمشید شــدند و به مدت یك هفته مهمان شیرازی ها و 

اهالی استان فارس بودند.«
مســئول حوزه اتومبیل رانی اســتان فارس ضمــن قدردانی از 
مردم فهیم و مهمان نواز شیراز و استان فارس افزود: »ایران یكی 
از امن ترین مقاصد گردشــگری برای توریســت ها و بخصوص 
گروه هایی است که با خودرو و موتورسیكلت قصد مسافرت به این 

کشور پهناور را دارند.«
ابراهیمی یگانه گفت: »شــرکت کنندگان در این رالی از چندین 
کشور مختلف اروپایی بودند و همگی آنان از مهمان نوازی مردم 
ایران و همچنین امنیــت بی نظیر مرزها و شــهرهای ایران ابراز 

خوشحالی می کردند.«
او ادامه داد: »با هماهنگی های انجام شــده با کانون جهانگردی و 
اتومبیل رانی جمهوری اسلامی ایران ان شــاءالله در برنامه های 
آتی یك تیم موتورسوار ایرانی نیز برای برگزاری تورهای جهانی 

تشكیل خواهد شد.«
مســئول حوزه اتومبیل رانی اســتان فارس کانون جهانگردی و 
اتومبیل رانی افزود: »در روزهای آتی این تیم شــهر شــیراز را به 
مقصد شهرستان آباده، شهر جهانی منبت، ترک خواهد کرد و در 
شهر آباده نیز تدارک برای اسكان آنان و همچنین کمپرداران دیده 
شده است تا از جاذبه های گردشگری استان فارس نهایت بهره را 

ببرند و با خاطره ای خوش استان فارس و کشور را ترک کنند.«

ساری -اسلامی   اولین جلسه شــورای حفاظت از منابع آب 
استان مازندران با حضور اعضای شورا متشكل از مدیران دستگاه 
های اجرایی و قضایی اســتان در محل اســتانداری و به ریاست 

حسینی پور استاندار مازندران برگزار شد.
در این جلسه یخكشی مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران 
ضمن ارائه گزارشی از وضعیت منابع آب استان، مسائل و چالش ها 
گفت: کارگروهی متشكل از ادارات آب منطقه ای، جهاد کشاورزی 
، منابع طبیعی و هواشناسی و فرمانداران مناطق حساس تشكیل 
و در آن مباحثی همچون انســداد چاه های غیر مجاز، مدیریت 

پساب، بازچرخانی آب، نصب کنتورهای هوشمند، استقرار گروه 
های گشت و بازرسی تصویب گردید.

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای مازندران با اشــاره به کاهش 
رواناب در این استان بیان کرد: استان از سال گذشته دچار کاهش 
بارندگی و آوردهای رودخانه ای شــد که با توجه به ذخیره آب در 
مخازن سدها توانستیم از آن عبور کنیم ولی در سال آبی جاری و 
پیش بینی های سازمان هواشناسی به دلیل کاهش مخازن سدها 
وضعیت بحرانی است. وی افزود: توسعه سدها، احداث کانال های 
مدرن و بهبود آببندان ها می تواند در مواقع خشكســالی کمك 

کننده باشــند که باید برای این حوزه ها اعتبارات ویژه ای در نظر 
گرفت. یخكشــی در پایان مدیریت مصرف و صرفه جویی آب و 
کشت گیاهان کم آب طلب و عدم کشت دوم برنج و نوبت بندی در 

تقسیم آب را امری مهم و حیاتی دانست.
در ابتدای این جلسه حسینی پور اســتاندار مازندران با اشاره به 
وجود رودخانه ها و آببندان ها در استان گفت: وضعیت منابع آب 
و بارش های گذشته نشان دهنده سال خشك و سختی است که 
نیاز است با همكاری مردم و دســت اندرکاران از این سال سخت 

عبور کنیم.

اهواز - محمد مجدم مدیر پژوهش، فناوری و مهندســی 
ســاخت شــرکت ملی حفاری ایران گفت: فهرســت ابزار و 
تجهیزات کاربردی مــورد نیاز در صنعت حفاری در بیســت 
و ششــمین نمایشــگاه بین المللــی نفــت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی در دسترس ســازندگان و صنعتگران داخلی قرار 

می گیرد.
 محمد علی بیــگ زاده با این توضیح که این نمایشــگاه از 23 
لغایت 26 اردیبهشــت ماه در محل دائمی نمایشگاه های بین 

المللی برگزار می شود، افزود: این فهرست مشتمل بر قطعات 
و تجهیزات مربوط به خدمات فنی، خدمــات ویژه و عملیات 
حفاری است. وی اظهار کرد: برخی از این اقلام برای نخستین 
بار بومی سازی می شود و تعدادی نیز در قالب طرح پژوهشی 
است که انتظار می رود در همكاری و هم افزایی با شرکت های 
دانش بنیان، ســازندگان قطعات و تجهیــزات صنعت نفت و 

مراکز علمی و پژوهشی زمینه تولید داخلی آنها محقق گردد.
بیگ زاده با بیان اینكه نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش 

و پتروشــیمی فرصت مغتنمی برای رایزنی و بررسی فرصت 
های همكاری میان شــرکت های زیر مجموعه وزارت نفت و 
فعالان عرصه ســاخت، تولید و تامین نیازهــای صنعت نفت 
می باشــد، اظهار کرد: این تعامل و همیاری در سال های اخیر 
موجب شد که تنها در شرکت ملی حفاری ایران بیش از 7 هزار 
قلم قطعات و تجهیزات پر مصرف بــرای اولین بار تولید داخل 
شود که این رقم با احتســاب تكثیر منابع حدود 23 هزار قلم 

می باشند.

فارس

مازندران

 رالی پاريس تا پرسپوليس فرصتی برای اثبات امنيت و مهمان نوازی در فارس و ايران

   اولين جلسه شورای حفاظت از منابع آب مازندران در سال ۱۴۰۱ برگزار شد

مدیر پژوهش، فناوری و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاری ایران:

 فهرست ابزار و تجهيزات کاربردی مورد نياز در صنعت حفاری  ارائه می شود

سرزمين
روزنامه سراسری صبح ایران
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پرداخت تسهیلات صندوق قرض الحسنه شاهد 
در سال 1401 آغاز شد

صندوق قرض الحسنه شاهد فرایند پرداخت تسهیلات در سال ۱۴۰۱ 
را آغاز کرد.به گزارش روابط عمومی صندوق قرض الحســنه شاهد، بر 
اساس ابلاغ دستورالعمل پرداخت تســهیلات در سال جدید، از امروز 
اعضای محترم واجد شــرایط می توانند نســبت به ثبت درخواست وام 
اقدام نمایند.خانواده های معظم و معزز شاهد و ایثارگر عضو می توانند 
جهت کســب اطلاعات بیشــتر از طریق بانکداران اجرایی، همکاران 

مناطق و شماره مرکز تماس صندوق تماس حاصل نمایند.

وژه  تامین مالی 27 هزار میلیارد ریالی 11 پر
زیربنایی حمل و نقل توسط بانک ملی ایران

بانک ملی ایران بیــش از ۲۷ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال برای ســاخت و 
توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور تسهیلات پرداخت کرده است. به 
گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این میزان تســهیلات به منظور 
ایجاد و توسعه ۱۱ پروژه بزرگراه، راه آهن، راه اصلی، کنارگذر و آزادراه 
پرداخت شده است. پروژه راه آهن میانه اردبیل با مبلغ ۱۱ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد ریال، بزرگترین پروژه ای اســت که توســط بانــک ملی ایران 

تامین مالی شده است.
محور فرخ شهر ایذه با دو هزار میلیارد ریال، راه اصلی گیلانغرب سومار 
با رقم ۵۰۰ میلیارد ریال، راه اصلی خرم آبــاد پلدختر با رقم یک هزار و 
۵۰۰ میلیارد ریال و بزرگراه فســا داراب گهکم با مبلغ یک هزار و ۲۰۰ 

میلیارد ریال از بانک ملی ایران تسهیلات دریافت کرده اند.
همچنین کنار گذر شــرقی بناب به ارزش دو هزار میلیارد ریال، محور 
جهرم لار بندرعباس به ارزش دو هــزار میلیارد ریال، کنار گذر انزلی به 
ارزش دو هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال و آزادراه مراغه هشترود به ارزش دو 

هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال توسط بانک ملی ایران تامین مالی شده اند.
پروژه میانه سرچم نیز یک هزار میلیارد ریال و بزرگراه صوفیان شبستر 

سلماس یک هزار میلیارد ریال تسهیلات از این بانک دریافت کرده اند.
تامین مالی این پروژه ها از سال ۱۳۹۷ تا ســال ۱۴۰۰ در اختیار بانک 

ملی ایران بوده است.

بازدید اعضای هیأت عامل بانك صنعت و معدن 
ح های تامین مالی شده این بانك   از طر

در استان بوشهر
معاون اعتبارات و راهبری شــعب و معاون نظــارت، حقوقی و وصول 
مطالبات بانک صنعت و معدن در سفر به استان بوشهر از تعدادی طرح 

هایی تامین مالی شده توسط این بانک بازدید نمودند.
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معــدن، عبدالرضا ولی الهی و 
بیژن اسدی در این سفر از شرکت پتروشــیمی پردیس واقع در منطقه 
ویژه انرژی پارس جنوبی )عسلویه( بازدید نموده و در جلسه با مدیران 
شــرکت، راهکارهای ارایه خدمات بانکی مطلوب و انتقال بخشــی از 

گردش مالی شرکت مزبور را مورد بحث و بررسی قرار دادند
اعضای هیأت عامل این بانک همچنین در ســفر یاد شده از سه شرکت 
اهتمام جم، کربنات کلســیم اکباتان و آبزیان مرجان نور بوشهر بازدید 
نمودندشــرکت اهتمام جم تولید کننده کیســه، پالت، فرمالین و اوره 
فرمالدئید بوده و در حاضر در حال اجرای طرح توســعه با تســهیلاتی 
به مبلغ ۶۰۰ میلیارد ریال می باشــد که با اجرا و بهره بــرداری از آن، 
نیروی کار این شرکت به ۱۵۰ نفر خواهد رسیدشرکت کربنات کلسیم 
اکباتان نیز تولید کننده آهک هیدراتیه و کربنات کلسیم رسوبی و دانه 
بندی شده می باشد که با استفاده از تسهیلات ارزی به مبلغ ۷ میلیون 
و ۲۰۰ هزار یورو و تسهیلات ریالی به مبلغ ۴۸۲ میلیارد ریال در شرف 
راه انداری می باشد و با راه اندازی از این طرح هم تعداد ۹۰ نفر اشتغال 
جدید ایجاد خواهد شدشــرکت آبزیان مرجان نور بوشهر، واحد عمل 
آوری انواع آبزیان و ســردخانه بالا و زیر صفر بوده که در حال نوسازی و 
بازسازی و اجرای طرح توسعه با تسهیلات ۸۰۰ میلیارد ریال با اشتغال 

مستقیم ۳۲ نفر و اشتغال فصلی بالغ بر ۲۵۰ نفر می باشند
شعبه بوشهر در ســال ۱۴۰۰ با پرداخت ۳ هزار میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
ریال در قالب تسهیلات سرمایه ثابت و سرمایه در گردش نقش موثری 
درحمایــت از واحد هــای تولیدی اســتان داشــته و دارای رتبه اول 
پرداخت تســهیلات بند الف تبصره ۱۸ ســال ۱۴۰۰ در شبکه بانکی 

استان می باشد.

پرداخت وام قرض الحسنه فرزندآوری از سوی 
بانک سینا

بانک سینا در راســتای اجرای مســئولیت های اجتماعی و حمایت از 
خانواده های ایرانی و همچنین اجرای جــزء ۲ تبصره ۱۶ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ کل کشــور، نسبت به پرداخت تســهیلات قرض الحسنه 
فرزنــدآوری اقدام می نماید.به گــزارش روابط عمومی بانک ســینا؛ ؛ 
طبق بخشــنامه بانک مرکزی و به جهت حمایت از خانواده های ایرانی 
و تشــویق به امر فرزندآوری، ایــن بانک پرداخت وام قرض الحســنه 

فرزندآوری را در دستور کار قرار داده است.
براین اســاس برای فرزندانی که از ســال ۱۴۰۰ به بعد به دنیا آمده اند، 
تسهیلات قرض الحســنه فرزند آوری، به ازای فرزند اول ۲۰۰ میلیون 
ریال ، به ازای فرزند دوم ۴۰۰ میلیون ریال ، به ازای فرزند ســوم ۶۰۰ 
میلیون ریال ، به ازای فرزند چهارم ۸۰۰ میلیــون ریال و به ازای فرزند 
پنجم به بعد ۱۰۰۰ میلیون ریال تعلق می گیرد. در مورد فرزندان دوقلو 
و بیشــتر هم به ازای هر فرزند یک وام تعلق می گیرد. به همین منظور 
بانک سینا پس ازبررسی و اعتبار ســنجی متقاضیان و طی فرایندهای 

قانونی به پرداخت تسهیلات اقدام می کند.
ve-bank. متقاضیان دریافــت این وام می توانند بــه آدرس اینترنتی

pbn.net مراجعه و نســبت به تعیین شــعبه، پذیرش و سایر مراحل 
قانونی اقدام نمایند.

 برنامه بانک توسعه تعاون برای پرداخت
 1500 میلیارد ریال تسهیلات مسکن خانواده های 

صاحب فرزند سوم و بالاتر
مدیر عامل بانک توســعه تعاون از برنامه پرداخت ۱۵۰۰ میلیارد ریال 
تسهیلات ساخت، خرید یا ودیعه مســکن خانواده های صاحب فرزند 
سوم و بالاتر خبر داد.حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون 
اظهار داشت: این بانک پرداخت مجموعا ۱۵۰۰ میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحسنه ودیعه ، ساخت یا خرید مسکن را برای خانواده های فاقد 
مسکن که در سال ۱۳۹۹ به بعد صاحب فرزند سوم یا بیشتر شده اند در 
دستور کار قرار داده است.وی افزود: بانک توســعه تعاون همگام با این 
طرح ملی، تسهیلات قرض الحســنه ودیعه ، خرید یا ساخت مسکن را 
با بازپرداخت حداکثر بیســت ســاله به اجرا در می آورد.مهدیان گفت: 
حداکثر تســهیلات پرداختی به هر خانوار به میزان دو میلیارد ریال با 
بازپرداخت حداکثر ۲۰ ساله است .مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: 
این طرح با حضور شش بانک و با همکاری و هماهنگی بانک مرکزی از 
محل ۱۰۰ درصد مانده ســپرده های قرض الحسنه و ۵۰ درصد سپرده 
های قرض الحسنه جاری شبکه بانکی اجرا می شــود و بانک ها بر پایه 
اعتبار سنجی متقاضیان، با اخذ سفته از متقاضی و یا یک ضامن معتبر 

نسبت به پرداخت تسهیلات اقدام می نمایند.

وژه دانش بنیان  ح زیربنایی و یک پر اجرای دو طر
آب نیشابور

 می متالز - با همکاری »مجتمع فولاد خراســان« با تامین اعتبار مورد 
نیاز که از محل قرارداد مشارکت فولاد خراسان در تکمیل طرح احداث، 
بهره برداری و نگهداری از تاسیســات فاضلاب شهر نیشابور تامین شد، 
شرکت آب و فاضلاب نیشابور سه طرح توســعه ای خود را با مبلغ ۲۰۰ 

میلیارد ریال اجرا می کند.
به گزارش می متالز، با همــکاری »مجتمع فولاد خراســان« با تامین 
اعتبار مورد نیاز که از محل قرارداد مشــارکت فولاد خراسان در تکمیل 
طرح احداث، بهره بــرداری و نگهداری از تاسیســات فاضلاب شــهر 
نیشابور تامین شد، شــرکت آب و فاضلاب نیشابور سه طرح توسعه ای 
خود را با مبلغ ۲۰۰ میلیارد ریال اجرا می کند.مدیرعامل آب و فاضلاب 
نیشــابور ضمن تقدیر از کســری غفوری، مدیر عامل شرکت مجتمع 
فولاد خراســان اعلام کرد: با ســرمایه گذاری شــرکت مجتمع فولاد 
خراسان، پروژه اجرای شــبکه و جمع آوری فاضلاب شــهر نیشابور و 

احداث تصفیه خانه که سال ها متوقف شده بود، به اجرا در آمد.
به گفته اخویان، اعتبار لازم برای اجرای قرارداد خرید تجهیزات، نصب 
و پیاده سازی »سامانه هوشــمند و دیسپچینگ بهره برداری تاسیسات 
آب رسانی نیشابور« با شرکت دانش بنیان بهپویان به ارزش ۶۰ میلیارد 
ریال، یکی از این پروژه های زیربنایی در حــوزه مدیریت بهینه مصرف 
آب در شهرستان اســت.وی با اشــاره به اجرای دو پروژه دیگر از محل 
تامین اعتبار پرداختی توسط این مجتمع افزود: با تامین اعتبار صورت 
گرفته، پــروژه جمع آوری و انتقال آب هشــت حلقه از چاه های شــهر 
نیشــابور به مخزن ۱۰ هزار متر مکعبی غزالی بــه ارزش ۱۰۰ میلیارد 
ریال و پروژه عملیات اجرایی اصلاح، مرمت و راه اندازی برکه بی هوازی 
خط دوم از مدول اول تصفیه خانه فاضلاب نیشابور به ارزش ۴۰ میلیارد 
ریال آغاز شــد.عملیات آغاز پروژه های آب و فاضــلاب، با حضور امام 
جمعه شهر نیشابور، سرپرســت معاونت استانداری و فرماندار نیشابور، 
مدیرعامل آب و فاضلاب شهرســتان و جمعی از مدیران شهری در ۲۹ 

فروردین ماه برگزار شد.
شــایان ذکر اســت مدیر روابط عمومی مجتمع فولاد خراسان اذعان 
کرد: آیین کلنگ زنی و آغاز پروژه »تکمیل شــبکه جمع آوری فاضلاب 
و احداث تصفیه خانه پســاب نیشــابور« با حضور وزیر تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی در ۲۵ اسفند ماه سال گذشــته در محل سایت مجتمع 
فولاد خراســان برگزار شــد و همچنین اجرای پروژه تصفیه پساب در 
راستای مســوولیت های اجتماعی مجتمع فولاد خراسان، که با حدود 
۱۲ هزار میلیارد ریال ســرمایه گذاری اجرا خواهد شــد، بزرگ ترین 
طرح عام المنفعه فولاد خراسان اســت که با اجرای آن ۵۰ هزار انشعاب 
باقی مانده و ۲۸۰ کیلومتر شبکه فاضلاب خانگی شهروندان نیشابوری 
تکمیل شــده و نیز تصفیه خانه مدرن پســاب شــهری آن با ظرفیت 
۴۰ هــزار مترمکعب در شــبانه روز، با هدف جلوگیــری از هدررفت و 
بازچرخانی آن در صنایع، کشاورزی و ســایر مصارف راه اندازی خواهد 

شد.

مدیر عامل چادرملو: 
اکتشاف باید اولویت توسعه صنعت فولاد باشد 

   مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
در پنل تخصصی دوازدهمین همایش و نمایشــگاه چشم انداز صنعت 
فولاد و ســنگ آهن ایران با نگاهی به بازار با تاکید بر اهمیت اکتشــاف 
تصریح کرد برای برون رفت از عدم توسعه متوازن در زنجیر تولید فولاد،  
ایجاد کنسرسیومی متشکل از شرکت های توانمند در جهت اکتشاف 
پهنه های جدید اســت. وی هچنین تغییر رویکرد توسعه فولاد کشور 
به ســمت  فولادهای آلیاژی را یک ضرورت اجتناب ناپذیر عنوان کرد و 
گفت: باید تسهیلات لازم جهت برخورداری شرکت ها و سرمایه گذاران 
از تکنولوژی های نوین و زیرساخت های لازم این صنعت فراهم گردد تا 

بتوانیم در صحنه رقابت های بین المللی باقی بمانیم.

حضور فعال هلدینگ ماهان در دوازدهمین 
 همایش و نمایشگاه چشم انداز صنعت فولاد 

و سنگ آهن
هلدینگ گســترش صنایع و معادن ماهــان در دوازدهمین همایش و 
نمایشگاه صنعت فولاد و سنگ آهن ایران با نگاهی به بازار حضور فعال 
دارد.به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، هلدینگ ماهان 
در این نمایشگاه در فضایی به مساحت ۷۲ مترمربع آخرین دستاوردها 
را ارائه کرده اند.مدیران شــرکت های احیا استیل فولاد بافت، مجتمع 
فولاد صنعت بناب و توســعه فرآوری صنایع و معادن ماهان سیرجان 
با حضور در نمایشــگاه پاســخگوی مقام های بازدید کننده ، مدیران  
شــرکت های فولادی و همچنین عمــوم بازدیدکنندگان در خصوص 

دستاوردها هستند.
دوازدهمین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنعت فولاد و سنگ آهن 
ایران با نگاهی به آینده ، میزگرد تخصصی با عنوان  بررســی چالش ها و 
فرصت های صنعت فولاد برگزار شد.محمدحسین بصیری مدیرعامل 
هلدینگ ماهان در این میزگرد  تخصصی در ســخنان کوتاهی بر لزوم 
توســعه صنعت فولاد در کشــور تاکید کرد و گفت: در توسعه صنعت 

فولاد حتما باید به سمت توسعه فولاد کیفی حرکت کنیم.
بصیری پیشــنهاد کرد که مســئولان برای تصمیم گیری در خصوص 
مسائل کلان صنعت فولاد از مشورت نخبگان و بزرگان بخش خصوصی 
هم بهره بگیرند.دوازدهمین همایش و نمایشــگاه چشم انداز  صنعت 
فولاد و ســنگ آهن ایران با نگاهی به بازار که ازروز ۱۹ اردیبهشت ماه 

آغاز به کار کرده است، تا ۲۱ اردیبهشت ماه جاری ادامه دارد.

 رتبه سوم بانک کارآفرین در پاسخگویی
وندان  به شهر

طبق گزارش کمیسیون انتشار و دسترسی 
آزاد بــه اطلاعــات، بانــک کارآفریــن با 
پاسخگویی به ۱۰۰ درصد درخواست های 
مطرح شــده از طریق ســامانه انتشــار و 
دسترسی آزاد به اطلاعات با میانگین زمان 
پاســخگویی چهار روزه، در میان بانک های 
دولتی و خصوصی، در رتبه سوم قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین به 
نقل از کارآفرین نیوز؛ ســامانه انتشار و دسترســی آزاد به اطلاعات بر 
اساس قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات زیر نظر وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی راه اندازی شــده که بر اساس این قانون، شهروندان می 
توانند از هر موسســه عمومی و خصوصی ارائه دهنده خدمات عمومی 
درخواست اطلاعات نموده و پاســخ را دریافت کنند.رکن اجرایی این 
قانون، کمیســیون مربوطه اســت که در آن رئیس کمیســیون، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی است.بر اساس آخرین گزارشی که کمیسیون 
انتشار و دسترســی آزاد به اطلاعات در مورد درخواست شهروندان از 
بانک های دولتی و خصوصی منتشر کرده است، بانک های ایران زمین، 
رفاه کارگــران و کارآفرین با ۱۰۰ درصد پاســخگویی به درخواســت 
شهروندان و میانگین زمان پاســخگویی به ترتیب، یک، سه و چهار روز 

در رتبه های اول تا سوم قرار گرفتند.
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مدیر کل راه و شهرسازی استان تهران:

مجرد ها تعهد محضری ندهند، حذف می شوند 

خریدار   مدیر کل راه و شهرسازی استان تهران 
جزییات شهرهای واجد شــرایط ثبت نام نهضت 
ملی مسکن برای ساکنان شهر تهران رااعلام کرد.

خلیل محبت خــواه با تاکید بــر ویرایش صحیح 
اطلاعات متقاضیان مســکن نهضت ملی اظهار 
داشــت: تمام متقاضیان در پــروژه نهضت ملی 
مســکن تا پایان اردیبهشــت ماه برای ویرایش 
اطلاعــات ثبت شــده فرصت دارنــد و در بخش 
انتخاب شــهر باید تنها شــهرهایی که مشمول 

شرایط افراد است، انتخاب شود.
وی با تاکید بر اینکه شــهر جدید پردیس هر چند 
در بین گزینه ها قرار دارد اما نباید انتخاب شــود، 
گفت: متقاضیان اگر شــهر پردیــس را انتخاب 
کرده اند نسبت به ویرایش و تغییر آن اقدام کنند 
در غیر این صــورت حائز شــرایط نخواهند بود و 

حذف می شوند.
مدیر کل راه و شهرســازی اســتان تهران ادامه 
داد: همچنین شهرهای دماوند، بومهن، رودهن، 
شهریار و ملارد تنها شامل ســاکنان این شهرها 
خواهند بود و ساکنان سایر مناطق امکان انتخاب 

این شهرها را ندارند.  

وی درباره حق انتخاب ساکنان شهر تهران افزود: 
ســاکنان تهران تنها می توانند شــهرهای پرند، 
هشتگرد، رباط کریم، پاکدشت را انتخاب و ثبت 
نام کنند و اگر شهرهایی جز این شهرها را انتخاب 
کرده اند تا پایان اردیبهشــت مــاه باید اطلاعات 

ثبت شده را اصلاح کنند.   
محبت خواه با تاکید بر اینکــه مردان مجرد حائز 
شــرایط ثبت نام برای نهضت ملی مسکن هم تا 
پایان اردیبشــهت ماه برای ثبت تعهد محضری 
مهلت دارند، گفت: مجردان واجد شرایط باید به 
دفترخانه ها برای تعهد رســمی مراجعه کنند و 
به صورت رســمی تعهد دهند که در زمان تحویل 
واحد متاهل خواهند بود و در غیر این صورت هیچ 
ادعایی برای تحویل واحد ندارند و تعهد نامه را در 

سامانه بارگذاری کنند.    
وی ادامــه داد: مجردها اگر تعهدنامه رســمی را 

بارگذاری نکنند، حذف خواهند شد.
محبت خواه دربــاره میزان ثبت نــام متقاضیان 
نهضت ملی مسکن در استان تهران اظهار داشت: 
حدود ۹۳۰ هزار نفر در سامانه نهضت ملی مسکن 
از اســتان تهران  ثبت نام کرده انــد و از این تعداد 

تا کنون ۶۰۰ هــزار نفر پالایش شــده اند البته با 
توجه به فرصت ویرایش اطلاعــات متقاضیان تا 
اردیبهشت ماه پالایش افراد ادامه خواهد داشت.      
مدیر کل راه و شهرســازی اســتان تهران با بیان 
اینکه هنوز تصمیمات دولت در رابطه با وام ودیعه 
مسکن به وزارت راه و شهرسازی ابلاغ نشده است، 
گفت: منتظر ابلاغ تصمیمات دولت درباره سقف 
وام ودیعه هســتیم. همچنین پیشنهاد وزارت راه 
وشهرســازی به ســتاد ملی مبارزه با کرونا برای 
تمدید قراردادهای اجاره اســت اما هنوز تصمیم 
نهایی در این باره هــم ابلاغ نشده اســت.  وی با 
اشــاره به میزان پرداخت تسهیلات ۷۰ ودیعه در 
اســتان تهران اظهار داشت: در ســال گذشته در 
اســتان تهران ۴۱۴ هــزار و ۲۲۵ تقاضا برای وام 
ودیعه ثبت شده که از این تعداد  ۱۹۳ هزار و ۱۹۹ 
تقاضا واجد شــرایط اولیه بودند. همچنین حدود 
۱۰۴ هزار و ۸۰۰ تقاضا توســط بانک های عامل 
به هر دلیل از جمله انصــراف خود متقاضی، عدم 
ارایه مدارک و تکمیل مدارک، عــدم معرفی  و ... 
رد شده و در مجموعه  ۵۹ هزار و ۸۰۱ فقره وام به 

متقاضیان استان تهران پرداخت شد.

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی  خریدار 
گفت: اگر چک فردی برگشته خورده باشد، مبلغ 
مورد نظر از همه حساب های شــخص در همان 
بانک برداشت می شود. در مرحله بعدی به میزان 
مبلغ کسری چک برگشتی، سایر حساب های فرد 
در شبکه بانکی به ترتیب بیشــترین به کمترین 
مانده مسدود و سپس مراحل قانونی از سوی قوه 

قضائیه انجام می شود.
به گزارش روابــط عمومی بانــک مرکزی، دکتر 
مهران محرمیان در گفت وگو با رسانه ملی درباره 
نحوه مسدودی حساب های فرد صادرکننده چک 
برگشتی عنوان کرد: باتوجه به اینکه ماده ۵ مکرر 
قانون اصلاح قانون صدور چــک، مواردی را برای 
شخصی که چک وی برگشــت می خورد در نظر 
گرفته اســت یکی از این موارد کســر مانده چک 
برگشتی از کلیه حساب های صادرکننده چک در 
شبکه بانکی اســت. در حال حاضر بخشی از این 
قانون در حال اجراســت. بدین معنا که اگر فردی 
در یک بانک دسته چکی داشــته باشد و چک او 
برگشت بخورد، از تمام حســاب هایش در همان 
بانک مبلغ مربوطه برداشــت و چک اگر مبلغش 

کفایت کرد، پاس می شود.

مقام مسئول بانک مرکزی یادآور شد: در قسمت 
دیگر قانون عنوان شده اســت که به میزان مبلغ 
کســری چک برگشــتی، ســایر حســاب های 
صادرکننده چک برگشــتی در تمام شبکه بانکی 
مسدود شــود و در نهایت روال قانونی از سوی قوه 
قضائیه برای برداشــت از آن حســاب طی شود. 
بنابراین اگــر فردی در پنج بانک حســاب دارد و 
در بانک اول چک وی برگشــت می خورد، مانده 
تمام حساب ها احصا می شــود و در مرحله بعدی 
به ترتیبی که از بیشترین به کمترین مانده است،  
کسری موجودی چک برگشــتی مسدود خواهد 

شد.
وی درباره نحوه اطلاع فرد دارای چک برگشــتی 
از مســدودی حســاب هایش گفت: طبیعتاً فرد 
می تواند از کانال های ارتباطی هر بانک این کار را 
انجام دهد. اما این رویه بسیار طولانی است بدین 
صورت که فــرد به قوه قضاییــه مراجعه می کند، 
قوه قضائیه با بانکهــا مکاتبه می کند، بانکها مانده 
موجود را بــه قوه قضائیه بازمــی گردانند و غیره. 
البته این امر تنها مرتبط با چک برگشــتی نیست 
و در تمام مواردی که به ضبط اموال و دارایی های 
شخصی شبکه بانکی مرتبط است، روال این گونه 
و به همین میزان طولانی است. لذا مقرر است که 
این کار به صورت برخط انجام شود و فرد از طریق 
کانال های ارتباطــی بانک خودش مــی تواند از 

وضعیت مسدودی حسابش اطلاع یابد.
معــاون فناوری هــای نویــن دربــاره روال رفع 

مســدودی از حســاب های صادرکننــده چک 
بلامحل عنوان کرد: روال رفع مســدودی همان 
روالی اســت که تاکنون انجام شــده است. یعنی 
صادرکننده چک بلامحل برای رفع مســدودی 
باید رضایت شــخص ذی نفع چــک را اخذ کند 
که عملًا ایــن کار با پرداخت مبلــغ انجام خواهد 
شــد و پس از آن، همین روال بــه صورت عکس 
)معکوس( انجام می شــود و در تمام شبکه بانکی 
رفع ســوء اثر اعمال و وجوه مســدودی آزاد می 

شود.
مقام مســئول بانک مرکــزی در توضیح اجرای 
آزمایشی طرح یاد شــده، تصریح کرد: آزمایشی 
بودن طرح یاد شــده، این گونه اســت که فرصت 
محــدودی برای پنج بانــک باقی مانــده در نظر 
گرفته شده تا در اســرع وقت آزمایش های لازم را 
برای راه اندازی این ســرویس انجام دهند. علاوه 
بر ایــن، از آنجایی که تعداد چک های برگشــتی 
در روز بالاســت، ضروری اســت کــه از عملکرد 
زیرســاخت های فنی اطمینان حاصل کنیم. لذا 
فرصت آزمایشــی در نظر گرفته شــده برای این 
طرح، دو هفته است و ســپس این مهم برای تمام 
شــبکه بانکی و تمام چک های برگشــتی اعمال 

می شود.
معاون فناوری هــای نوین در پایــان تأکید کرد: 
موضوع فوق مطابق قانون بــرای تمام چک های 
قدیمی و جدید اعمال می شود و تنها به چک های 

صیادی جدید بنفش رنگ محدود نمی شود.

صادرات

نمایشــگاه  سی وســومین 
بین المللــی کتــاب تهــران با 
حمایــت و مشــارکت بانــک 
صــادرات ایــران ۲۱ تــا ۳۱ 

اردیبهشت ماه برگزار می شود.
به گــزارش روابط عمومی بانک 
صادرات ایران، ســی و ســومین 
نمایشــگاه بین المللــی کتــاب 
تهران ۲۱ تــا ۳۱ اردیبهشــت 
ماه ســال جاری با حمایت بانک 
صادرات ایــران در محل مصلی 
بــزرگ امام خمینــی)ره( و بــا 
حضــور نزدیک به ۱۹۰۰ ناشــر 
داخلــی و بین المللــی به صورت 
حضوری و ۲۸۰۰ ناشر در بخش 

مجازی برگزار خواهد شد.
بــا  ایــران  صــادرات  بانــک 
فراهم کردن بسترهای لازم ارائه 

انواع خدمات بانکداری 
الکترونیکی با استفاده 
از ظرفیــت شــرکت 
الکترونیک  »پرداخت 
سپهر« در استقرار انواع 
پایانه های فروشگاهی و 
تجهیز سامانه مجازی 

این نمایشــگاه به درگاه پرداخت 
اینترنتــی )IPG( و همچنیــن 
اســتقرار خودپردازهــای ثابت 
و ســیار، تســهیل خرید و ارائه 
خدمات پولی در این نمایشگاه را 
بر عهده دارد.این بانک همچنین 
به منظور حمایت از ترویج کتاب 
و کتاب خوانی و حمایت از نشــر 
کتــاب بــا هماهنگــی معاونت 
امور فرهنگــی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی نســبت به تامین 

اعتبار ۵۰ درصد »کد 
هدیه« اعتباری خرید 
بخش  ویــژه  کتــاب 
مجازی سی وســومین 
نمایشــگاه بین المللی 
کتــاب تهــران برای 
اعضــای هیئت علمی، 
طلاب و دانشجویان سراسر اقدام 
کرده که ثبت نام برای اســتفاده 
از بن کتاب در ایــن بخش، از روز 
اردیبهشت  )هشــتم  پنج شنبه 
مــاه ۱۴۰۱( از طریــق آدرس: 
ketab.ir آغاز شده است.در این 
نمایشگاه، ســقف یارانه اعتباری 
خرید کتاب برای دانشــجویان 
و طلاب ۳۵۰ هزار تومان اســت 
کــه ۲۰۰ هــزار تومان ســهم 
مشارکت دانشــجویان و طلاب 

بوده و ۱۵۰ هزار تومان توســط 
بانک صادرات ایــران و معاونت 
امــور فرهنگــی وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی تامین اعتبار 
شــده اســت.همچنین ســقف 
یارانه اعتباری خرید کتاب برای 
اعضای هیئت علمــی ۶۰۰ هزار 
تومان اســت کــه از ایــن مقدار 
۳۰۰ هــزار تومان ســهم عضو 
هیئت علمــی و ۳۰۰ هزار تومان 
نیز برعهده بانــک صادرات ایران 
و معاونت امــور فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی خواهد 
بود.یارانه اعتبــاری خرید کتاب 
)بـُـن کتــاب( صرفــا در بخش 
مجازی سی وســومین نمایشگاه 
بین المللــی کتاب تهــران قابل 

استفاده است.

حمایت بانک صادرات ایران از سی وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران

تولیدبانک

کارآفرین

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی تشریح کرد

نحوه جدید پرداخت چک برگشتی


